













































































































































یکشنبه 5 شهریور 1402 -27 آگوست 2023 -10 صفر  1445 - شماره  26973

خبر
اسلامی:

 صنعت هسته ای به سمت تولید
 ۲۰ هزار مگاوات برق در حرکت است

احداث پتروشیمی میانکاله هیچ توجیهی جز زمین خواری ندارد! 

صنایع  ملی  شرکت  گفت:  مدرس  تربیت  دانشگاه  استاد 
پتروشیمی برای جلوگیری از زمین خواری به بهانه پتروشیمی 
 ۱۵ به  نیاز  میانکاله  ضوابط،  این  طبق  دارد؛  استقرار  ضوابط 
به آن واگذار  اما در عمل ۹۰ هکتار زمین  هکتار زمین دارد 

شده که هیچ توجیهی جز زمین  خواری ندارد. 
به  گزارش تسنیم، در حالی که تمام صاحب نظران در حوزه 
محیط زیست کشور تأکید بر نگاه ملی در پروژه های توسعه ای 
دارند اما مقامات استان مازندران همواره بر موضع غیراصولی 
خود پافشاری کرده و با وجود مخالفت سازمان حفاظت محیط 
زیست با ساخت این پروژه مخرب، بازهم به بهانه توسعه و 
اشتغال زایی در استان، از پتروشیمی میانکاله حمایت می کنند.

خواسته  را  پروژه  این  ساخت  استانی،   مقامات  که  حالی  در 
مخالفان  نیز  استان  داخل  در  می کنند،   عنوان  مازندران  مردم 
پروژه بیشتر از موافقان هستند و هر کسی که ذره ای شناخت 
از محیط زیست دارد یا فقط یک بار تالاب و پناهگاه حیات 
وحش میانکاله را از نزدیک دیده باشد، با احداث این پروژه 

در قلب زیستگاه بکر حیات وحش کشورمان، مخالف است.

محیط  استاد  قاسم پوری؛  محمود  سید  دکتر  رابطه،  این  در 
زیست دانشگاه تربیت مدرس به تسنیم گفت: زمانی که قانونی 
برای  محیطی  زیست  ارزیابی  مجوز  دریافت  »لزوم  نام  به 
پروژه ها« در کشور گذاشته می شود، رعایت آن قبل از همه، بر 
مقامات سیاسی واجب است؛ استاندار مازندران و امام جمعه 
عنوان  به  زیست  محیط  حفاظت  سازمان  مخالفت  از  بهشهر 
سنگ اندازی یاد می کنند! در حالی که این سنگ اندازی نیست 

بلکه اجرای قانون صریح این کشور است.
وی با اشاره به واگذاری ۹۰ هکتار زمین به پتروشیمی میانکاله 
دقیقاً  می دهد،  رخ  میانکاله  در  الان  که  موضوعی  داد:  ادامه 
کوه های  و  ارتفاعات  در  که  است  زمین خواری هایی  مشابه 
مازندران  در  سال های اخیر اتفاق افتاده است. در این سال ها، 
نوعی  که  افرادی  توسط  استان  ارتفاعات  در  زمین  هکتارها 
ارتباط با مقامات سیاسی و با نفوذ استانی دارند،  واگذار شده 
هرگز  محترم  استاندار  کرد:  اظهار  دانشگاه  استاد  است.این 
جواب  پتروشیمی  این  درباره  ابهامات  و  سؤالات  برخی  به 
نداند. یکی از این سؤالات چرایی واگذاری ۹۰ هکتار زمین 

است؛ شرکت ملی صنایع پتروشیمی ایران برای جلوگیری از 
زمین خواری به بهانه پتروشیمی ضوابط استقرار دارد که طبق 
این ضوابط، چنین خط تولیدی که جزو زنجیره پروپیلن کشور 
برنامه ریزی شده است، نیاز به ۱۵ هکتار زمین دارد اما چگونه 
اگر  داده اند!  زمین  میانکاله ۹۰ هکتار  پتروشیمی  به  است که 

استاندار همین سؤال را جواب دهد، برای ما کافی است. 
وی تأکید کرد: واگذاری این ۹۰ هکتار از دید ما که کارشناس 
محیط زیست هستیم خلاف ضوابط خود شرکت ملی صنایع 
ایران است و هیچ توجهی به غیر از زمین خواری  پتروشیمی 

ندارد. 
از استاندار که مقام سیاسی  البته ما  قاسم پوری تصریح کرد: 
استان است توقع نداریم نظر کارشناسانه بدهد اما حداقل این 

توقع می رود که به نظرات فنی کارشناسان گوش دهد.
معاون  که  زیست  محیط  حفاظت  سازمان  رئیس  افزود:   وی 
نباید  و  ندارد  مجوز  پروژه  این  که  گفته  است  رئیس جمهور 
مجوز  اگر  که  است  کره  تأکید  نیز  وزیر کشور  و  اجرا شود 
این ها در حرف بوده و در عمل  اما  نباید ساخته شود  ندارد 

اجرا نشده است.
استاد دانشگاه تربیت مدرس درباره این ادعا که پتروشیمی در 
فاصله 4 کیلومتری از تالاب میانکاله قرار دارد، توضیح داد: 
پیرامونی  میانکاله یک حوضه  کره(  بیوسفر)زیست  ذخیره گاه 
دارد که این پتروشیمی دقیقاً در آن محدوده واقع شده است؛ 
ذخیره  اما  است  داخلی  مصوبه  یک  وحش  حیات  پناهگاه 
ایران  که  دارد  جهانی  مصوبه  یک  کره(  بیوسفر)زیست  گاه 
تعاریف )فاصله  این  لذا  بوده است  از دهه ۵۰ عضو آن  هم 
طبق جدیدترین  و  نیست  درست  هیچ وجه  به  کیلومتری(   4
پیرامونی  حوضه  جزو  منطقه  این  دنیا،  حفاظتی  تعاریف 

ذخیره گاه بیوسفر)زیست کره( میانکاله است. 
قاسم پوری تأکید کرد: متأسفانه  مقامات استانی همیشه بحث 
سنگ اندازی محیط زیست را مطرح می کنند درحالی که محیط 
زیست تنها اجرای قانون می کند؛ همانطور که یک شکارچی 
اگر بدون مجوز اقدام به شکار کند، محیط بان حق دارد اسلحه 
نیز  اینجا  بازداشت کند، در  را  را ضبط و شکارچی متخلف 
و  بازداشت  را  سرکارگر  ضبط،  را  لودر  باید  زیست  محیط 
کارگران را از منطقه اخراج می کرده است. اگر این موارد را 
نگاه کنیم، متوجه می شویم که محیط زیست به خاطر برخی 
ملاحظات شخصیت های استانی آنطور که باید به وظایف خود 

عمل نکرده است.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: یک سامانه پایش در 
حال طراحی است که در آینده نزدیک دقیقا تعداد بیکاران ما 

با حد و رسم مشخص خواهد شد. 
این که  درباره  ایلنا،  با  گفت وگو  در  مرتضوی  سیدصولت 
شغل  میلیون  یک  ایجاد  درخصوص  وی  به  نسبت  انتقاداتی 
می شود ، گفت: اساساً اصل انتقاد سازنده است و ما باید انتقاد 
را بپذیریم، اما انتقادها به ۲ شکل است؛ یک زمانی کسی انتقاد 
می کند و می گوید حرف خودم درست است و به هر شکلی 
هم توضیح دهید قانع نمی شود که وی حق دارد، اما یک کسی 

انتقاد می کند انتقادش پایه و چارچوب دارد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خاطرنشان کرد: ما هنگامی 
که عرض می کنیم یک میلیون فرصت شغلی ایجاد کرده ایم این 
عرض ما را سازمان های رسمی کشور از جمله مرکز آمار ایران 

تائید می کنند، ما که اعلام نکرده ایم.
وی با بیان این که مرکز آمار ایران اعلام کرده نرخ بیکاری ۳ ماه 

اول یعنی بهار سال ۱4۰۲ نسبت به بهار سال ۱4۰۱ یک درصد 
کاهش پیدا کرده است، اظهار داشت: این ها مستند هستند یعنی 
از ۲/۹ درصد به ۲/۸ درصد کاهش پیدا کرده است و از سوی 

دیگر سامانه ها وجود دارند و قابل راستی آزمایی است. 
پایش  سامانه  طراحی  حال  در  ما  البته  کرد:  عنوان  مرتضوی 

با  بیکاران ما  دیگری هستیم که در آینده نزدیک دقیقا تعداد 
حد و رسم مشخص خواهد شد. 

مراکز رسمی  را  بیکاری  نرخ  در حال حاضر  داد:  ادامه  وی 
مانند مرکز آمار ایران و بانک مرکزی و سایر مراکز سنجشی بر 

اساس آمایش و سنجش اعلام می کنند.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به این که سامانه ای 
طراحی شده است که تحقیقاً تمام کسانی که شاغل هستند را 
مشخص می کند، گفت: این سامانه نشان می دهد این افراد در 
چه سِمت و شغلی شاغل هستند، در کدام کارخانه و کارگاه 
پرداخت  بیمه  می کند،  کار  کجا  ساختمانی  کارگران  هستند، 
در  که  کسانی  تمام  و  بازنشستگان  تمام  نمی کند؟  یا  می کند 
سن کار به جمعیت فعال اضافه می شوند این ها را ما مشخص 
می شود  مشخص  دقیقا  بعد  و  کرد  خواهیم  اعلام  و  می کنیم 
چه  برای  و  است  شده  ایجاد  شغل  اشخاص  کدام  برای  که 

اشخاصی جویای اشتغال هستند.

وزیر صنعت، معدن و تجارت از تولید و عرضه خودروهای 
انبوه از سال آینده خبر داد و گفت: تعداد  برقی به صورت 
زیادی خودرو آماده تحویل به مردم است و امسال رکورد 

تولید خودرو را خواهیم زد. 
عباس علی آبادی در مورد برنامه های وزارت صنعت، معدن 
و تجارت اظهار داشت: تعداد زیادی خودرو آماده تحویل 
را  شرایط  تسهیلگری  با  صمت  وزارت  و  است  مردم  به 

فراهم می کند و مردم در این مورد نگران نباشند.
محیط  استاندارد،  سازمان  بین  اختلاف نظرها  افزود:  وی 
زیست و خودروسازان در مقررات و ضوابط بوده است که 
با دستور رئیس جمهور در حال گذر از این مشکل هستیم. 
امسال  و  شده اند  تولید  خودروها  زیرا  نباشند؛  نگران  مردم 

رکورد تولید خودرو را خواهیم زد.
این  مشتریان  به  خودروها  تحویل  در  گفت:  صمت  وزیر 
خودروسازان  به حساب  که  کسانی  و  برمی داریم  را  موانع 
را  خود  خودروی  کردند  واریز  پول  حمایت  سازمان  یا 
تحویل خواهند گرفت و روندها دنبال می شود و شرکت ها 

و خودروسازان به تعهدات خود عمل کنند.
شده  تولید  هم  مونتاژی  خودروهای  داد:  ادامه  علی آبادی 

است که به زودی اطلاعات آنها نیز اعلام می شود.
دولت  به  کارکرده  خودروهای  واردات  آیین نامه 

ارسال شد
کارکرده  خودروهای  واردات  آیین نامه  اینکه  بیان  با  وی 
تنظیم و تدوین شد و به دولت ارسال شده است، گفت: در 
جلسه هیئت دولت مطرح و تصویب خواهد شد که در این 

بخش تسریع خواهیم داشت.
وزیر صمت در مورد واردات خودروهای نو نیز، بیان کرد: 

انجام می شود و تعداد  نو  روال کاری واردات خودروهای 
برپا  نمایشگاهی  یک  که  است  شده  وارد  خودرو  زیادی 

ببینند. می کنیم و مردم می توانند خودروها را 
سال  از  انبوه  به صورت  برقی  خودروهای  عرضه  و  تولید 

آینده
علی آبادی با اشاره به اینکه مسیر ساخت اتوبوس های برقی 
به صورت انبوه آغاز شده است، گفت: احتمالًا مردم تا آخر 
مشاهده  شهر  در  برقی  اتوبوس  قابل توجهی  تعداد  امسال 
خواهیم  استفاده  برقی  اتوبوس های  این  از  و  کرد  خواهند 

کرد.
به صورت  برقی  خودروهای  آینده  سال  اینکه  اعلام  با  وی 
ساخت  داشت:  بیان  شد،  خواهد  عرضه  مردم  برای  انبوه 
و  است  شده  آغاز  تجاری  به صورت  برقی  موتورسیکلت 
از  جلوتر  شرکت  دو  نیز  برقی  خودروی  تولید  زمینه  در 
بقیه هستند، البته در ساخت موتورسیکلت به صورت تجاری 

بعضی ازشرکت ها کار را شروع کرده اند.
واردات  داد:  ادامه  واردات،  به  اشاره  با  صمت  وزیر 
نیز  دارند،  فوق العاده ای  قابلیت های  که  برقی  خودروهای 

در اولویت وزارت صنعت، معدن و تجارت خواهند بود.

سیاست  مرکزی  بانک  کرد:  اعلام  مرکزی  بانک  کل  رئیس 
هیچ  و  می کند  دنبال  را  آینده  بانک  در  اساسی  اصلاحات 

برنامه ای برای انحلال این بانک در دستور کار نیست. 
با  برخورد  برای  را  خود  عزم  دولت  امسال  ابتدای  از 
یکی  آینده  بانک  میان  این  در  و  ناتراز جزم کرد  بانک های 
از همین بانک هاست که بر اساس آمارهای موجود سهم ۲۵ 
اساس  همین  بر  دارد.  کشور  پولی  پایه  رشد  در  درصدی 

مقرر شد که اصلاحات جدی در این بانک شکل بگیرد.
نیز  ساختاری  نظر  از  آینده  بانک  مشکلات  از  یکی  البته 
مقرارات  و  قوانین  در  آنچه  از  بیش  مازاد  سهام  داشتن 
قانون اجرای  قانون اصلاح  ماده یک  بر اساس  آمده است. 
تملک  موضوع  اساسی  قانون   44 اصل  کلی  های  سیاست 
سهام بانک ها، حق رای ناشی از سهام مازاد بر حدود مقرر 
دارای  و  اقتصادی  امور  وزارت  به  مذکور  قانونی  ماده  در 

سالانه  مجامع  برگزاری  با  سال  هر  که  می شود  تفویض 
بانک ها، سهام مازاد تعیین و به وزارتخانه مورد اشاره اعلام 
بانک های  در  مدیریتی  اصلاح ساختار  در  امر  این  می شود. 
در  انحلال  امر  به  ورود  معنای  به  و  کرده  کمک  مشمول 

خصوص آن بانک ها نیست.
مالک  هیچ   ،44 اصل  کلی  های  سیاست  طبق  همچنین 
 ۱۰ از  بیش  مرکزی  بانک  اجازه  بدون  تواند  نمی  واحدی 
وزارت  اساس  همین  بر  باشد.  داشته  را  بانک  یک  درصد 
اعمال  برای  دولت  از  نمایندگی  به  مرکزی  بانک  و  اقتصاد 
حق  نهایتا  و  شدند  وارد  جدی  صورت  به  اصلاحات  این 
عناوین  تحت  که  آینده  بانک  مازاد  سهام  درصد   ۶۰ رای 
نفر  یک  نام  به  مستقیم  غیر  و  مستقیم  به صورت  و  مختلف 

بود، به وزارت اقتصاد واگذار شد.
درباره  بسیاری  شایعات  و  صحبت ها  فرآیند،  این  در 
کاملش  انحلال  تا  دیگر  بانک  با  آن  ادغام  از  آینده  بانک 
توئیتی  انتشار  با  فرزین  محمدرضا  نهایتا  که  شده  مطرح 
این موضوع را تکذیب و اعلام کرد که بانک مرکزی هیچ 

برنامه ای برای انحلال بانک آینده در دستور کار ندارد.

مرتضوی : 

در حال طراحی سامانه ای برای مشخص شدن تعداد دقیق بیکاران با حد و رسم هستیم 
ایجاد یک میلیون فرصت شغلی را سازمان های رسمی کشور تائید می کنند 

عرضه انبوه خودروهای برقی از سال آینده
 علی آبادی: امسال رکورد تولید خودرو را می زنیم 

رئیس کل بانک مرکزی: 

هیچ برنامه ای برای انحلال بانک آینده در دستور کار نیست

برنامه ای که مصوب  اتمی گفت: طبق  انرژی  رئیس سازمان 
قرار گرفته  انقلاب  قاطع رهبر  تاکید  اخیرا هم مورد  شده و 
است، تلاش می شود تولید برق را به سقف ۲۰ هزار مگاوات 

برسانیم. 
اظهارداشت:  دولت  هیات  نشست  در حاشیه  اسلامی  محمد 
از  توانستیم  که  بوده  این  ما  دستاوردهای  مهمترین  از  یکی 
فسفات هم کیک زرد تولید کنیم تا به منابع پرتوزا که اورانیوم 

باشد، اضافه شود.
وی با بیان اینکه ماه گذشته همکاران ما توریم را هم به نتیجه 
رساندند، گفت: همچنین برای اینکه ما بتوانیم از راکتورهای 
کوچک مقیاس که از مواد پرتو زا به نام توریم و سدیم مذاب 
خصوص  در  تحقیقات  کنیم  بهره برداری  کند  می  استفاده 

سوخت را در این ماه به نتیجه رساندیم.
رئیس سازمان انرژی اتمی تصریح کرد: در سال های گذشته 
بود که همان  برنامه ریزی و اجرایی شده  نیروگاه  فقط یک 
در  پیوسته  طور  به  مگاوات   ۱۰۲۰ که  است  بوشهر  نیروگاه 
ساعت برق تولید می کند و تا کنون هم ۵۹ میلیون کیلووات 

ساعت برق به شبکه تزریق کرده است.
اسلامی افزود: ما به سمت تولید ۲۰ هزار مگاوات در حرکت 
هستیم و مردم بدانند که ما باید هدف گذاری مشخص شده 
را دنبال می کردیم ولی باتوجه به فراز و نشیب هایی که در 
مسیر صنعت هسته ای بوده است، این موضوع کمی به تاخیر 

افتاده است.
وی در پایان خاطرنشان کرد: امیدواریم برنامه ای که مصوب 
قرار  رهبری  معظم  مقام  قاطع  تاکید  مورد  هم  اخیرا  و  شده 
گرفته است را با سرعت بهتر و بیشتری پیش ببریم و تولید 

برق را به سقف ۲۰ هزار مگاوات برسانیم.
رئیس سازمان انرژی اتمی اظهار داشت: ایران و آژانس تعامل 
بیانیه  براساس  آژانس  با  ما  روابط  دارند؛  پایدار  و  پیوسته 

اسفندماه با گروسی بر مبنای پادمان و ان.پی.تی است. 
و  مدارک  مانده  باقی  مکان   ۲ مورد  در  افزود:  اسلامی 
مستندات را به آژانس ارسال کردیم، اگر مورد پذیرش واقع 
نشود روشنگری خواهیم کرد و مدارک و مستندات بیشتری 

ارایه خواهیم کرد.

رییس سازمان چای کشور اعلام کرد: با دستور وزیر جهاد 
خرید  به  منوط  بازار  تنظیم  برای  چای  واردات  کشاورزی، 

بخشی از چای تولید داخل شده است. 
حبیب جهانساز اظهار دشت: با دستور وزیر جهاد کشاورزی 
مقرر شده، وارد کنندگان برای واردات چای مورد نیاز تنظیم 
تا  تولید داخل را خریداری کنند  از چای  باید بخشی  بازار 

نگاه تامین بازار بیشتر به سمت تامین از منابع داخلی باشد.
چای  صنعت  رونق  به  دستور  این  شدن  اجرایی  افزود:  وی 
می کند  کمک  فرآوری  کارخانجات  سریع تر  مالی  گردش  و 
قرار  خانوارها  سبد  در  بیشتری  داخلی  چای  که  آن  ضمن 

می گیرد.
با  به چای خشک  سالانه کشور  نیاز  کرد:  تصریح  جهانساز 
احتساب ذخایر و رسوبات انباری حداکثر ۱۰۰ هزار تن است 
و نزدیک به ۳۰ درصد آن از طریق تولید داخل و مابقی با 

واردات تامین می شود.
وی تصریح کرد: تمایل تجار ایرانی به واردات چای خارجی 
و  بازار  به  تمایل  تولیدکنندگان  و  مردم  که  حالی  در  است 
باید  تجار  رویکرد  رو  این  از  و  دارند  داخلی  مصرف چای 

تغییر کند.
تجار  اولویت  اگر  داد:  ادامه  کشور  چای  سازمان  رییس 
با  باشد،  داخلی  تولید  محصولات،  سایر  یا  چای  مورد  در 

مشکلات کمتری روبرو خواهیم شد.

واردات چای خارجی مشروط
 به خرید چای تولید داخل شد 

تحرک  بریکس  به  ایران  عضویت  پوتین:  دستیار 
خواهد بخشید

رئیس جمهور  اول  معاون  به  پیامی  در  روسیه  رئیس جمهور  دستیار 
کرد:  تصریح  و  گفت  تبریک  را  بریکس  گروه  در  ایران  عضویت 
عضویت ایران در بریکس به فعالیت این گروه تحرک خواهد بخشید . 
ایگور لویتین با استقبال از تصمیم سران گروه بریکس در زمینه گسترش 
این سازمان و پذیرش اعضای جدید گفت: گسترش بریکس، نقطه 
عطف جدیدی برای همکاری بین دولت ها بر مبنای اصول چند قطبی 

و عدالت خواهد بود.
وزیر کشور فرانسه: مارین لوپن احتمالا رئیس جمهور 

بعدی باشد
نامزد  عنوان  به  را  جایگاهش  فرانسه  کشور  وزیر  اینکه  با  همزمان 
احتمالی حزب راست میانه رو در انتخابات ریاست جمهوری آتی فرانسه 
تثبیت می کند، هشدار داد که »مارین لوپن« رهبر حزب راست افراطی 
این کشور می تواند پیروز انتخابات ۲۰۲۷ فرانسه باشد. جرالد دارمنن، 
وزیر کشور فرانسه طی مصاحبه ای با روزنامه فرانسوی »لا ووآ دو نرُ« 
عنوان کرد: مساله اینجاست که پیروزی خانم لوپن در انتخابات بعدی 

فرانسه کاملا محتمل است.
اذعان وزیر خارجه آلمان به ناکارآمدی تحریم ها 

علیه روسیه
وزیر امور خارجه آلمان به ناکارآمدی تحریم های غرب علیه روسیه از 
بابت حمله  به اوکراین اذعان کرد.  آنالنا بربوک، وزیر خارجه آلمان 
اذعان کرد که تحریم ها علیه روسیه تاثیر مورد نظر را نداشته اند. وی در 
مصاحبه ای گفت: تحریم های اقتصادی باید تاثیر اقتصادی داشته باشند، 
اما تحریم ها علیه روسیه تاثیر اقتصادی ندارند.بربوک افزود: ما متوجه 
شده ایم که با تصمیمات منطقی و اقدامات منطقی توافق شده میان 

دولت های مدنی، پایان دادن به این جنگ ممکن نیست.
مدودف: ساکاشویلی عامل جنگ ۲۰۰۸ روسیه – گرجستان 

است
ساکاشویلی،  میخائیل  که  گفت  روسیه  پیشین  رئیس جمهوری 
رئیس جمهوری سابق گرجستان هزینه نهایی را بابت »تحریک درگیری 
عنوان  به  نهایت  در  و  پرداخت  سال ۲۰۰۸  در  روسیه  با  مسلحانه« 
پایان رسید.  به  منفور« کارش در کشور خودش  شخصی »پست و 
»دیمیتری مدودف« رئیس جمهوری و نخست وزیر پیشین روسیه که در 
حال حاضر معاون شورای امنیت این کشور است، در مصاحبه روز 
جمعه با راشا تودی و تاس تاکید کرد که ساکاشویلی مسؤول جنگی 

است که در سال ۲۰۰۸ به راه افتاد.
تلاش مصر برای جبران کمبود گاز خود از طریق 

رژیم صهیونیستی
برای  به یک مرکز منطقه ای  تبدیل شدن  برای  مصر در سایه تلاش 
صادرات گاز به اروپا و همچنین رفع نیازهای داخلی خود، مشغول 
امضای توافق های جدیدی با رژیم صهیونیستی است. یک توافق اولیه 
میان وزارت های انرژی مصر و رژیم صهیونیستی برای افزایش مقدار 
گاز وارد شده از اراضی اشغالی به مصر برای مدت ۱۱ سال صورت 
گرفته است. بر اساس توافق صورت گرفته مقدار گاز وارد شده از 
اراضی اشغالی به مصر در آینده به 44 میلیارد متر مکعب خواهد رسید.

ارسال  با  آمریکایی  جمهوری خواهان  مخالفت 
کمک ها به اوکراین

دفتر  به  ارسال  برای  را  نامه ای  آمریکایی  جمهوری خواه  سناتور  دو 
مدیریت و بودجه ارائه کرده و مخالفت خود را با درخواست بایدن 
برای تخصیص ۲4 میلیارد دلار دیگر کمک به اوکراین در سال آتی 
میلادی عنوان کرده اند. در پیش نویس این نامه که از سوی سناتور »جی.

دی وانس« و »چیپ روی« از اعضای جمهوری خواه کنگره آمریکا ارائه 
شده، آمده است: استراتژی آمریکا و طرح خروج جو بایدن، رئیس 
جمهوری کشور چیست؟ اعطای این درخواست بدون دانستن پاسخ 

این سوالات، مسئولیت کنگره را بیهوده و بی اثر نشان می دهد.
سارکوزی به اتهام دریافت پول از قذافی محاکمه 

می شود
دادستان های فرانسوی اعلام کردند، رئیس جمهور اسبق فرانسه به خاطر 
اتهامات دریافت پول از دیکتاتور سابق لیبی برای تامین مالی یکی از 
کمپین های انتخاباتی اش، در سال ۲۰۲۵ میلادی محاکمه خواهد شد. 
این دادرسی برای رسیدگی به شواهدی است که نشان می دهند نیکولا 
سارکوزی، رئیس جمهوری پیشین فرانسه همراه با ۱۲ متهم دیگر برای 
گرفتن پول نقد از معمر قذافی، دیکتاتور سابق لیبی برای تامین مالی 
غیرقانونی کمپین انتخاباتی اش در سال ۲۰۰۷ میلادی، توطئه کردند.

سارکوزی این اتهامات را رد کرده است.
قطعنامه پیشنهادی فرانسه درباره قره باغ به شورای 

امنیت می رود
بحران  پیرامون  ملل  امنیت سازمان  را در شورای  قطعنامه ای  فرانسه 
انسانی در قره باغ که گفته می شود به دلیل انسداد گذرگاه لاچین به 
دست جمهوری آذربایجان ایجاد شده، ارائه خواهد کرد. این قطعنامه از 
سوی فرانسه که قرار است در شورای امنیت سازمان ملل ارائه شود، به 
۱۲۰ هزار ارامنه که در قره باغ با گرسنگی مواجه هستند، کمک خواهد 
کرد.علاوه بر کمک هایی که در ورودی گذرگاه لاچین مانده اند، پاریس 
و مناطق اصلی فرانسه در حال برنامه ریزی جهت ارسال کمک های 

بشردوستانه بیشتر به قره باغ هستند.
واشنگتن توقف فوری جنگ در سودان را خواستار 

شد
همزمان با کشته شدن تعدادی از شهروندان سودان در حمله نیروهای 
واکنش سریع به خارطوم، وزارت خارجه آمریکا خواهان توقف فوری 
درگیری در سودان شد. این وزارتخانه با صدور بیانیه ای خواهان تردد 
ایمن شهروندان شهر نیالا مرکز استان دارفور جنوبی شد و اعلام کرد، 
محکوم  جنوبی  دارفور  استان  در  درگیری ها  در  را  خشونت جنسی 
می کند که به گفته منابع موثق، این جرائم توسط نیروهای واکنش سریع 

و متحدانش انجام شده است. 
علیه کره شمالی  تحریم های سخت آمریکا  روسیه: 

کارساز نیستند
فرستاده ویژه روسیه در سازمان ملل گفت سیاست غیرانسانی فشار 
فزاینده بر کره شمالی اثر خود را از دست داده است. واسیلی نبنزیا، 
گفت: پیش نویس راه حل بشردوستانه و سیاسی چین و روسیه درباره 
نیست که تصویب چنین  کره شمالی هنوز موضوعیت دارد. شکی 
پیش نویسی بسیار بیشتر از اقدامات بیهوده ای مانند نشان دادن چهره ای 
تحریم  فشار  افزایش  غیرانسانی  سیاست  و  پیونگ یانگ  از  نادرست 
کارایی دارد.وی افزود: ما متقاعد شده ایم که سیاست تحریم های سخت 

اثر خود را از دست داده است. 
رئیس  استیضاح  برای  آمریکایی  قانونگذار  طرح 

پنتاگون
یکی از قانون گذاران آمریکایی در بیانیه ای از ارائه طرح استیضاح رئیس 
پنتاگون به خاطر نحوه مدیریتش در روند خروج نیروهای آمریکایی از 
افغانستان در دو سال پیش خبر داد.  وی در این بیانیه گفت: مقامات 
اگر  اینکه  بر  دال  را  اطلاعاتی  واشنگتن  کنونی  دولت  در  عالی رتبه 
آمریکا روند خروج از افغانستان را به درستی انجام ندهد، آمریکایی ها 
و شرکایمان در کابل به شدت آسیب خواهند دید، نادیده گرفتند. در 
نتیجه این سهل انگاری، نزدیک به ۲۰۰ تن از جمله ۱۳ نیروی آمریکایی 

دو سال پیش در فرودگاه کابل کشته شدند.
طالبان عکاس ایرانی را آزاد کرد 

طالبان از آزادی عکاس ایرانی خبر داد. »بلال کریمی«، معاون سخنگوی 
طالبان اعلام کرد که »محمد حسین ولایتی«، عکاس خبرگزاری تسنیم 
شامگاه گذشته - جمعه- آزاد شده است. محمدحسین ولایتی شنبه هفته 
گذشته در حالی که به شکل قانونی و از طریق مرز هوایی وارد افغانستان 
شده و به مدت ۱۰ روز در کابل حضور داشت، هنگام بازگشت به ایران 

و در فرودگاه کابل بدون توضیح مشخصی بازداشت شد.

شکستن رکورد جابه جایی ریلی مسافر
جابه جایی  رکورد  شکستن  و  راه آهن  کیلومتر   ۳۸۷ افتتاح 
مسافری از جمله اقدامات دولت سیزدهم در دو سال گذشته 

است.
 »صنعت راه آهن  می تواند نقش اعتلای کشور را داشته باشد اما 
اکنون دچار عقب ماندگی جدی است« این اظهارات سیدمیعاد 
ایران  اسلامی  راه آهن جمهوری  مدیرعامل شرکت  صالحی، 
است که در دو سال گذشته در این مسند قرار داشته؛ به گفته 
بخش  و  حمل ونقل  حوزه  در  پژوهش  سال ها  اساس  بر  او، 
ریلی، اشراف خوبی در حوزه اقتصادرانی داشتیم و می دانستم 
یکی از گلوگاه های ما صنعت حمل ونقل ریلی است در حالی 

که سال ها به این حوزه توجه نمی شد.
 ۲4 بند  ذیل  توسعه،  ششم  ماده   ۵۷ ماده  حال  عین  در 
به  رهبری  معظم  مقام  ابلاغی  برنامه ششم  کلی  سیاست های 
اولویت بخش ریلی تاکید کرده اند. در بند ب آمده که حوزه 
حمل ونقل ریلی در بخش مسافری ۲۰ و در بخش باری ۳۰ 
درصد افزایش پیدا کند اما پیش از آن در بند الف ماده ۵۷ 
اشاره شده که یک درصد از سهم فروش نفت باید به حوزه 
ریلی اختصاص یابد.با وجود این و در حالی که جمع فروش 
نفت در ۱۳۹۶ تا ۱4۰۰، ۷۷۰۰ میلیارد تومان بوده، اما صالحی 
می گوید که سازمان برنامه و بودجه به حوزه ریلی پول نداده 
سال  در  که  جایی  تا  است؛  کرده  فقیرتر  را  ریلی  حوزه  و 
میلیارد   ۳۰۰۰ و  بدهی  تومان  میلیارد   ۳۰۰۰ حدود   ،۱4۰۰
انباشت عدم تعمیرات در راه آهن وجود داشته است؛  تومان 
به همین دلیل در حالای که خطوط ریلی هر ۱۵ سال نیاز به 

تعمیر دارند، این اتفاق نیفتاده است.
صالحی همچنین با تاکید بر پررنگ کردن بعد ترانزیت، گفته 
بود: در این مدت با کشورهای همسایه بیشترین دیپلماسی را 
در حوزه حمل ونقل ریلی داشتیم؛ به همین دلیل ما کریدور 
شمال به جنوب را ایجاد کرده و اکنون 4۷۰۰ کیلومتر مسیر 
را  بار  می توانیم  که  داریم  هند  به  روسیه  از  را  تمام ریلی 
ترانزیت کنیم و درآمد داشته باشیم و از مهر ۱4۰۱ این کار 

عملیاتی شد.
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شهردار رشت در دیدار مدیرکل و معاونان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای گیلان :

جلوه های بصری ورودی های شهر 
رشت ارتقا می یابد

حضور هیأت اقتصادی منطقه آزاد انزلی 
در رویداد اقتصادی ایروان ارمنستان

استاندار گیلان:

تولیدات کشاورزی گیلان حمایت می شود

 استاندار گیلان با اشاره به اقدام دولت برای خرید برنج سال 
از  اعم  استان  کشاورزی  تولیدات  گفت:  کشاورزان  گذشته 

برنج، چای، زیتون و سایر محصولات حمایت می شود. 
 اسدالله عباسی در سخنرانی پیش از خطبه نماز جمعه رشت 
شهر  این  )ره(  خمینی  امام  مصلی  در  نمازگزاران  جمع  در 
اظهار کرد: در راستای حمایت از برنجکاران تا چهار ماه آینده 

واردات برنج انجام نمی شود.
های  بخش  در  دولت  اقدامات  سایر  تشریح  با  ادامه  در  وی 
افراد فاقد خانه اضافه  برای  مختلف از جمله ساخت مسکن 
کرد: بر اساس آخرین آمار تاکنون ۲ هزار و ۶۴ واحد مسکونی 
تحویل شده و افزون بر ۲۵ هزار واحد در بخش های مختلف 
و  حمایتی  های  طرح  ملی،  نهضت  از  اعم  مسکن  ساخت 

بازآفرینی در حال ساخت است.
انجام  با تشریح سایر اقدامات  نماینده عالی دولت در گیلان 
شده در استان خاطر نشان کرد: ۳۱۹ عرصه سرمایه گذاری در 

گیلان شناسایی و ۲۱۶ مجوز بی نام صادر شده است.
وی با بیان اینکه سال گذشته ۶۲۷ واحد صنعتی، کشاورزی و 
گردشگری در گیلان راه اندازی شد، اضافه کرد: طی ۲ سال 
گذشته ۲۲۲ واحد در این استان احیاء شد ضمن اینکه ۱۱٨ 

درصد از تعهد اشتغال محقق گردید.
دهم   ۶.۱ را  استان  در  بیکاری  نرخ  ادامه  در  گیلان  استاندار 
گفت:  و  کرد  عنوان  کشوری  میانگین  از  تر  پایین  و  درصد 
مشارکت اقتصادی در گیلان ۴۷.۲ درصد و بیشتر از میانگین 
کشوری و نرخ تورم در استان ۴۵ درصد و کمتر از میانگین 

کشوری است.
و  دولت  هفته  تبریک  با  گیلان  در  دولت  عالی  نماینده 
سایر  و  باهنر  و  رجایی  شهیدان  خاطره  و  یاد  گرامیداشت 
شهدای انقلاب اسلامی، مدافع حرم و سلامت اظهار کرد: در 
هفته دولت امسال هزار و ۳۶۰ پروژه با ۴۰ هزار میلیارد ریال 

اعتبار در دست افتتاح است.
های  موفقیت  تشریح  با  سخنانش  از  دیگری  بخش  در  وی 
کشور درحوزه های مختلف بیان کرد: ایران جزو کشورهای 
برتر دنیا در زمینه پژوهش سلول های بنیادی بوده و دارای رتبه 

چهارم در تولید علم نانو است.
استاندار گیلان با بیان اینکه ایران جزو ۱۰ قدرت برتر موشکی 
و پنج قدرت برتر پهپاد جهان است، اظهار کرد: ایران همچنین 
جزو ۱۰ کشور سازنده ماهواره و نیز اختراعات است که این 

موارد تنها بخشی از موفقیت ها به شمار می رود.
وی در بخش دیگری از سخنانش در جمع نمازگزاران رشت 
با عنوان، نزدیک قله هستیم  بیان بخشی از سخنان رهبری  با 
باید  نشان کرد: همه  ممنوع است، خاطر  ناامیدی  و  خستگی 
جهادی و شبانه روزی کار کنیم و این مهم باید مورد توجه 

مسئولان باشد.
وی به سخنان رهبری در جمع دولتمردان اشاره و با بیان اینکه 
رهبر فرزانه انقلاب، زنده کردن امید را از ویژگی های بارز 
دولت عنوان کردند، افزود: ایشان تاکید دارند که ۳۱ سفر در 

۱۱ ماه نشان از همدرد بودن و در میدان بودن دولت است.
نماینده عالی دولت در استان گیلان با تشریح اقدامات دولت 
در بخش های مختلف اظهار کرد: ترافیک دیپلماتیک نشان از 

موفقیت های دستگاه دیپلماسی است.
وی با بیان اینکه دولت توجه به کشورهای همسایه و مسلمان 
را در دستور کار قرار داده است،اضافه کرد: دولت بعد از چند 
سال توانست در شانگهای عضو ناظر شود و عضو کشورهای 

اقتصادی نوظهور قرار گیرد.

 ۲۰/۶۳ پست  گیلان،   استاندار  عباسی«  »اسدالله  حضور  با 
کیلوولت شهید سجاد طاهرنیا  بطور همزمان با ۵ پروژه دیگر 

با اعتبار ۳۶۱۵ میلیارد ریال افتتاح و برقدار شد.
و  طاهرنیا  سجاد  شهید  پست  برداری  بهره  و  افتتاح  آیین   
همزمان ۵ پروژه دیگر شرکت برق منطقه ای گیلان در منطقه 
سلیمانداراب شهرستان رشت با حضور خانواده معظم شهید 
بزرگوار مدافع حرم سجاد طاهرنیا، استاندار گیلان، نمایندگان 
شورای  مجلس  در  خمام  و  رشت  شهرستان  شریف  مردم 
فرماندار  گیلان،  منطقه ای  برق  شرکت  عامل  مدیر  اسلامی، 

شهرستان رشت، برگزار شد.
»اسدالله عباسی« استاندار گیلان در این آیین ضمن اهدا لوح 
سپاس به خانواده معزز شهید سجاد طاهر نیا، اظهار کرد: از 
نیا  طاهر  سجاد  حریم،  مدافع  سرافراز  شهید  خانواده  حضور 
قدردانی می کنم. بطور حتم هر پیشرفت و توسعه ای در جای 
ایثار و جانفشانی شهدای  مرهون  نقاط کشور عزیزمان  جای 

عزیز است.
روزی  شبانه  تلاش های  از  صمیمانه  همچنین  افزود:  وی 
سخت  همکاران  و  گیلان  منطقه ای  برق  شرکت  مدیرعامل 
کوش ایشان در اجرای پروژه ها و خدمت رسانی به مردم عزیز 

تشکرمی نمایم.
استاندار گیلان گفت: با نگاه به داشته ها و با تکیه بر توان و 
با همت و تلاش خود، خوشبختانه اکنون به جایی رسیده ایم 
داخلی  متخصصین  با  حساسی،  پروژه های  چنین  انجام  که 

امکان پذیر بوده و این مایه افتخار است.
عباسی بیان کرد: به شکر خدا در حوزه برق خدمات و کارهای 
بسیار خوبی انجام شده و انشاالله استمرار داشته باشد و ما هم 

به نوبه خود حمایت لازم را در این عرصه خواهیم داشت.
گیلان  منطقه ای  برق  عامل شرکت  مدیر  زاده«  داراب  »بهمن 
در این مراسم اظهار کرد: پست شهید سجاد طاهرنیا، پروژه ای 
که  است  روز  پیشرفته  فناوری  و  تکنولوژی  با  و  زیرساختی 
نقش بسزایی در تامین برق پایدار منطقه سلیمانداراب و حومه 

دارد.
وی افزود: تکنولوژی GIS بکار رفته در این پست موجب شد 
که این پروژه در زمینی به مساحت ۷۰۰ متر مربع اجرا شود، 
در صورتی که اجرای این پست با تکنولوژی AIS به ۳۰۰۰ متر 

مربع زمین نیاز داشت.

داراب زاده گفت: اجرای این پروژه با تکنولوژی روز موجب 
شد تا زمین مورد نیاز به یک چهارم تقلیل پیدا کند که این 
امر با توجه به ارزش بالای زمین در استان گیلان بسیار حائز 

اهمیت است.
مدیر عامل شرکت برق منطقه ای گیلان گفت: در اجرای این 
با  و  ویژه ای شده  توجه  معماری شهری  و  مبلمان  به  پروژه، 
قرار گرفتن تمامی تجهیزات پست در داخل سوله، پست ظاهر 

زیبایی از نظر معماری دارد.
با توجه به قرار گرفتن تجهیزات پست در داخل  وی افزود: 
سوله، شکل این پست به مانند ساختمان های مجاور بوده که 
حیاتی  و  مهم  بسیار  نیز  غیرعامل  پدافند  و  امنیتی  لحاظ  از 

می باشد.
داراب زاده گفت: علاوه بر این ۶ پروژه در سایر نقاط استان، 
مسیر خدمتگزاری ادامه دارد. در واقع سال ۱۴۰۲ از نظر تعداد 
و میزان سرمایه گذاری در پروژه های زیربنایی و ملی در حوزه 

صنعت برق، سالی بی نظیر بود.
مدیر عامل شرکت برق منطقه ای گیلان گفت: هرگونه توسعه 
در بخش های مختلف، حمل و نقل جاده ای، ریلی، کشاورزی، 
صنعتی و گردشگری به شدت وابسته به صنعت برق و توسعه 
انتظار می رود  مهم،  این  با  توجه  با  زیرساخت های آن است. 
که در سفر بعدی ریاست جمهور به استان، از نظر تخصیص 
اعتبارات در زمینه برق، نگاه و عنایت ویژه ای به صنعت برق 

استان شود.

مدیر کل صمت گیلان از صدور بیش از ۳۷۰ جواز تاسیس 
صنعتی از آغاز دولت سیزدهم در گیلان خبر داد .

»تیمور پورحیدری« در حاشیه مراسم افتتاح یک واحد تولیدی 
صادراتی ورق کارتن و جعبه گرانول در شهر صنعتی رشت 
که با حضور استاندار ، دو تن از نمایندگان مجلس و جمعی 
از صاحبان صنایع انجام شد، گفت: همزمان با هفته دولت ۱۵ 
طرح صنعتی افتتاح خواهند شد و راه اندازی فاز دوم طرح 
میزان  و  تن   ۱۱ سالانه  تولید  ظرفیت  با  شرکت  این  توسعه 
سرمایه گذاری ٨۶۰ میلیارد ریال و اشتغال ۷۰ نفر نیز بخشی 
از برنامه های هفته دولت بود که امروز رسماً به بهره برداری 

رسید.
وی با بیان اینکه ۱۵ واحد صنعتی و تولیدی آماده بهره برداری 
در هفته دولت شده اند، تصریح کرد: از این تعداد ۱۲ واحد 
تولیدی صنعتی و ۳ واحد تولیدی صنفی می باشند و برخی از 
واحدها در مرکز استان و تعدادی نیز در شهرستان های دیگر 
گیلان شروع به فعالیت نموده اند که مجموع سرمایه گذاری 
این واحد ها ۱۲ هزار و ۵۵۰ میلیارد ریال و مجموع اشتغال 

ایجاد شده این واحدهای تازه تاسیس ۵۳۱ نفر است.
صدور ۳۷۴ مجوز تاسیس واحد صنعتی در گیلان 

دو  در  سیزدهم  دولت  دستاوردهای  تشریح  به  پورحیدری   
سیزدهم  دولت  آغاز  از  کرد:  تصریح  و  پرداخت  اخیر  سال 
تعداد ۳۷۴ جواز تاسیس صنعتی با سرمایه گذاری ۹٨ هزار و 

۶۴۹ میلیارد ریال با پیش بینی اشتغال ٨ هزار و۷٨۷ نفر صادر 
گردیده است .

وی اضافه نمود:همچنین ۲۷٨ واحد تولیدی صنعتی جدید با 
سرمایه گذاری ۶۴ هزار و ۱۳ میلیارد ریال ایجاد شده است که 

ماحصل آن اشتغال برای ۷ هزار و ۹۶۰ نفر بوده است .
 به گفته مدیرکل صمت گیلان،  بعد از افتتاح طرح توسعه این 
تولید واحد  از خط  با هیئت همراه  استاندار گیلان  شرکت،  
سال  در  که  آورد  بعمل  بازدید  پلاست  کارتن  شرکت  قبلی 
۱۳٨۰ با سرمایه گذاری ۵۶۹میلیارد ریال با اشتغال ۱۰۲ نفر 
و زیر بنای ۹۳۰۰ متر مربع در زمینی به مساحت ۱۰ هزار متر 

مربع به احداث شده است.
برنامه های گرامیداشت هفته  ادامه   مدیرکل صمت گیلان در 
دولت و یاد و خاطره شهدای آن  به اتفاق رئیس بسیج اصناف 
استان و هیئت مدیره اتاق اصناف رشت به دیدار خانواده شهید 
والا مقام احمد خدادادی شتافت و از پدر ایثارگر این شهید 
اصناف  اتاق  اسبق  رئیس  عنوان  به  دور  که سال های  انقلاب 

فعالیت داشت، تجلیل به عمل آورد.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر گیلان از کشف بیش از ۲ 
ابتدای سال جاری تاکنون در استان  از  انواع مواد مخدر  تن 
خبر داد و گفت: ۳۳۶ قاچاقچی طی این مدت دستگیر شدند.

هماهنگی،  برنامه ریزی،  کرد:  اظهار  احمدپور«  سرهنگ»علی 
نظارت و برخورد با کشت، تولید، ورود و خروج، نگهداری 
از مهمترین وظایف پلیس  و توزیع مواد مخدر و روانگردان 

مبارزه با مواد مخدر است.
وی با اشاره به کشف ۲ تن و ۶۰۰ کیلوگرم انواع مواد مخدر 
از ابتدای سال جاری تاکنون خبر داد و گفت: ۱۱ باند سازمان 
 ۳۳۶ و  فروشنده   ٨۷۳ و  هزار   ۲ مخدر،  مواد  توزیع  یافته 
قاچاقچی نیز در طول مدت سپری شده از ابتدای سال تا به 
حال دستگیر شده اند که این آمار در مقایسه با سال گذشته، 

۱۹ درصد افزایش داشته است.
جمع آوری ۶۰۰ معتاد متجاهر از ابتدای سال تاکنون

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان گیلان به جمع آوری 
و  کرد  اشاره  نیز  تاکنون  سال  ابتدای  از  متجاهر  معتاد   ۶۰۰
افزود: این افراد به منظور بازپروری، به مراکز ماده ۱۵ که برای 

افراد به تهاجر نرسیده ترتیب داده شده و همچنین مراکز ۱۶ 
که مناسب نگهداری افراد متجاهر و بی سرپناه است، تحویل 

داده شدند.
به حال ۶٨  تا  ابتدای سال  از  اینکه  بیان  با  انتظامی  مقام  این 
مرحله طرح کنترل محورهای مواصلاتی در استان اجرا شده، 
بیان داشت: در این راستا بیش از ٨۱۲ کیلوگرم انواع مخدر 
مقام  تحویل  و  دستگیر  رابطه  این  در  نیز  نفر   ۲۲۱ و  کشف 

قضائی شده اند.
تشدید  قرارگاه  ساماندهی  بر  تاکید  با  احمدپور  سرهنگ 
در  متجاهر  معتادان  و  مخدر  مواد  خرده فروشان  با  برخورد 
تمامی رده های پلیس مبارزه با مواد مخدر استان تصریح کرد: 
بر منابع خبری  بر اساس شیوه نامه های اجرایی، تمرکز  پلیس 
با  اطلاعات  تبادل  و  تعامل  همچنین  و  مردمی  گزارشات  و 
رده های درون و برون سازمانی در سطح استان و شهرستان ها، 
موفقیت قابل توجه ای را در زمینه برخورد با این دسته از افراد 

به دست آورده است.
نوجوانان  و  جوانان  خانواده ها،  به  هشدار  با  ادامه  در  وی 
مهمی در وقوع آسیب های  را عامل  مواد مخدر  به  وابستگی 
متأسفانه ظهور  افزود:  و  برشمرد  اجتماعی  و  روانی  جسمی، 
مواد روانگردان جدید و تبلیغات گسترده ای که توسط مافیای 
مواد مخدر به جامعه القا می شود، تصورات پوچ و دروغینی 
نظیر لاغری سریع و بی دردسر، کاهش استرس و اضطراب و 
کمک به تمرکز بهتر را در اذهان برخی از افراد ترسیم کرده 
که این تصورات غلط افراد زیادی را به ورطه اعتیاد می کشاند.

در آغازین روز هفته دولت و با حضور استاندار گیلان

پست ۲۰/۶۳ کیلوولت شهید طاهرنیا افتتاح و به بهره برداری رسید

شهردار رشت با تاکید بر ضرورت ایجاد الگوهای استاندارد 
در مبادی ورودی این شهر گفت: جلوه های بصری ورودی 
ارتقا می  المان ها، زیبا سازی و  ایجاد  با  های شهر رشت 

یابد.
مدیرکل  فهم«  نیک  »غلامعلی  دیدار  در  شوقی«  »رحیم 
با  که  گیلان  جاده ای  نقل  و  حمل  و  راهداری  معاونان  و 
حضور »علیرضا زارع« مدیرعامل سازمان حمل و نقل و بار 
و مسافر شهرداری و همچنین نمایندگان انجمن های صنفی 
برگزار  شهری  برون  رانندگان  و  نقلی  و  حمل  شرکت های 
ترمینال های  و  فرودگاه  آهن،  راه  ایستگاه  کرد:  اظهار  شد، 

مسافری از معابر اصلی شهر محسوب می شوند.
وی محیط ترمینال ها را نخستین و آخرین جایگاهی عنوان 
کرد که شهروندان هنگام ورود و خروج به شهر با آن مواجه 
می شوند و افزود: الگوهای استانداردی وجود دارد که باید 

برای رفاه حال شهروندان در ترمینال ها ایجاد شود.
شهردار رشت با تاکید بر ضرورت ایجاد الگوهای استاندارد 
بصری  جلوه های  کرد:  بیان  شهر  این  ورودی  مبادی  در 
ورودی های شهر رشت با ایجاد المان ها، زیباسازی و ارتقا 

می یابد.
و  نقلی  و  حمل  شرکت های  صنفی  انجمن های  نمایندگان 
رانندگان برون شهری رشت نیز در جلسه مذکور مشکلات، 

دغدغه ها و خواسته های خود را بیان کردند.

در اولین روز از هفته دولت

15 طرح صنعتی در گیلان افتتاح شد
ایجاد ۲۷۸ واحد صنعتی در گیلان در دولت سیزدهم 

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر گیلان خبر داد

کشف بیش از ۲ تن مواد مخدر در گیلان

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان بر ضرورت توجه ویژه 
به بیماران از جمله بیماران خاص تاکید کرد و گفت: بانک 
های عامل باید منابع بیشتری را به حمایت از بیماران خاص 

و صعب العلاج اختصاص دهند.
ششمین نشست کارگروه استانی صندوق بیماری های خاص 
و صعب العلاج با حضور دکتر محمدتقی آشوبی - رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی گیلان، دکتر سید محمود عاطف راد- 
مدیرکل بیمه سلامت استان، نمایندگان بیمه، مدیریت درمان 
و بانک ها و همچنین جمعی از معاونین و مدیران ستادی در 

سالن اجلاس حوزه ریاست برگزار شد.
دکتر محمدتقی آشوبی - رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان 
در این نشست با اشاره به نیاز مبرم بیماران خاص و صعب 
بانک های عامل  به حمایت های ویژه، اظهار کرد:  العلاج 
باید منابع بیشتری را به حمایت از بیماران خاص و صعب 

العلاج اختصاص دهند.
وی با اشاره به راه اندازی چندین بخش درمانی در کلینیک 
افزود:  فوق تخصصی شهدای سلامت رشت،  و  تخصصی 
در این کلینیک، قابلیت های بیشتری برای ارائه خدمت به 
بیماران از جمله بیماران خاص و صعب العلاج ایجاد خواهد 

شد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان با تاکید بر همکاری و 
همگرایی همه جانبه در جهت رفع مشکلات مردم به ویژه 
بیماران، گفت: باید کمیته های فرعی شکل واقعی خود را 
تر  فعالانه  نیز  بخش  این  متولی  های  دستگاه  و  کرده  پیدا 

مساعدت کنند.
و  ها  نظارت  شدن  الکترونیکی  ضرورت  بر  آشوبی  دکتر 
ثبت تمامی وقایع خدمات به بیماران خاص و صعب العلاج 
تشدید  موجب  تواند  می  قابلیت  این  افزود:  و  کرد  تاکید 

شفافیت در نظام سلامت شود.
وی با اشاره به توسعه زیرساختهای درمانی در استان گیلان، 
گفت: باید تمام تلاش های ما معطوف به کاهش رنج و آلام 

بیماران و همراهان آنها به ویژه در بخش دولتی باشد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان با بیان  اینکه باید کار 
برای بیماران خاص را به صورت خاص ارائه کرد، افزود: 
بیماران  به  مربوط  اقدامات  تمامی  و  خدمات  تسهیلات، 
خاص و صعب العلاج باید ویژه و خارج از تکالیف قانونی 

باشد.
های  بیماری  صندوق  حمایت  پوشش  تحت  بیماری   ۱۰۷

خاص و صعب العلاج قرار دارد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی گیلان:
بانک های عامل، منابع بیشتری 
به درمان بیماران خاص و صعب 

العلاج تخصیص دهند

نیازی  اکبر  ریاست  به  اقتصادی  هیأت  با  انزلی  آزاد  منطقه 
سرپرست سازمان و با حضور معاونین اقتصادی و بندری و 
مدیر روابط عمومی و امور بین الملل به همراه دو شرکت 
صادراتی منطقه به معرفی بسته های سرمایه گذاری و ظرفیت 
شمال  آزاد  منطقه  نخستین  بندری  و  صنعتی  تجاری،  های 

کشور می پردازند. 
توانمندی های  و  سرمایه گذاری  بسته های  عرضه  نمایشگاه 
وزیر  حضور  با  ارمنستان،  در  ایران  آزاد  مناطق  صادراتی 
اقتصاد کشور میزبان و مقامات پارلمانی و دولتی ارمنستان 
آزاد  مناطق  عالی  شورای  دبیر  و  رییس جمهور  مشاور  و 
جمهوری اسلامی ایران در محل نمایشگاهی ایروان اکسپو 

افتتاح شد.
صادراتی  توانمندی های  و  سرمایه گذاری  بسته های  عرضه 

مناطق آزاد از اهم اهداف این نمایشگاه است.
نیازی  اکبر  ریاست  به  اقتصادی  هیأت  با  انزلی  آزاد  منطقه 
سرپرست سازمان و با حضور معاونین اقتصادی و بندری و 
مدیر روابط عمومی و امور بین الملل به همراه دو شرکت 
پیشگامان شیمی  و  نوین  منطقه؛ چوبکاران عصر  صادراتی 
به معرفی بسته های سرمایه گذاری و ظرفیت های تجاری، 
می  کشور  شمال  آزاد  منطقه  نخستین  بندری  و  صنعتی 

پردازند.
به   ۱۹ لغایت   ۱۲ ساعت  از  شهریورماه  پنجم  تا  نمایشگاه 
کنار  در  شرکت   ۶۰ به  قریب  و  بوده  دایر  ارمنستان  وقت 
اروند، چابهار، کیش،  انزلی،ارس،  آزاد  مناطق  سازمان های 
ماکو و قشم و مناطق ویژه اقتصادی سبزوار و کاوه پذیرای 

بازدیدکنندگان می باشند.

گفت:  گیلان  ای  جاده  نقل  و  حمل  و  راهداری  کل  مدیر 
٨۷۱۶میلیارد  معادل  اعتباری  با  استان  راهداری  ۱۲۱پروژه 

ریال به بهره برداری می رسد.
»غلامعلی نیک فهم« اظهار داشت: به مناسبت هفته دولت، 
این اداره کل ۱۲۱پروژه در حوزه راهداری که معادل ٨۷۱۶ 
میلیارد ریال صرف آنها شده را تقدیم مردم استان خواهد 

کرد.
وی ضمن اشاره به انجام  ۵۷ پروژه راه های روستایی بیان 
داشت: با اعتبار ۲۹۵۲میلیارد ریال،  ۱۲۹ کیلومتر از این راه 

ها بهسازی و آسفالت شدند.
نیک فهم در رابطه با روشنایی محورها  نیز گفت: با هزینه 
۴۳۰میلیارد ریال در قالب شش پروژه و جمع ٨/۴۰کیومتر 
۷فقره  ریال  ۳۴میلیارد  صرف  با  همچنین  طولی،  روشنایی 

روشنایی نقطه ای انجام شده است.
برای   ، تردد  ایمنی  ارتقای  راستای  در  داشت:  اظهار  وی 
۳پروژه به طول ۱۶ کیلومتر نصب حفاظ ایمنی)گاردریل و 
نیوجرسی( ۲٨۳ میلیارد ریال و برای ۵۴۰ کیلومتر خط کشی 

نیز ٨۱ میلیارد ریال هزینه شد.
استان همچنین  ای  نقل جاده  و  راهداری و حمل  مدیرکل 
قالب  در  )۱۵دستگاه  فنی  ابنیه  و  پل  احداث  برای  افزود: 

۱۵پروژه( هم ۹۶۱ میلیارد ریال اعتبار صرف شده است.

مدیر کل راهداری گیلان خبر داد
بهره برداری از 1۲1پروژه راهداری 

گیلان در هفته دولت

معاون امور بندری و اقتصادی اداره کل بنادر و دریانوردی 
استان گیلان از نشست چند جانبه بررسی اتصال مجتمع بندری 

انزلی به راه آهن سراسری در این اداره کل خبر داد. 
مجتبی نظری اظهار کرد: در راستای پیگیری مصوبات جلسه 
هشتاد و هشتم شورای گفت وگوی بخش خصوصی و دولت، 
نشست بررسی و امکان سنجی اتصال مجتمع بندری انزلی به 
راه آهن سراسری جهت بهره مندی از حمل و نقل ترکیبی در 

اداره کل بنادر و دریانوردی استان گیلان برگزار شد.
وی افزود: مدیر کل بنادر و دریانوردی استان، ناظر گمرکات 
استان گیلان و مدیرکل گمرک انزلی، نمایندگانی از طرح های 
و  حمل  زیربناهای  توسعه  و  ساخت  مادرتخصصی  شرکت 
نقل، راه آهن شمال، کشتیرانی دریای خزر، اتاق بازرگانی و 
صنایع، معادن و کشاورزی استان در این نشست چند جانبه 
حضور داشته و بحث کارشناسی بسیاری در این نشست انجام 

شد.
نظری با اشاره به مصوبات این نشست، خاطرنشان کرد: ارائه 
راه کار تشویقی در راستای حمایت از صاحبین کالا به منظور 
توسط  محمولات  انتقال  در  ریلی  نقل  و  حمل  بکارگیری 
آموزشی  دوره  و  تدوین شود  دریانوردی  و  بنادر  کل  اداره 
و  بنادر  آهن،  راه  توسط  شده  ارائه  “خدمات  محوریت  با 
بازرگانی،  اتاق  دریانوردی و کشتیرانی دریای خزر” توسط 
و  بازرگانان  برای  گیلان  استان  کشاورزی  و  معادن  صنایع، 

تولید کنندگان برگزار گردد.
دبیر نشست بررسی و امکان سنجی اتصال مجتمع بندری انزلی 
به راه آهن سراسری جهت بهره مندی از حمل و نقل ترکیبی 
تصریح کرد: شرکت مادرتخصصی ساخت و توسعه زیربناهای 
حمل و نقل به منظور اتصال شبکه راه آهن سراسری به بندر 
کاسپین برنامه زمان بندی دقیقی ارائه دهد و با توجه به طرح 
مصوب اتصال مجتمع بندری انزلی به شبکه سراسری راه آهن 

اجرای این پروژه توسط آن شرکت عملیاتی شود.
معاون امور بندری و اقتصادی اداره کل بنادر و دریانوردی 
استان گیلان با اشاره به مزایای حمل و نقل چند وجهی، عنوان 
کرد: صرفه جویی در زمان، مقرون به صرفه بودن، ارتباط بهتر 
و ردیابی آسان تر کالا، ساده کردن روند برقراری ارتباط بین 
نقل  و  حمل  ویژگی های  از  مختلف  حامل های  و  مخاطبین 

چندوجهی است.
وی ادامه داد: حمل و نقل چند وجهی با ترکیب کردن چند 
مدل حمل و نقل، نواقص مربوط به هر مدل را حذف و با هم 
افزایی بین چند روش، بهترین امکان را برای حمل و نقل کالا 

در اختیار مشتریان قرار می دهد.

بهره برداری  از  گیلان  وشهرسازی  راه  کل  اداره  سرپرست 
بیش از یک هزار واحد مسکونی در گیلان ودر هفته دولت 
خبر داد و گفت: این طرح ها در بخش جهش تولید مسکن 
و شامل ۶۱۰ واحد مسکونی شهری و یک هزار و ۳۲۱ واحد 

مسکونی روستایی است. 
محمدرضا فلاحتگر با بیان اینکه مراحل ساخت مسکن در 
است،  انجام  حال  در  استان  این  در  ملی  نهضت  در  قالب 
اظهار کرد: طرح نهضت ملی مسکن یکی از اقدامات مهم 
افراد و زوج های  دولت سیزدهم در راستای خانه دار شدن 

جوان بوده و تعدادی به هر استان محول شده است. 
وی از بهره برداری بیش از یک هزار واحد مسکونی در گیلان 
و در هفته دولت خبر داد و گفت: در هفته دولت امسال، بالغ 
بر یک هزار و ۹۳۱ واحد مسکن ملی شهری و روستایی، با 
اعتباری بالغ بر هشت هزار و ٨۴۰ میلیارد ریال افتتاح و به 

متقاضیان واگذار می شود. 
سرپرست اداره کل راه وشهرسازی گیلان با اشاره بر جهش 
تولید بودن طرح های افتتاح شده حوزه مسکن در این استان 
شامل  و  مسکن  تولید  جهش  بخش  در  طرح ها  این  افزود: 
۶۱۰ واحد مسکونی شهری و یک هزار و ۳۲۱ واحد مسکونی 
روستایی است. فلاحتگر همچنین با اشاره به افتتاح ۱۲ واحد 
تجاری در گیلان بیان کرد: در قالب خدمات روبنایی نهضت 
 ۳۰ بر  بالغ  اعتباری  با  تجاری  واحد   ۱۲ نیز،  مسکن  ملی 

میلیارد ریال آماده بهره برداری است. 

برگزاری نشست چندجانبه بررسی 
اتصال مجتمع بندری انزلی

 به راه آهن سراسری

سرپرست اداره کل راه وشهرسازی 
گیلان خبر داد

افتتاح بیش از 1۳۰۰ واحد 
مسکونی روستایی در هفته دولت 
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هدف  مهم ترین  تهران  استان  سلامت  بیمه  کل  اداره  سرپرست 
بیمه ای را بیمه کردن اقشار کم درآمد  دولت سیزدهم در مباحث 
را  زمینه  این  در  صورت گرفته  اقدامات  و  معرفی  آسیب پذیر  و 

تشریح کرد.
دکتر محمد غلام نژاد با حضور در ایسنا و همزمان با هفته دولت در 
تشریح اهداف سازمان بیمه سلامت، گفت: اساسنامه سازمان بیمه 
سلامت ایران در ۲۲ مرداد سال ۹۱ با هدف تجمیع سازمان های 
ارتقاء سطح  و  تحقق عدالت  تا ضمن  ابلاغ شد  بیمه  گر کشور 
رفع  شدگان،  بیمه  سوی  از  پرداخت  کاهش  خدمات،  کیفیت 
همپوشانی های بیمه ای و بسط و گسترش برنامه پزشک خانواده در 

کشور فراهم شود. تنوع خدمات گسترده بیمه ای توسط 
سازمان بیمه سلامت عاملی برای تحت پوشش بیمه قرار 
گرفتن بیش از ۴۴ میلیون نفر از جمعیت کشور است و 
خوشبختانه بخش بسیاری از جمعیت تحت پوشش از 
خدمات رایگان استفاده می کنند و این باعث افتخار ما 
است که به جمعیت آسیب پذیر خدمات رسانی می کنیم.

فلسفه بیمه همگانی چیست؟
توضیح  همگانی،  بیمه  اصلی  فسفه  خصوص  در  او 
داد: بیمه به جای آنکه یک پوشش حمایتی باشد، یک 
تضمین است؛ در واقع ما یک سرمایه گذاری می کنیم 
تا روزی به کار آید. به عنوان مثال برای اجرای طرح 
پزشکی خانواده ۴۰ همت )هزار میلیارد تومان( در نظر 
یک  سطح  برای  آن  همت   ۱۸.۵ که  است  شده  گرفته 
کشور  کل  در  بدانیم  اینکه  برای  اما،  است؛  خدمات 
چقدر برای بیمه سلامت هزینه شده است باید محاسبات 
مختلف  صندوق های  در  پرداخت  چراکه  دهیم؛  انجام 

سازمان، متفاوت است.
تامین  بیمه  خدمات  پوشش  اینکه  بر  تاکید  با  وی 

است،    یکسان  دولتی  درمانی  مراکز  در  بیمه سلامت  و  اجتماعی 
اظهار کرد: تنها تفاوت این است که تامین اجتماعی برخی مراکز 
درمانی ملکی دارد که اغلب خدمات در این مراکز رایگان است 
دو  این  در  شده  ارائه  خدمات  پوشش  نوع  مراکز  سایر  در  ولی 

سازمان بیمه گر تفاوتی نمی کنند.
مهم ترین هدف دولت سیزدهم در مباحث بیمه ای

افزایش  او در خصوص سیاست مهم دولت سیزدهم در راستای 
پوشش بیمه ای در جامعه،   بیان کرد: دولت در راستای فرمایشات 
اگر فردی  مقام معظم رهبری که فرمودند »می خواهیم در کشور 
بیمار می شود به جز رنج مریض داری، رنج دیگری نداشته باشد« 
تصمیم گرفت تا بیمه کردن اقشار کم درآمد و آسیب پذیر را در 

اولویت خود قرار دهد.
بیمه رایگان ۵ دهک نخست درآمدی

وی افزود: در ابتدا طرح بیمه کردن افراد آسیب پذیر، با سه دهک 
اول درآمدی به صورت رایگان آغاز شد و بعدا به ۵ دهک اول 
معیشتی افزایش یافت و اکنون ۵ دهک اول درآمدی تحت پوشش 
بیمه رایگان سلامت قرار گرفته اند. بر این اساس همچنین مقرر شد 
دهک های ۶ تا ۹ نیز حق بیمه خود را با تخفیف های ویژه پرداخت 
 ۱۰۰ پرداخت  به  ملزم   ۱۰ درآمدی  دهک  مشمولین  تنها  و  کنند 

درصد حق بیمه خود هستند.
جزئیات برقراری بیمه برای دهک های درآمدی

وی با بیان اینکه افراد متقاضی برای بیمه  شدن می توانند به سامانه 
خود  اطلاعات  و  کرده  مراجعه  سلامت  بیمه  سازمان  شهروندی 
را ثبت کنند، تصریح کرد: اگر افراد جزو پنج دهک اول باشند، 
رایگان بیمه می شوند. دهک ۶ قبلًا باید ۳۰ درصد از مبلغ حق بیمه 
را پرداخت می کرد که مبلغ آن در یک سال ۴۳۵ هزار تومان برای 
هر نفر بود اما، الان این رقم به ۲۸۷ هزار تومان کاهش پیدا کرده 
است. همچنین پرداختی مشمولین دهک ۷ که در گذشته باید ۴۰ 
درصد از حق بیمه و مبلغ ۵۷۴ هزار تومان را پرداخت می کردند 

الان به ۴۳۰ هزار تومان رسیده است.
وی افزود: مشمولین دهک ۸ نیز پیش از این می بایست ۶۰ درصد 
حق بیمه یعنی ۸۶۱ هزار تومان پرداخت می کردند اما، الان باید 
۵۷۴ هزار تومان بپردازند. مشمولین دهک ۹ نیز در گذشته باید ۸۰ 
درصد حق بیمه یعنی یک میلیون و ۱۴۸ هزار تومان می پرداختند 
که الان باید ۷۱۷ هزار تومان پرداخت کنند. در نهایت نیز مشمولین 
دهک ۱۰ مشمول یارانه دولت نیستند و وضعیت پرداختی آنها هم 
در گذشته و هم الان بدون تغییر به مبلغ یک میلیون و ۴۳۵ هزار 

تومان برای یک نفر در سال است.
۲ میلیون بیمه شده رایگان در پایتخت

تحت  را  نفر  هزار   ۴۰۰ و  میلیون   ۳ تهران  استان  در  افزود:  وی 
پوشش صندوق بیمه ایرانیان قرار داده ایم که یک میلیون و ۸۰۰ 
تا ۵ هستند که  افراد شامل دهک درآمدی یک  این  از  نفر  هزار 
و  عشایر  روستائیان،    احتساب  با  و  بیمه شدند  رایگان  به شکل 
جمعیت شهرهای زیر ۲۰ هزار نفر می توان گفت در استان تهران 

بیش از ۲ میلیون نفر بیمه رایگان دارند.
بیمه؛ گام نخست اجرای برنامه پزشکی خانواده

وی با تاکید بر لزوم اطلاع رسانی بیشتر برای افزایش آگاهی مردم 
زمینه در مجامع عمومی،    این  در  رایگان،   تصریح کرد:  بیمه  از 
مراکزی همچون گرمخانه های شهرداری، میزهای خدمت جهادی 
در محلات و ... اقدام به اطلاع رسانی  کرده ایم تا مردم برای بیمه 
شدن اقدام کنند و تازه آن موقع است که می توانیم نظام ارجاع و 

پزشک خانواده را کاملا اجرا کنیم.

بیمه  کرد:  اظهار  تهران،  استان  بیمه سلامت  کل  اداره  سرپرست 
تا  سرپایی  بخش  در  و  درصد   ۹۰ تا  بستری  بخش  در  سلامت 
اغلب  در  موضوع  این  و  می دهد  پوشش  را  هزینه ها  درصد   ۷۰

صندوق های ما ثابت است.
الزام مراکز درمانی به عقد قرارداد با بیمه سلامت

وی افزود: در مراکز درمانی غیرطرف قرارداد با بیمه سلامت نیز 
به عنوان خسارت، مبلغ  افراد می توانند مراجعه کنند و سپس ما 
سهم سازمان را به آنها عودت دهیم. بر اساس قانون بودجه تمام 
موسسات درمانی موظف به عقد قرارداد با سازمان بیمه سلامت 
ایران هستند؛ هرچند که شاید در ابتدا مقاومت هایی به این تصمیم 

وجود داشته باشد اما از آنجایی که تمام موسسات باید از طریق 
وزارت بهداشت برای اخذ مجوز اقدام کنند به زودی این اتفاق 

خواهد افتاد.
موسسه   ۸۰۰ و  هزار   ۵ از  بیش  تهران  در  اینکه  به  اشاره  با  او 
بیمه سلامت هستند، تصریح کرد: این مراکز شامل  طرف قراداد 
بیمارستان، مطب خصوصی، آزمایشگاه،   خدمات پاراکلینیک و... 

است.
بیش از ۲ هزار زوج نابارور تهرانی تحت پوشش بیمه

سرپرست اداره کل بیمه سلامت استان تهران همچنین در پاسخ به 
سوالی در خصوص خدماتی که در حوزه درمان ناباروری ارائه 
می شود، بیان کرد: قانون جوانی جمعیت و حمایت از خانواده در 
راستای  قوانین بالادستی بوده و در همین راستا بیمه سلامت نیز 
وارد شده و خدمات تخصصی و فوق تخصصی درمان ناباروری 
قرارداده  پوشش  تحت  را  و...  میکرواینجکشن   ،IVF، IUI مانند 
تحت  تهران  استان  در  نابارور  زوج   ۲۰۰۰ از  بیش  اکنون  است. 
پوشش قرار دارند. در مراکز ناباروری هزینه خدمات تا ۹۰ درصد 
تعرفه عمومی غیر دولتی بوده که این کمک خوبی به مقوله جوانی 
جمعیت است و امیدواریم در آینده نتایج بهتری از آن را شاهد 

باشیم.
غلام نژاد تاکید کرد: اکنون مسئله ما قراداد با مراکز درمان ناباروی 
سایر  و چه  ناباروری  درمان  مراکز  )چه  مراکز خصوصی  است؛ 
اما  ببندند  قرارداد  ما  با  قانون  پیرو  باید  اینکه  علی رغم  مراکز( 
متاسفانه اقدام نمی کنند. در قرارگاه جوانی جمعیت که متولی آن 
دانشگاه های علوم پزشکی هستند، بیمه مسائل و مشکلات مربوط 
ناباروری را مطرح می کند و بر اساس تصمیمات گرفته شده  به 
جهت افزایش خدمات تحت پوشش ناباروری موضوع به شورای 

عالی بیمه سلامت منعکس می شود.
در  صعب العلاج  و  خاص  بیمار  هزار   ۷۵ شدن  نشان دار 

پایتخت
او در خصوص روند ارائه خدمت به بیماران خاص و صعب العلاج 
تهرانی ذیل صندوقی با همین نام، تصریح کرد: صندوق بیماران 
ایران  بیمه سلامت  خاص و صعب العلاج کاری است که توسط 
دنبال می شود. پیش تر ۵ بیماری تحت عنوان خاص و صعب العلاج 
شناخته می شدند که اکنون ۱۰۷ بیماری را پوشش می دهد و بیش 
از ۷۵ هزار بیمار خاص و صعب العلاج در استان تهران نشان دار 
شده اند.وی در توضیح گروه  بیماری های تحت پوشش در صندوق 
بیماری های خاص و صعب العلاج، بیان کرد: بیماری های تالاسمی، 
بیماری های  خونی،  دیالیز  صفاقی،    دیالیز  اس،    ام  هموفیلی،   
تیپ یک  ای  پروانه ای، اس ام  بال  بیماری   موکوپلی ساکاریدوز، 
تمام  با  گروه سرطان ها  اوتیسم،  اف،  بیماری سی  سه،    و  دو  و 
و  بنیادی  سلول های  پیوند  عروقی،  و  قلبی  بیماری های  طیف ها، 
خون ساز، پیوند کلیه، پیوند کبد، پیوند قلب و پانکراس، پیوند 
روده و پیوند ریه، بیماری های مزمن روانی، صرع مقاوم به درمان،   
پارکینسون و آسیب های شنوایی شدید شامل بیماری هایی هستند 
و  خاص  بیماری های  صندوق  ذیل  آنها  برای  خدمت رسانی  که 
صعب العلاج انجام می شود. برای هر کدام از این بیماری ها یک 
بسته خدمتی تعریف شده است که شامل خدمات ویزیت،   دارو، 

پاراکلینیک و توانبخشی است.
آخرین اخبار از اجرای طرح »دارورسان«

نیز  تهران  غلام نژاد درباره روند اجرای طرح دارورسان در شهر 
تصریح کرد: این طرح در مورد بیماری MS آغاز شد و در حال 
این  از  ثابت  به شکل  بیمار  تقریبا ۱۷۰  به شکلی که  اجرا است 

طریق دارو دریافت می کنند و بیش از ۴۸۴ پک دارویی تا پایان 
شده  ارسال  برایشان  ما  قرارداد  طرف  داروخانه   طرف  از  تیرماه 
و  بیماری ها  تنوع  بعُد  در  فکر گسترش طرح چه  در  البته  است. 
موضوع  این  ولی  هستیم  پوشش  تحت  افراد  تعداد  بعُد  در  چه 
وابسته به میزان تقاضای بیماران و استقبال آنها از طرح است. این 
موضوع بسیار مهم است که دارو با حفظ زنجیره سرد به دست 

بیماران برسد.
درمان رایگان یک میلیون و ۳۰۰ هزار نفر در تهران

او در بخش دیگری از سخنان خود درباره درمان رایگان سه دهک 
اول جامعه،   اظهار کرد: قرار است این طرح در بین سه دهک اول 
جامعه اجرایی شود و در استان تهران تعداد سه دهک 
میلیون  یک  شامل  گرفتند  قرار  بیمه  تحت  که  نخست 
بیمه رایگان دارند و تحت  نفر هستند که  و ۳۰۰ هزار 

درمان رایگان قرار می گیرند.
اجرای  با  سلامت  نظام  منابع  رفت  هدر  از  جلوگیری 

پزشکی خانواده
پزشکی  و  ارجاع  نظام  کامل  اجرای  اینکه  بیان  با  وی 
تا از هدر رفت منابع جلوگیری  خانواده سبب می شود 
ارجاع  نظام  و  خانواده  سلامت  طرح  کرد:  بیان  شود، 
اگر به درستی اجرا شود از هدر رفت منابع جلوگیری 
می شود. این کار در سطح روستایی اجرایی شد اما در 
سطح شهری نیاز به تکمیل دارد. ذیل نظام ارجاع دیگر 
دقیقا  که  بیماری  از  نوعی  برای  سرعت  به  نباید  افراد 
ماهیت آن را نمی دانند به پزشک متخصص مراجعه کنند؛ 
بلکه باید ابتدا به پزشک عمومی مراجعه کنند و پس از 
به سطوح  را  آنها  عمومی  پزشک  نیاز،  در صورت  آن 

بالاتر خدمت ارجاع دهد.
غلام نژاد در بخش دیگری از صحبت هایش درخصوص 
تکمیل پرونده الکترونیک سلامت در استان تهران، بیان کرد: این 
کار یکی از برنامه های اصلی وزارت بهداشت است تا هر خدمتی 
که بیماران دریافت می کنند در سیستم مشخص باشد و این کار 
از هدر رفت منابع در سیستم بهداشت و درمان جلوگیری می کند 
نسخه  نویسی  اجرای  زمان  از  است.  اقدام  دست  در  هنوز  اما، 
اولین  سلامت  الکترونیک  پرونده  تشکیل  راستای  در  الکترونیک 

گام ها را بیمه سلامت برداشت.
وی افزود: در استان تهران علیرغم تعدد موسسات طرف قرارداد 
بیش از ۹۸ درصد نسخ به شکل الکترونیک نوشته می شود؛ البته 
مشکل  بروز  و  اضطرار  مواقع  در  آفلاین  به شکل  نویسی  نسخه 

انجام می شود.
سرپرست اداره کل بیمه سلامت استان تهران در پاسخ به سوالی 
نویسی  نسخه  قرارداد  عقد  به  اقدام  که  پزشکانی  خصوص  در 
گرفتن  از  را  مردم  نمی توانیم  ما  کرد:  بیان  نمی کنند،  الکترونیک 
خدمت منع کنیم، برخی پزشکان یا خدمات هستند که مردم از آن 
بسیار استقبال می کنند و در این موارد باید نسخ به این شکل را 
هم بپذیریم؛ البته از این پزشکان دعوت می کنیم تا به سرعت وارد 

برنامه نسخه نویسی الکترونیک شوند.
نگاه درمان محور، هزینه زا است

الکترونیک سلامت  با اجرای کامل پرونده  اینکه  به  با اشاره  وی 
از خدمات القایی جلوگیری می شود، تاکید کرد: این خدمات در 
سایر کشورها به خوبی اجرایی شده است و باید بدانیم که نگاهی 

که صرفا درمان محور باشد، هزینه زا است.
او با تاکید بر اینکه شکل گیری شبکه های بهداشتی یکی از گام های 
بسیار مهم پس از پیروزی انقلاب اسلامی بوده است، بیان کرد: 
با  یا مبارزه  این نظام شبکه در شرایط سختی مانند دفاع مقدس 
ومیرها،    مرگ   کاهش  برای  طرفی  از  و  کرد  کمک  ما  به  کرونا 

تقویت نظام واکسیناسیون و... به خوبی عمل کرد.
سیستم آنلاین تایید دارو از داروخانه؛ طرح جدید بیمه ای

تصریح  تهران،    استان  بیمه سلامت  درباره طرح های جدید  وی 
کرد: یکی از طرح های جدید ما این است که سیستم آنلاین تایید 
دارو از داروخانه را داشته باشیم. نزدیک به ۴۸۰ قلم دارو مانند 
داروهای شیمی درمانی، انسولین و... وجود دارد که نیاز به تایید 
و تشکیل پرونده دارند که افراد می توانند به نزدیکترین داروخانه 
محل زندگی خود مراجعه کنند و تایید دارو بگیرند تا دیگر نیاز به 

رفت  وآمد در مسیرهای دور نباشد.
وی افزود: یکی از طرح های دیگر این است که کاربران داروخانه 
آموزش ببینند تا بتوانند به صورت محدود به سیستم ما دسترسی 
کار  روند  بر  ما  همکاران  و  دهند  پرونده  تشکیل  و  باشند  داشته 
نظارت کنند. این اقدامات در راستای کاهش تردد درون شهری و 

رضایتمندی مردم است.
جزئیات پوشش بیمه ای درمان اعتیاد

سرپرست اداره کل بیمه سلامت استان تهران در خاتمه درخصوص 
تغییر پروتکل های درمان اعتیاد نیز به ایسنا گفت: در حال حاضر 
با مراکز ترک اعتیاد سرپایی و مراکز MMT خصوصی و دولتی 
خدمات  دولت  هیئت  مصوبات  اساس  بر  و  می بندیم  قرارداد 
روان  مشاوره های  و  سم زدایی  بر  مشتمل  اعتیاد  درمان  سرپایی 
درمانی و... تا ۷۰ درصد تعرفه دولتی را در مراکز دولتی پرداخت 
می کنیم. برای افراد بی بضاعت و کودکان کمتر از ۱۴ سال نیز با 
معرفی نامه بهزیستی تا ۹۰ درصدهزینه ها را پوشش می دهیم. در 
حال حاضر در استان تهران ۳۶ مرکز ترک اعتیاد سرپایی طرف 

قرارداد داریم و در پرداخت های این بخش هم به روز هستیم.

درمان رایگان یک میلیون و ۳۰۰ هزار نفر در پایتخت
پوشش بیمه ای بیش از 2000 زوج نابارور تهرانی

وزیر سابق آموزش و پرورش:

نزدیک به ۹ میلیون بیسواد مطلق در کشور وجود دارد
بنا بر اعلام وزیر سابق آموزش و پرورش، طبق سرشماری سال 
۱۳۹۵ تعداد ۸ میلیون و ۷۹۵ هزار بیسواد مطلق در کشور وجود 

دارد.
در خصوص  سیما  آموزش  شبکه  در  با حضور  نوری  یوسف   
اسلامی  جمهوری  در  آموزی  سواد  چالش های  و  عملکرد 
ایران، اظهار کرد: آماری در خصوص بیسوادها در سال ۱۳۹۵ 
بر اساس  ایران و  آمار  از سوی مرکز  داریم که آمار اعلام شده 

خوداظهاری است.
 بر اساس این آمار طبق سرشماری سال ۱۳۹۵ تعداد ۸ میلیون و 

۷۹۵ هزار نفر بیسواد داشتیم.
وی با بیان این که آمار این تعداد بیسواد بر اساس خوداظهاری 
افراد و مربوط به افراد ۶ ساله به بالایی است که بیسواد مطلق 
البته در سال  نیستند، افزود:  بلد  هستند و خواندن و نوشتن هم 
۵۵ این آمار ۱۴ میلیون و ۲۰۰ هزار نفر بوده است. تخمین من 
برای آمار بیسوادی مطلق برای سال جاری هم همین حدود است.

نوری با اشاره به این که هدف گذاری ما برای آموزش از ۶ تا ۴۹ 
سال است و این امر در حالی است که هدف گذاری دنیا برای 
آموزش تا آخر عمر است، ادامه داد: ما برای آموزش ۴۹ سال 
به بالا کاری انجام نداده ایم. تحقیقی را می دیدم که می گفت به 
  GDP به  درصد  دو  سوادآموزی،  افزایش  درصد   ۱۰ هر  ازای 

یعنی تولید ناخالص ملی اضافه می شود.
سواد  زمانی  این که  یادآوری  با  پرورش  و  آموزش  سابق  وزیر 
را توانایی خواندن و نوشتن معنا می کردند اما اکنون حدود ۴۳ 
سطح  دارد؛  سطح  چهار  سواد  کرد:  تصریح  داریم،  سواد  نوع 
معنای  به  اسمی  سواد  دوم  سطح  است.  مطلق  بی سوادی  اول 
فراگیری یک دانش و امتحان دادن آن و نگهداشت آن در حافظه 
کوتاه مدت است، سطح سوم سواد عملکردی به معنای تغییر در 
و سطح چهارم سواد  است  دانسته های خود  با  متناسب  زندگی 

چندبعدی یعنی خیزش مسئولیت اجتماعی از سواد است.
انقلاب  از  پس  سوادآموزی  نهضت  فعالیت های  درباره  وی 
اسلامی، توضیح داد: نهضت سوادآموزی ۲۵ میلیون نفر اعم از 
بی سواد مطلق، نیازمند تعمیق سواد، نیازمند بازآموزی و نیازمند 

این  از  و  داد  قرار  را تحت پوشش  پنجم  تا کلاس  پایه  تکمیل 
۲۵ میلیون نفر حدود ۲۰ میلیون نفر قبول شده و مدرک گرفتند. 
این عدد خیلی خوبی است. باید این اقدامات انجام شده از سوی 

نهضت سوادآموزی را دید.
نوری در بخش دیگر سخنان خود درباره مصوبه کمیسیون تلفیق 
لایحه برنامه هفتم توسعه مجلس شورای اسلامی مبنی بر سپردن 
ماموریت های نهضت سواد آموزی به معاونت ابتدایی آموزش و 
پرورش و انحلال شکل فعلی نهضت سواد آموزی، تاکید کرد: 

کرده  مصوب  را  امر  این  هفتم  برنامه  لایحه  تلفیق  کمیسیون 
و  مردمی  باید  نهضت  دارند.  مختلفی  نظرات  صاحب نظران  اما 
دچار  کنیم  درست  دستک  و  دفتر  برایش  اگر  و  باشد  مردم پایه 

مشکل می شود.
آموزش  معاونت  این که  بیان  با  پرورش  و  آموزش  سابق  وزیر 
ماموریت های  با  دانش آموز  میلیون   ۹ بیش از  متکفل  ابتدایی 
عریض و طویل است، خاطرنشان کرد: با چنین شرایطی اگرچه 
برای سپردن ماموریت های نهضت، آموزش  بهترین جا  به ظاهر 
آموزش  از  متفاوت  بزرگسالان  آموزش  اما جنس  است  ابتدایی 

به  بزرگسالان  آموزش  کشورها  از  خیلی  در  است.  ابتدایی 
که  نیست  این گونه  دنیا  در  نیست.  همه  برای  عمومی  صورت 
بلکه  کنند  درست  طویل  و  عریض  ساختار  آموزی  سواد  برای 

ساختار مردمی و غیردولتی می سازند.
اداری  نظام  راهبری  الگوی  که  است  معتقد  حال  عین  در  وی 
نهضت سوادآموزی را باید تغییر داد اما دولت نیز باید برای این 

الگوی جدید آیین نامه ای ارائه دهد.
ابتدایی  مقطع  تحصیلی  پوشش  حاضر  حال  در  نوری،  گفته  به 
در کشور ۹۸.۶ درصد است اما ۱۶۰ هزار و ۳۷۳ نفر نیز جذب 

دوره ابتدایی نشده اند.
آخرین  اساس  بر  این که  بیان  با  پرورش  و  آموزش  سابق  وزیر 
وجود  کشور  در  تحصیل  از  بازمانده  نفر  هزار   ۹۷۰ اطلاعات 
داشت که از این تعداد حدود ۱۵۰ هزار نفر کاسته شده است، 
می شود.  کم  افراد  این  تعداد  از  سال  به  سال  البته  داد:  توضیح 
از سوی دیگر در خصوص آمار بیسوادی نیز باید گفت در دنیا 
در حوزه سواد  به ویژه  ایران تلاش های خوبی  است.  همین  هم 

زنان داشته است.
وی بیان کرد: سال گذشته و در دولت سیزدهم شورای پشتیبانی 
نهضت سوادآموزی بعد از سال ها تعطیلی به ریاست معاون اول 
رئیس جمهوری تشکیل جلسه داد. جلسه خوبی بود اما نقایصی 
داشت؛ از جمله این که بخش غیردولتی و گروه های جهادی در 

این جلسه حضور نداشتند.
خصوص  در  مجلس  نمایندگان  از  خود  سخنان  پایان  در  وی 
سواد  نهضت  ماموریت های  واگذاری  درباره  خود  اخیر  مصوبه 
آموزی به معاونت ابتدایی وزارت آموزش و پرورش درخواست 
کرد: در دنیا آموزش بزرگسالان به صورت مستقل اداره می شود. 
بخواهند  دولت  از  که  دارم  درخواست  مجلس  نمایندگان  از 
الگوی راهبری کامل که در آن ساختار سازمانی نهضت وجود 
پیوستی  آن  برای  و  دهند  پیشنهاد  مجلس  به  را،  باشد  داشته 
بنویسند که طبق آن میزان بی سوادی در هر سال به میزان معینی 
توسعه  هفتم  برنامه  در  مجلس  وظیفه  نظرم  به  شود.  کم  درصد 

این است.

سخنگوی وزارت بهداشت:

ذینفعان غربالگری غیراستاندارد سود 
هزار میلیاردی به جیب می زنند

با  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  سخنگوی 
تکذیب خبر تولد ۱۲ نوزاد دارای ناهنجاری که در روزهای 
گذشته منتشر شد، گفت: این خبر که منبع آن یک آزمایشگاه 
این سئوال پیش می آید  ذکر شده، کاملا دروغ است زیرا 
این در  آیند؟  دنیا می  به  نوزدان در آزمایشگاه ها  که مگر 
حالیست که ذینفعان غربالگری غیراستاندارد سودهای کلان 

و هزار میلیاردی به جیب می زنند.
پدرام پاک آیین روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار حوزه 
سلامت ایرنا، افزود: مطابق اطلاعات مندرج در سامانه های 
الکترونیک وزارت بهداشت از زمان اجرای قانون حمایت از 
خانواده و جوانی جمعیت تاکنون، آمار تولد نوزدان دارای 

ناهنجاری هیچگونه افزایشی را نشان نمی دهد.
وی گفت: مافیای غربالگری سلامت مادر و جنین را نشانه 
تحریف  را  ها  واقعیت  یکبار  وقت  چند  هر  و  است  گرفته 

می کند.
پاک آیین گفت: تا پیش از ابلاغ قانون حمایت از خانواده و 
جوانی جمعیت، غربالگری ناهنجاریهای جنینی برای تمامی 
زنان باردار بر خلاف سایر کشورهای جهان اجباری بود. این 
اجبار هم غیر علمی و هم برای مادر باردار استرس زا و پر 
از  مواردی موجب سقط جنین سالم  بود و حتی در  هزینه 

سوی مادر باردار می شد.
از  قبلی غربالگری  افزود: شیوه  بهداشت  سخنگوی وزارت 
استاندارد علمی برخوردار نبود و مثبت کاذب و منفی کاذب 
جنین  موارد  از  بسیاری  در  که  معنا  این  به  داشت؛  بالایی 
سالم بود، اما آزمایشگاه جنین را ناسالم گزارش می کرد یا 
برعکس جنین ناهنجاری داشت، اما آزمایشگاه آن را سالم 

گزارش می کرد.
میلیارد  هزار  سالانه  استاندارد  غیر  غربالگری  ذینفعان 

تومان سود مالی دارند
پاک آیین، علت اصلی سوق داده شدن تمامی مادران باردار 
بلکه  مادر و جنین  تأمین سلامت  نه  را  به سوی غربالگری 
بهانه ای برای افزایش حاشیه سود ذینفعان غربالگری دانست 
و تصریح کرد: ذینفعان غربالگری سالانه بیش از هزار میلیارد 
تومان سود مالی دارند و برخی از آنها دنبال سلامت مادر و 
جنین نیستند، بلکه نگران کاهش درآمدهای میلیاردی خود 

بوده و به همین دلیل واقعیات را تحریف می کنند.
و  از خانواده  قانون حمایت  ابلاغ  از  آیین گفت: پس  پاک 
جوانی جمعیت، جمعی از متخصصان و اعضای هیات علمی 
حفظ  هدف  با  مرتبط  تخصصی  های  رشته  در  دانشگاهها 
ناهنجاریهای  العمل  مادر و جنین دستور  ارتقای سلامت  و 
تدوین  قانون  این  در  مندرج  تکلیف  به  استناد  با  را  جنین 
های  جنین  سقط  از  غربالگری  استانداردسازی  با  تا  کردند 
سالم جلوگیری شود.سخنگوی وزارت بهداشت افزود: پس 
از خانواده و جوانی جمعیت کار  قانون حمایت  از اجرای 
غربالگری و استانداردسازی، دقیق و علمی شد و از اقدامات 
تشخیصی  استاندارد  غیر  و  هزینه  پر  متعدد،  تشخیصی 
تا هزینه های سنگین آزمایش های  به عمل آمد  جلوگیری 
غربالگری در غیر از موارد لزوم به خانواده ها تحمیل نشود و 
در مواردی که نیازی وجود ندارد، با آزمایش های تهاجمی 
گفته  نیفتد.به  خطر  به  جنین  و  مادر  جان  آمنیوستنز،  مانند 
او، وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی متولی حفظ 
این  سیاست  و  است  نوزادان  و  مادران  سلامت  ارتقاء  و 
وزارتخانه مبتنی بر آسان سازی، ارزان سازی و کریمانه سازی 

خدمات در حوزه باروری، بارداری و زایمان طبیعی است.

روماتیسم مفصلی
 درمان پذیر است؟ 

است  مزمن  و  خودایمنی  بیماری  یک  مفصلی  روماتیسم 
که معمولا دست، پا و مچ ها را درگیر می کند. این عارضه 
بیاید و زمانی رخ  ممکن است در هر سنی به سراغ افراد 
می دهد که سیستم ایمنی بدن از تعادل خارج می شود و به 
مفاصل حمله و آن ها را ملتهب،  متورم و دردناک می کند.

برخی از مبتلایان به روماتیسم مفصلی به مشکلاتی در سایر 
قسمت های بدن یا نشانه های عمومی تری مانند خستگی و 
کاهش وزن دچار می شوند.بنابر اعلام سازمان ملی خدمات 
سلامت انگلیس )NHS(، این بیماری اغلب در بازه سنی ۳۰ 
تا ۵۰ سال به سراغ افراد می آید و در زنان بیش از مردان 
درمانی  هیچ  حاضر  حال  در  پزشکان  گفته  می دهد.به  رخ 
برای روماتیسم مفصلی وجود ندارد اما تشخیص زودهنگام 
بیماری و مراقبت های ضروری و توصیه شده، باعث می شود 
که مبتلایان بتوانند فاصله بین موارد بروز درد را طولانی تر 
که  می گوید  انگلیس  سلامت  خدمات  ملی  کنند.سازمان 
گزینه های اصلی در درمان شامل مصرف دارو برای تسکین 
جراحی  و  فیزیوتراپی  مانند  حمایتی  درمان های  عوارض، 
برای اصلاح هر گونه مشکل مفصلی است.در واقع درمان 
می دهد.  کاهش  را  مفصل  بلندمدت  آسیب  موقع، خطر  به 
درمان های فوری و ویژه برای متعادل کردن دوباره عملکرد 
سیستم ایمنی، موجب بهبود نشانه ها می شود و خطر آسیب 
بلندمدت و ناتوان کننده مفصل را در اثر این التهاب، کاهش 
مفاصل  برای  جسمی  فعالیت  ادامه  حال،  عین  می دهد.در 
مهم است. فرقی نمی کند مبتلا به چه نوع روماتیسم مفصلی 
آن  انجام  از  که  است  فعالیتی  انتخاب  کار،  بهترین  باشید. 
شنا.  چه  و  یوگا  چه  باشد  پیاده روی  چه  می برید  لذت 
همچنین به واکنش های بدنتان توجه کنید تا مقداری را که 
برایتان مفید است، انجام دهید.به گفته سازمان ملی خدمات 
سلامت انگلیس، مشخص نیست که چه عاملی دقیقا باعث 
زنان،  اما  می شود  بدن  ایمنی  سیستم  در  مشکل  این  ایجاد 
سیگاری ها و کسانی که سابقه خانوادگی ابتلا به روماتیسم 

مفصلی دارند، بیشتر در معرض خطر قرار دارند.

با  سیزدهم  دولت  استقرار  با  کشوری  بازنشستگی  صندوق   
موضوع فراهم کردن زمینه های رفاهی و معیشتی متناسب سازی 
و  خواسته  که  موضوعی  کرد،  دنبال  را  بازنشستگان  حقوق 
مطالبه به حق همه افراد بازنشسته تحت پوشش این صندوق با 

جامعه آماری یک میلیون و ۶۳۹ هزار نفری است.
دولت  این  در  فعالیت  زمان  در  کشوری  بازنشستگی  صندوق 
مردمی، اقدامات مهمی همچون موضوع متناسب سازی حقوق 
تحت  افراد  معیشت  و  درمان  حوزه  به  توجه  بازنشستگان، 
فرهنگی،  و  رفاه  مسکن،  حوزه  برای  اقداماتی  انجام  پوشش،  
افزایش سقف خدمات بیمه تکمیلی با بیمه جدید و اختیاری، 
میلیون   ۳۰ به  بازنشستگان  ضروری  تسهیلات  سقف  افزایش 
تومان و رشد ۲ برابری آن و پرداخت تسهیلات ویژه ازدواج 
در  را  دانشگاهی  پایان نامه های  برای  حمپاد  طرح  و  فرزندان 
اجرایی  تاکنون  آنها  از  بخشی  و  داده  قرار  خود  کار  دستور 

شده است.
متناسب سازی  موضوع  برای  تومان  میلیارد  هزار   ۹ اختصاص 
حقوق بازنشستگان یکی از مهمترین اقدامات در دولت سیزدهم 
بود که با این منابع اعتباری همسان سازی حقوق افراد بازنشسته 
در این صندوق بازنشستگی تحقق خواهد یافت، اگرچه تاکنون 

در چندین مرحله این مساله اجرایی شده است.
در صورتی که مبلغ ۹ هزار میلیارد تومان مبلغ تعیین شده برای 
نقد شود،  بازنشستگان کشوری  متناسب سازی حقوق  موضوع 
مساله متناسب سازی و مطالبه ۶ ماهه دوم سال ۱۳۹۹ برای یک 

میلیون و ۴۶۰ هزار نفر پرداخت خواهد شد
طبق آمارهای موجود در صندوق بازنشستگی کشوری تا نیمه 
اول سال ۱۳۹۹ همسان سازی حقوق بازنشستگان انجام شده و 
از نیمه دوم سال جاری، برای یک میلیون و ۵۰۰ هزار نفر این 
تومان همچنان  میلیارد  قالب سه هزار و ۸۰۰ هزار  مطالبه در 

وجود دارد.
حقوق   ۱۴۰۰ سال  از  بازنشستگی  صندوق  بازنشستگان  البته 
با  توافق  براساس  با شرایط همسان دریافت می کنند،  را  خود 
سازمان برنامه و بودجه، همسان سازی در مورد گروه های دارای 
میلیارد  هزار   ۹ شدن  محقق  با  شد.  خواهد  محقق  هم  مطالبه 
تومان مطالبات حوزه همسان سازی بخش هایی از بازنشستگان، 

مطالبات این جامعه تحت پوشش صندوق تحقق می یابد.
در صورتی که مبلغ ۹ هزار میلیارد تومان مبلغ تعیین شده برای 
نقد شود،  بازنشستگان کشوری  متناسب سازی حقوق  موضوع 
مساله متناسب سازی و مطالبه ۶ ماهه دوم سال ۱۳۹۹ برای یک 
میلیون و ۴۶۰ هزار نفر پرداخت خواهد شد اگرچه تا پایان سال 
اجرایی  صندوق  این  در  حقوق  همسان سازی  موضوع   ۱۴۰۰
 ۱۴۰۰ تا   ۹۶ سال  از  موجود،  اطلاعات  است.براساس  شده 
موضوع متناسب سازی حقوق بازنشستگان صندوق بازنشستگی 
افراد  حقوق  منظور  همین  به  که  است  شده  انجام  کشوری 
بازنشسته باید ۹۰ درصد دریافتی شاغلان همتراز و هم گروه 
باید باشد. در سال ۱۴۰۰ و زمان اجرای این طرح برای سال 
گذشته؛ دولت سقف و رقمی را تعیین می کند که ۹ هزار میلیارد 
تومان برای متناسب سازی در قانون بودجه سال ۱۴۰۱ آمده اما 
قالب سهام مطرح کرده است و  نقدینگی در  نداشتن  به دلیل 
قرار بود از طریق بورس به فروش برسد و تبدیل به پول شود 
که اجرایی نشد.اختصاص این مبلغ خود زمینه هایی برای ارائه 
خدمات رفاهی و معیشتی را فراهم خواهد کرد که امیدواریم 
با نقد شدن این مبلغ در آینده ای نه چندان دور، همه مطالبات 

مربوط به متناسب سازی بازنشستگان کشوری پرداخت شوند.
توجه به بیمه تکمیلی و حوزه درمان بازنشستگان

پوشش  تحت  بازنشستگان  برای  تکمیلی  بیمه  اینکه  وجود  با 
تاکنون دایر  از سال های گذشته  بازنشستگی کشوری  صندوق 
است اما این صندوق به منظور حفظ کرامت و نشان دادن توجه 
به برقراری یک نوع  بازنشسته،   نسبت  افراد  به حوزه درمانی 

بیمه تکمیلی اختیاری دیگر برای بازنشستگان کرد.
ارائه خدمات جدید جبران هزینه خسارت درمان بازنشستگان و 
وظیفه بگیران تحت پوشش این صندوق در قالب طرح اختیاری 
با سرانه هر نفر ۲۰۵ هزار تومان درنظر گرفته است که با اجرای 
بسته جدید سلامت که در قالب طرح اختیاری ارائه شده برخی 
قرارداد  تعهدات  به  بازنشستگان  موردنیاز  و  رایج  خدمات 
افزایش  نیز  تعهد  مورد  خدمات  برخی  سقف  و  شده  افزوده 
چندبرابری یافته است.همچنین خدمات گران قیمت درمانی نظیر 
بستری های طولانی مدت یا اعمال جراحی پرهزینه و داروهای 
بیماران خاص در سال جاری در هر ۲ قرارداد اختیاری و طرح 
محدودیت  است. حذف  شده  بدون سقف  درمان  بیمه  جاری 
جراحی،  اعمال  و  بستری  خدمات  همه  از  پرداخت  سقف 
بیماران  داروی  تأمین  برای  پرداخت  سقف  محدودیت  حذف 
خاص و حذف محدودیت سقف در برخی خدمات تشخیصی 
هر  در   ،)... و  کلونوسکوپی  و  اندوسکوپی  )مثل  گران قیمت 
بار،  نخستین  است.برای  شده  ارائه  اختیاری  و  اصلی  طرح   ۲
پرداخت هزینه خسارت درمان مربوط به خدمات دندانپزشکی 
اختیاری  جدید  طرح  در  نیز  غیرخاص  بیماران  داروی  و 
تعهد  سقف  برابری  چهار  افزایش  همچنین  شده،  پیش بینی 
ویزیت از گروه خدمات اصلی مورد نیاز جامعه بازنشستگان و 
افزایش سقف تعهدات عینک، عصا، واکر، ویلچر و سمعک، از 

دیگر ویژگی های این طرح است.
بازنشستگی  بازنشستگان صندوق  با عائله  نفر  میلیون  اکنون ۲ 
دارای بیمه تکمیلی هستند که هشت هزار میلیارد تومان برای 
با همه  این موضوع در سال جاری در نظر گرفته شده است. 
و صورت  منعقد شده  قرارداد  در سطح کشور  درمانی  مراکز 
 ۱۵ مدت  در  بازنشستگان  برای  تکمیلی  بیمه  واریزی  حساب 

روز پرداخت خواهد شد.
هزار   ۴۶۰ به  تومان  میلیون   ۳۰ ضروری  وام  پرداخت 

بازنشسته
پرداخت  برای  جاری  سال  پایان  تا  تومان  میلیارد  هزار   ۱۵
تا   ۴۵ ماه  هر  و  شده  گرفته  نظر  در  بازنشستگان  تسهیلات 
سال  در  بازنشستگی  می شودصندوق  قرعه کشی  نفر  هزار   ۵۰
افزایش  با  را  گذشته  سال  نسبت  به  قرض الحسنه  وام   ۱۴۰۲
تومان  میلیون   ۳۰ حدود  که  است  کرده  تحقق  درصدی   ۱۰۰
تسهیلات ضروری قرض الحسنه برای هر بازنشسته تعیین شده 
که ۱۵ هزار میلیارد تومان تا پایان سال جاری برای پرداخت 
تسهیلات بازنشستگان در نظر گرفته شد و هر ماه ۴۵ تا ۵۰ هزار 
نفر قرعه کشی می شود.صندوق بازنشستگی کشوری در دولت 
بازنشستگان را در دستور  افزایش تسهیلات ضروری  سیزدهم 
کار قرار داد که به همن منظور در سال ۱۴۰۲ سقف وام این 

گروه از جامعه هدف به ۳۰ میلیون تومان افزایش یافت.
تومانی  میلیون   ۳۰ ضروری  وام  از  مرحله  سه  تاکنون 
نفر و  افراد واجد شرایط در حدود ۱۰۰ هزار  به  بازنشستگان 
هر مرحله حدود ۳۳ هزار نفر پرداخت شده است که براساس 
برنامه ریزی های صورت گرفته قرار است تا پایان سال جاری 

۴۶۰ هزار نفر از این تسهیلات بهره مند شوند.
اکنون امکان ثبت نام این نوع تسهیلات به صورت مستمر برای 
بازنشستگان تحت پوشش صندوق بازنشستگی کشوری وجود 
دارد و بازنشستگان متقاضی دریافت این وام می توانند به بخش 
تسهیلات مالی در سایت صندوق به نشانی cspf.ir مراجعه و 
با کارمزد سالانه  ثبت کنند. وام ضروری  را  درخواست خود 

چهار درصد و دوره بازپرداخت ۳۶ماهه است.
پرداخت تسهیلات برای ازدواج فرزندان بازنشسته

این  در  کشوری  بازنشستگی  صندوق  اقدامات  از  دیگر  یکی 
دولت، پرداخت تسهیلات ازدواج به فرزندان افراد بازنشسته و 
حقوق بگیر این صندوق بود تا از این طریق در راستای قانون 
از جامعه  گروه  این  از  و جوانی جمعیت  خانواده  از  حمایت 

هدف به صورت ویژه حمایت شود.

متناسب سازی حقوق بازنشستگان؛  ایجاد 
زمینه های رفاهی و معیشتی



اقتصادیاقتصادی

5
یکشنبه 5 شهریور  1402- 10 صفر  1445 - 27 آگوست  2023 - شماره 6973

بیش از ۳ هزار مشاور املاک 
متخلف در سطح کشور پلمب شدند

فاز ۱۱ پارس جنوبی یکی از مهمترین میادین مشترک گازی 
بهره برداری  به  آینده  های  روز  در  که  است  قطر  و  ایران 
می  حداقل  به  را  کشور  در  گاز  ناترازی  مشکل  و  می رسد 

رساند.
 پارس جنوبی یکی از بزرگترین میدان های گازی جهان است 
و فاز ۱۱ پارس جنوبی فاز مشترکی میان ایران و قطر بود که 

تکمیل آن ۲۰ سال به درازا کشید.
مهرماه ۱۴۰۱ بود که با اعلام قید فوریت از سوی مجموعه 
شرکت ملی نفت ایران به منظور پیشگیری از مشکل ناترازی 
 ۱۱ فاز  از  گاز  زودهنگام  تولید  هدف  با  و  زمستان  در  گاز 
میدان مشترک پارس جنوبی مقرر شد با کاربست تمام توان و 
تجهیزات موجود، حفر ۴ حلقه چاه در این فاز مرزی تکمیل 
شود؛ همچنین با هدف نهایی کردن تولید از این میدان مقرر 
شد تا با انتقال سکوی بهره برداری فاز C۱۲ میدان گاز پارس 
۱۱B، خلأ ناشی از ساخت سکو که  به موقعیت فاز  جنوبی 
معمولًا بین سه تا پنج سال به طول می انجامید جبران شده و 

تولید از این میدان هرچه زودتر نهایی شود.
در  خود  موقعیت  از  برداری  بهره  سکوی  یک  جایی  به  جا 
فاز ۱۲ از پارس جنوبی به موقعیتی جدید اقدامی ابتکاری و 
راهگشا از سوی شرکت ملی نفت ایران برای سرعت بخشی 
دنیا  در  نظیر  کم  اقدامی  بود   ۱۱ مرزی  فاز  توسعه  روند  به 
بود که اوایل تیر ماه به دست متخصصان داخلی رقم خورد.

را  ارس جنوبی  ۱۱پ  فاز  از  برداری  بهره  آستانه  در  اکنون 
مورد بررسی قرار داده ایم. جعفر قادری عضو کمیسیون برنامه 
بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی در رابطه با آغاز 
بهره برداری  افزایش  و  جنوبی  پارس   ۱۱ فاز  از  بهره برداری 
از گاز به خبرنگار مهر گفت: در هفته های گذشته تعدادی از 
پارس  مختلف  فازهای  از  تولید  جهش  کمیسیون  نمایندگان 

جنوبی بازدید داشتند، یکی از اقدامات ارزشمند وزارت نفت 
دلیل  به  زیرا  بود،  جنوبی  پارس   ۱۲ فاز  سکوی  جابجایی 
افزایش بهره برداری قطر با افت فشار روبرو شده است و این 
سکو به فاز ۱۱ پارس جنوبی منتقل شد که یکی از ابتکارات 

دولت محسوب می شود.
وی ادامه داد: در فاز ۱۲ پارس جنوبی امکان برداشت گاز 
ابتکار دولت سیزدهم این  با  وجود نداشت و به همین دلیل 
شود  فراهم  امکان  این  تا  کردند  منتقل   ۱۱ فاز  به  را  سکو 
که امکان برداشت گاز بیشتر فراهم شود این اقدام یک کار 

ارزشمند است که توسط وزارت نفت انجام شده است.
مراسم  در  نفت  ملی  مدیرعامل شرکت  مهر،  محسن خجسته 
نصب سکوی فاز ۱۱ پارس جنوبی گفته بود: فاز ۱۱ پارس 
نفت  ملی  شرکت  برای  جغرافیایی  موقعیت  نظر  از  جنوبی 

ایران در خور توجه است.
به گفته خجسته مهر قرار بود توتال طرح توسعه فاز ۱۱ را 
اجرا  یکپارچه  به صورت  و  سال   ۶ تا   ۵ زمانی  مدت  ظرف 
کند، اما با ابتکاری که در شرکت ملی نفت ایران انجام شد، 
در حداقل زمان و هزینه تولید گاز از این فاز آغاز می شود 
به  توجه  با  گاز  تولید  افزایش  که  است  شرایطی  در  این  و 

ناترازی در زمستان اهمیتی ویژه دارد.
این موضوع  بر  تاکید  با  برنامه  جعفر قادری عضو کمیسیون 
به  زودتر  سال   ۳ جنوبی  پارس   ۱۱ فاز  کرد:  نشان  خاطر 
وزارت  اقدامات  این  کرد:  بیان  است  رسیده  برداری  بهره 
نفت و دولت سیزدهم در راستای افزایش بهره برداری از گاز 
انجام شده است که می تواند در افزایش صادرات گاز و رفع 
ناترازی گاز و همچنین ذخیره سازی گاز کمک شایانی کند.

این اقدام به دست متخصصان داخلی صورت گرفت می تواند 
نماینده  این  کند.  زمستان  در  گاز  ناترازی  به  شایانی  کمک 

مجلس با تأیید این موضوع اضافه کرد: در فصولی که اوج 
مصرف گاز را داریم مثل زمستان که با بیشترین میزان مصرف 
مواجه هستیم با افزایش این برداشت از گاز و افزوده شدن 
ظرفیت فاز ۱۱ پارس جنوبی با کسری گاز مواجه نشویم و 
در تابستان ها نیز این ظرفیت جدید این امکان را به ما می دهد 
که با قطعی برق مواجه نشویم و واحدهای پتروشیمی ما در 
مقاطع مختلف در زمینه مصرف گاز بتوانند انرژی مورد نیاز 

خودشان را دریافت کنند.
عضو کمیسیون برنامه بودجه و محاسبات مجلس در ادامه با 
بیان اینکه با بهره برداری از فاز ۱۱ پارس جنوبی با افزایش 
۱۵ تا ۲۰ میلیون متر مکعبی گاز مواجه می شویم خاطرنشان 
جنوبی،  پارس  از  دلار  میلیارد   ۵۰۰ به  نزدیک  تاکنون  کرد: 
کشور کسب درآمد کرده است. این افزایش ظرفیت برداشت 
این  بر  و علاوه  می دهد  افزایش  را  ما  درآمد  میزان  هم  گاز 
افزایش  همسایه  کشورهای  به  نسبت  را  ما  برداشت  میزان 
خواهد داد و علاوه بر این رشد اشتغال فرصت های کاری که 
به دنبال خودش ایجاد می کند نیز یکی از اثرات مثبت افتتاح 

فاز ۱۱ پارس جنوبی است.
شورای  مجلس  انرژی  کمیسیون  عضو  مظلومی  طلا  محمد 
مهر گفت:  به خبرنگار  این موضوع  با  رابطه  در  نیز  اسلامی 
کشور ما دارای ذخایر عظیم نفت و گاز است با این وجود 
با  اما  است  زیاد  بسیار  طبیعی  گاز  ذخایر  اینکه  علیرغم  و 
نرم  پنجه  و  دست  گاز  مصرف  و  تولید  بین  موقتی  ناترازی 
گاز  اجباری  واردات  و  داخلی  کمبود  آن  نتیجه  که  می کنیم 
است،  نیروگاه ها  در  مازوت  از  استفاده  و  صنایع  تعطیلی  یا 
افزایش تولید و ذخیره سازی گاز از جمله اقداماتی بوده که 

در این راستا انجام شده است.
وی در ادامه بیان کرد: در راستای افزایش تولید، دولت برای 
تولید  افزایش  روی  گاز،  مصرف  و  تولید  در  ناترازی  رفع 
گاز از میدان مشترک گازی با قطر کار کرده و توانست این 
فاز را به بهره برداری برساند. بهره برداری از فاز ۱۱ پارس 
جنوبی به رفع ناترازی گاز کمک می کند و باعث می شود که 

با کمبود گاز در زمستان ها رو به رو نشویم.
مظلومی اضافه کرد: در چند سال گذشته ناترازی انرژی در 
به نحوی که در  از پیش احساس شده است  بیش  ما  کشور 
برق  کمبود  با  تابستان ها  در  و  گاز  فشار  افت  با  زمستان ها 
واحدهای  بر  مردم  بر  علاوه  مسئله  این  و  می شویم  مواجه 
قطع  به  منجر  مواقعی  در  و  می کند  وارد  فشار  هم  صنعتی 

انرژی مورد نیاز مردم و این واحدهای صنعتی می شود.
پیش بینی ها حاکی از آن است که بهره برداری از فاز ۱۱پ 
ارس جنوبی روزانه حدود ۵۶ میلیون متر مکعب گاز طبیعی 
تولید کند. این افزایش تولید نه تنها ایران را قادر می سازد تا 
نیازهای انرژی داخلی خود را برآورده کند، بلکه توانایی های 
خود را به عنوان صادرکننده گاز طبیعی نیز افزایش می دهد 
و از طرفی به رشد اقتصادی کشور و به طور بالقوه تقویت 

موقعیت آن در بازار جهانی انرژی نیز کمک خواهد کرد.
مهمترین هدف از توسعه فاز ۱۱ پارس جنوبی رفع ناترازی 
بحران جدی  به  را  بود مسأله ای که سال گذشته کشور  گاز 
نزدیک کرد اکنون با بهره برداری از این فاز و به سر انجام 
رساندن پروژه ای که بیش از ۲۰ سال زمان برد می توان به رفع 
ناترازی گاز در کشور و در آمد سالانه ۵ میلیارد امید داشت.

حل بحران گاز با بهره برداری از فاز ۱۱ پارس جنوبی

راه  وزارت  راهبردی  سیاست های  و  توسعه  مرکز  رییس 
تنظیم  کارگروه  محور  مهم ترین  اینکه  بیان  با  شهرسازی  و 
وضعیت  ساماندهی  مستغلات،  و  املاک  بازار  کنترل  و 
اخلالگران  شناسایی  و  املاک  مشاوران  صنفی  واحدهای 
بازار املاک و مستغلات است، گفت: تاکنون بیش از سه هزار 

واحد صنفی متخلف در سطح کشور پلمب شدند.
به برگزاری نخستین  با اشاره   »سید جواد سادات فریزنی« 
بازار  کنترل  و  تنظیم  کارگروه  دبیرخانه  سراسری  نشست 
)دوم  شهریور ۱۴۰۲(  پنجشنبه  روز  در  مستغلات  و  املاک 
پیرو دستور رییس جمهور در هفتمین  این کارگروه  افزود: 
جلسه شورای عالی مسکن تشکیل شد و هدف آن ساماندهی 

بازار املاک و مستغلات است.
وی ادامه داد: این کارگروه با حضور نمایندگانی از وزارت 
پلیس  صمت،  و  اقتصاد  های  وزارتخانه  شهرسازی،  و  راه 
فراجا، سازمان تعزیرات حکومتی و دستگاه های امنیتی ذیل 
شوراهای مسکن استان ها پس از دستور رئیس جمهور شکل 

گرفت و تا این لحظه بیش از ۲ ماه از تشکیل آن می گذرد.
سادات با بیان اینکه سه اقدام مهم در این کارگروها پیگیری 
ادامه داد: مهم ترین محور این کارگروه، ساماندهی  می شود، 
شناسایی  و  املاک  مشاوران  صنفی  واحدهای  وضعیت 
بر همین اساس  املاک و مستغلات است،  بازار  اخلالگران 
تاکنون بیش از سه هزار واحد صنفی متخلف در سطح کشور 
پلمب شده اند و بازرسی ها در استان ها با قدرت ادامه دارد.

نخستین  در  خاطرنشان کرد:  شهرسازی  و  راه  وزیر  مشاور 
از سازمان  این کارگروه، معاونان و مدیران ستادی  نشست 
تعزیرات حکومتی و اتاق اصناف ایران نیز حضور یافتند و به 
بررسی چالش های نمایندگان استانی وزارت راه و شهرسازی 

در خصوص ساماندهی واحدهای مشاور املاک پرداختند.
وی اضافه کرد: در این نشست مشکلات و چالش ها توسط 
شهرسازی  و  راه  وزارت  نمایندگان  و  استان ها  نمایندگان 
مطرح و مقرر شد با حمایت  ستادهای مرکزی این ساختار 
حکومتی،  تعزیرات  سازمان  و  ایران  اصناف  اتاق  یعنی 

گشت های مشترک ادامه یابد.
سادات فریزنی، محور دوم این کارگروه را تسهیل شناسایی 
بازار دانست و گفت: این  خانه های خالی و عرضه آنها به 
دوره جدید  در  که  است  مهمترین موضوعاتی  از  یکی  امر 
وزارت راه  و شهرسازی پیگیری می شود و برای نخستین بار 
پس از تصویب قانون مالیات بر خانه های خالی، هیات های 
رسیدگی مربوط به این موضوع، بیش از ۵۰ جلسه برگزار 

کردند.
»ابوالفضل  حضور  با  نشست  این  در  داشت:  اظهار  وی 
و  راه  وزارت  مسکن  اقتصاد  دفتر  مدیرکل  نوروزی« 
کارگروه  استانی  نمایندگان  که  راهکارهایی  شهرسازی، 
به کار  خالی  خانه های  شناسایی  در  تسریع  برای  می توانند 
شناسایی  تسهیل  برای  نیز  مصوباتی  و  شد  مطرح  گیرند، 

خانه های خالی توسط کارگروه ها به دنبال داشت.
راه  وزارت  راهبردی  سیاست های  و  توسعه  مرکز  رییس 
در  پیگیری  مورد  سوم  محور  خاطرنشان کرد:  شهرسازی  و 
کارگروه های استانی، تسهیلات ودیعه مسکن بود که قرار 
شد با استان ها جلسات در این زمینه به طور مستمر برگزار 
بانکهای  شده و پرداخت وام ودیعه مسکن از طریق شبکه 

فعال در سطح استان ها به مستاجران با جدیت دنبال شود.

و  کارشناسان  تاکید  مورد  همواره  بانکی  نظام  اصلاح   
صاحبنظران بود و دولت سیزدهم در جهت رفع این موضوع 
انتشار  در  شفافیت  ناترازی،  رفع  همچون  مثبتی  گام های 
اعطای  و  زیان دهی  از  بانک ها  خروج  ابربدهکاران،  لیست 

تسهیلات خرد برداشت.
به  ویژه ای  توجه  اقتصاد  ریل  تغییر  در  سیزدهم  دولت   
سال  ماه  اسفند  اساس  براین  و  داشت  بانکی  نظام  اصلاح 
گذشته سند راهبردی اصلاح نظام بانکی را با هدف هدایت 
و  آفرین  اشتغال  و  تولیدی  فعالیت های  سمت  به  نقدینگی 
افزایش دسترسی خانوارها و فعالان اقتصادی به تسهیلات و 
اعتبارات بانکی در ستاد هماهنگی اقتصادی دولت تصویب 
شد.تیم اقتصادی دولت سیزدهم برای نیل به اهداف تعیین 
شده همچون بهبود ناترازی و اصلاح نظام بانکی گام هایی 
برداشت که از جمله آنها می توان به اعطای تسهیلات خرد،  
شفاف سازی  مازاد،  اموال  فروش  بانکی،  بدهکاران  افشای 

صورت های مالی اشاره کرد.
اعطای ۶۸.۸ همت تسهیلات خرد

دولت سیزدهم همواره دغدغه معیشت مردم را داشت و برای 
کمک به اقتصاد و معیشت مردم اعطای تسهیلات خرد را در 
دستور کار دارد و در این راستا در دی ماه ۱۴۰۰ با توافق 
بانک های دولتی و خصوصی شده طرح پرداخت تسهیلات 
خرد بر مبنای اعتبارسنجی با حداقل وثایق بین ۵۰ تا ۱۰۰ 
بازنشستگان و مستمری بگیران  میلیون تومان برای کارکنان، 
دستگاه های دولتی، عمومی، غیردولتی و شرکت های بزرگ 
اجرا شد و بانک مرکزی در گام بعدی میزان این تسهیلات 

را به ۲۰۰ تا ۳۰۰ میلیون تومان افزایش داد.
براساس آخرین آمار اعلامی وزارت اقتصاد )۲۵ مردادماه( 
از ابتدای بهمن ۱۴۰۰ تا نیمه خرداد امسال ۶۸ هزار و ۸۸۱ 
میلیارد و ۹۶۶ میلیون تومان تسهیلات در قالب یک میلیون 
و ۹۲۸ هزار و ۷۲۴ فقره تسهیلات توسط بانک های دولتی و 

خصوصی شده پرداخت شده است.
طبق اعلام بانک مرکزی از ابتدای امسال تا پایان مردادماه، 
۳۲۴ هزار و ۴۱۵ نفر از متقاضیان وام ازدواج به مبلغ ۶۵.۹ 
هزار میلیارد تومان دریافت کردند که نسبت به مدت مشابه 
سال قبل ۲۵.۵ درصد رشد داشت. همچنین ۲۹۰ هزار و ۵۷۸ 
فقره تسهیلات قرض الحسنه فرزند به مبلغ ۱۷.۸ هزار میلیارد 
تومان به متقاضیان پرداخت شده است که ۵۶.۱ درصد رشد 
تسهیلات  قبال  در  نیز  تاکنون  تیرماه سال ۱۴۰۱  از  داشت. 
ودیعه مسکن ۳۱۰ هزار و ۱۶۶ پرونده تشکیل شده که از این 
تعداد ۲۶۷ هزار و ۸۰۶ نفر به میزان ۱۵.۷ همت تسهیلات 

دریافت کرده اند.
حذف حاشیه امن ابربدهکاران بانکی

بنابراین  به دست می آید،  از سپرده مردم  بانک ها  منابع  مده 
بانک ها  منابع  هزینه کرد  محل  از  سپرده گذاران  شدن  مطلع 
ضروری است. اینکه حدود ۱۰ درصد از منابع بانک ها توسط 
عده ای در قالب وام گرفته شده و پس داده نمی شود، فقط 
به زیان سپرده گذاران و عموم  بلکه  نیست  بانک ها  به زیان 
مردم است.یکی از اقدامات مهم دولت سیزدهم در راستای 
شفافیت انتشار لیست ابربدهکاران بانکی در این دولت بود 
که در این مورد سال گذشته در اواخر فروردین ماه ۱۱ بانک 
میلیارد تومان خود را منتشر  بالای ۱۰۰  فهرست بدهکاران 
کردند.پس از انتشار فهرست بدهکاران بانک ها مکلف شدند 
کنند  رسانی  به روز  را  فهرست  این  بار  یک  ماه  سه  هر  تا 
امکان  و  باخبر شوند  تسهیلات  اعطای  از جزئیات  مردم  تا 

دسترسی تسهیلات برای مردم و تولیدکنندگان فراهم شود.
رفع ناترازی بانک ها

برای کنترل  بانک مرکزی  به خصوص  اقتصادی دولت  تیم 
که  گرفت  پیش  در  را  اقتصادی  تثبیت  سیاست  نقدینگی 
یکی از مولفه های این سیاست اصلاح نظام بانکی و اصلاح 

ناترازی بانک ها و موسسات اعتباری بود.
پیش از این رشد ترازنامه برای بانک های تجاری دو درصد 
و برای بانک های تخصصی ۲.۵ درصد در ماه بود اما بانک 
مرکزی در اقدامی جدید این رقم را برای بانک های ناتراز 

۱.۵ درصد و بانک های تراز ۲.۵ درصد تعیین کرد.
تبعیت  بانک مرکزی  شده  تعیین  مقدار  از  بانک ها  چنانچه 
پرداخت  ممنوعیت  با  نگیرد  قرار  مسیر اصلاح  در  و  نکنند 
اشخاص  و  تابعه  تعهدات شرکت های  پذیرش  و  تسهیلات 
در  بانک ها  ناترازی  کنترل  می شوند.اثربخش  مواجه  مرتبط 
میزان رشد نقدینگی قابل مشاهده است که موجب شد رشد 

نقدینگی از ۴۲.۸ درصد به ۲۷.۵ درصد برسد.
خروج بانک ها از زیان دهی

یکی از اقدامات مهم در دولت سیزدهم که رییس جمهور 
و  مالی  حوزه  در  تحولی  اقدام  داشت  تاکید  آن  بر  نیز 
که  هنگامی  اقتصاد  وزیر  گفته  به  بود.  دولتی  بانک های 
انک های  گرفت  دست  در  را  کشور  اداره  سیزدهم  دولت 
ملی، کشاورزی، توسعه تعاون و سپه زیان ده بودند و سود 
تمامی بانک های دولت را صرف خود کرده بود.دولت برای 
قانونمندی،  و  انضباط  سیاست  زیان دهی  این  از  خروج 
بازگشت، پرداخت براساس  از پرداخت های غیرقابل  پرهیز 
استانداردهای کشور و تاکید بر مدیران برای رعایت قوانین 
را در پیش گرفت که نتیجه بخش بود و غیر از بانک سپه که 
تحت تاثیر اثرات ناشی از ادغام بود، تمام بانک های دولتی 
از زیان دهی خارج شدند و در سال گذشته ۷۰ هزار میلیارد 

تومان سود خالص شبکه بانکی کشور ثبت شد.

اقدامات دولت سیزدهم در حوزه بانکی؛

بهبود عملکرد نظام بانکی، از
 حذف ناترازی تا سوددهی

 بانک های زیان ده

احیای بازار صادراتی فرش 
دستبافت ایرانی

سرپرست سازمان توسعه تجارت ابراز امیدواری کرد که این 
سازمان بتواند حداقل ۵۰ تا ۱۰۰ میلیون دلار به صادرات 

فرش دستباف ایرانی در بازه قابل قبولی اضافه کند.
با  ایران  تجارت  توسعه  سازمان  سرپرست  ضیغمی  مهدی 
بیان اینکه در حوزه فرش دستباف اقدامات مطلوبی صورت 
این  مشکلات  این  از  بخشی  می شود  تلاش  گفت:  گرفته، 
حوزه با بهره گیری از ظرفیت نهادهایی مانند سازمان توسعه 

تجارت ایران رفع شود.
حوزه  این  صادرات  در  خوبی  اقدامات  اینکه  بیان  با  وی 
شروع شده، اضافه کرد: تمرکز برای جذب بازار خارجی 
و  آفریقا  آسیا،  شرق  کشورهای  ایرانی  دستبافت  فرش 

آمریکای جنوبی است.
وی در خصوص رفع مشکلات ارزی کالاهایی مانند فرش 
بیان کرد: این بخش نیاز به حمایت دولت دارد به خصوص 
درخواست  ما  قبلی  قانون  در  که  ارز  بازگشت  بحث  در 
کردیم که یک سال به سه سال افزایش پیدا کند و اگر این 
اتفاق بیافتد در بحث بازگشت در حوزه فرش تسهیل فراهم 
شده که با بازگشت شمش طلا و در حوزه ارز توافقی عملًا 

دیگر آن مشکل را نرخ ارز نخواهیم داشت.
در  مختلف  نمایشگاه های  برگزاری  به  اشاره  با  ضیغمی، 
میراث  با  مشترک  نمایشگاه  یک  شد:  یادآور  فرش  حوزه 
فرهنگی در نظر داریم که از متخصصان و تأثیرگذاران جهان 

در این نمایشگاه تخصصی دعوت به عمل می آوریم.
در  نمایشگاه  این  امیدواریم  ادامه خاطرنشان کرد:  در  وی 
پایان سال جاری برگزار شود تا بتوانیم فرش و صنایع دستی 

خود با قدرت بیشتری تبلیغ کنیم.
که  جایگاهی  و  اقتدار  امیدواریم  گفت:  همچنین  ضیغمی 
ایران طی دهه های پیش در حوزه فرش دستباف داشت باز 
به  بتوانیم حداقل ۵۰ تا ۱۰۰ میلیون دلار  هم احیا شود و 

صادرات فرش دستباف در بازه قابل قبولی اضافه کنیم.

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

هیات   1402/04/18 مورخه   140260318004002767 شماره  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند 
کوفلی  اسدی  مالکانه خسرو  تصرفات  رودبار  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی 

فرزند کوچک مورد تایید قرار گرفت 
1-ششدانگ یک باب خانه دو طبقه و محوطه  به مساحت 205/21 مترمربع 
به شماره پلاک فرعی 2419 مفروز  از پلاک شماره 351 از اصلی 19 واقع 
در کلورز بخش 20 گیلان از مالکیت مجتهد زاده رفیع  و غیرو   به آدرس 

شهرستان رودبار -کلورز  محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی می شود در صورتی 
باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که 
انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را به  از تاریخ  می توانند 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند ، بدیهی است در صورت 
مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

صادر خواهد شد .
رییس ثبت اسناد رودبار-  اکبری

م الف 568
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/21 تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/06/05

*****
آگهی ماده 3 قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی آستانه اشرفیه به نظر اینکه در اجرای ماده 3 و غیره  قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 
13 آیین نامه اجرایی آن متقاضی ذیل با ارایه اسناد و مدارک عادی و اسناد 
اند و پرونده  مورد نظر در  مالکیت نموده  مشاعی درخواست صدور سند 
هیات موضوع قانون مذکور مطرح و نهایتا منجر به صدور رای جهت اخذ 
سند مالکیت گردیده است لذا به استناد ماده 3 قانون مذکور در دو نوبت به 

فاصله 15 روز جهت اطلاع عموم آگهی می گردد.
ردیف1-  برابر رای به شماره  140260318006002410 هیات یک قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر 
بلامعارض  مالکانه  تصرفات  اشرفیه  آستانه  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در 
متقاضی )کبری شفیعی کیسومی  ( فرزند )محمد کریم ( به شماره شناسنامه 
)36( کدملی 2739447965 صادره)آستانه اشرفیه( به صورت ششدانگ  یک 
قطعه زمین مشتمل یک باب خانه به مساحت )311/48( مترمربع   به شماره 
)3761( فرعی از )67( اصلی قسمتی از )1436( فرعی از 67 اصلی بخش 14 
گیلان واقع در آستانه - روستای کیسم بالا بعد از تعاونی روستایی  خریداری 

از محمد کریم شفیعی کیسمی محرز گردیده است.
به  نسبت  مشاع  مالکین  و  حقوق  صاحبان  و  مجاورین  از  اعم  کس  هر  لذا 
انتشار آگهی و  تاریخ  از  باید  باشند  اعتراض داشته  اصل و حدود مفروزی 
ثبت  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  تا  محل  در  الصاق  تاریخ  از  روستاها  در 
محل وقوع ملک  تسلیم و رسید اخذ نمایند. متعرض باید ظرف 1 ماه  از 
محل  عمومی  دادگاه  دادخواست  تقویم  به  مبادرت  اعتراض  تسلیم  تاریخ 
دهد  تحویل  محل  ثبت  اداره  به  را  دادخواست   تقدیم  گواهی  و  نماید 
در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارایه حکم قطعی دادگاه است و 
معترض گواهی  یا  نگردد  قانونی واصل  مهلت  اعتراض در  در صورتی که 
تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارایه نکند اداره ثبت محل 
باید مبادرت به صدور سند مالکیت نماید صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نیست.
رییس اداره ثبت اسناد و املاک آستانه اشرفیه

 باقری مطلق
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/21 تاریخ انتشار نوبت دوم 1402/06/05

م الف 818
******************

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آیین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع   آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی 

هیات   1402/04/18 مورخ    140260318020004463 شماره   رای  برابر 
فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی  حوزه ثبت ملک کلاچای تصرفات مالکانه 
و بلامعارض متقاضی  آقای سبحان حسن زاده باز نشینی  فرزند میرزا    به 
شماره شناسنامه 1 صادره از رحیم آباد و کدملی 6319848588  در ششدانگ  
به مساحت 2429/45 مترمربع   پلاک 146  یک قطعه زمین صیفی کاری  
فرعی از 136 اصلی واقع در فقیه محله بخش 29 گیلان خریداری شده از 
مورد نسق مالک رسمی آقای محمد علی ملک پور فقیه محله )نسق زارعی 
گردیده  محرز   ) رودسر   89 خانه  دفتر   1350/01/28 مورخ   45473 شماره 

است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شودو در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید  ظرف مدت یک ماه از تاریخ  تسلیم 
اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
سرپرست  اداره ثبت اسناد و املاک کلاچای- خلیلی نیای 

 تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/21
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/06/05

م الف  929
****************

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آیین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع   آگهی 
وضعیت ثبتی و اراضی وساختمان های فاقد سند رسمی 

هیات   1402/04/18 مورخ    140260318020004463 شماره   رای  برابر 
فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی  حوزه ثبت ملک کلاچای تصرفات مالکانه 
و بلامعارض متقاضی  آقای سبحان حسن زاده باز نشینی  فرزند میرزا    به 
شماره شناسنامه 1 صادره از رحیم آباد و کدملی 6319848588  ششدانگ  
به مساحت 2429/45 مترمربع   پلاک 146  یک قطعه زمین صیفی کاری  
فرعی از 136 اصلی واقع در فقیه محله بخش 29 گیلان خریداری شده از 
مورد نسق مالک رسمی آقای محمد علی ملک پور فقیه محله )نسق زارعی 
گردیده  محرز   ) رودسر   89 خانه  دفتر   1350/01/28 مورخ   45473 شماره 

است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شودو در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید  ظرف مدت یک ماه از تاریخ  تسلیم 
اعتراض ، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
سرپرست  اداره ثبت اسناد و املاک کلاچای- خلیلی نیای 

 تاریخ انتشار نوبت اول 1402/05/21 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/06/05
م الف  929

*************
آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد سند 

رسمی شهرستان سیاهکل
تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  اینکه در اجرای مواد  3، 15، 17، 18  به  نظر 
ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین نامه اجرایی 
آن متقاضی ذیل   با ارایه اسناد و املاک  عادی  و اسناد مشاعی درخواست  
قانون  موضوع  هیات  در  نظر  مورد  پرونده  و   نموده  مالکیت   سند  صدور 
نهایتا  منجر به  مذکور مصوب 1390/09/20 مجلس شورای اسلامی مطرح 
استناد   به  مراتب  لذا  است  گردیده  مالکیت   سند  اخذ  جهت  رای  صدور 
ماده 3 قانون  مذکور در دو نوبت به فاصله 15 روز جهت عمومی آگهی 

می گردد.
قریه  قشلاق  سیاهکل سنگ اصلی 20 بخش 16 گیلان 

دهبان   مرضیه  خانم  آقای/  مالکیت  در   114 از  مفروز   122 فرعی  پلاک 
به مساحت  بر ساختمان قدیمی ساخت   ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل 
2674/30 مترمربع از مالکیت  آقایان حاجی محمد پور بابائی و حسین باباپور 
لذا هر کس اعم از مجاوران و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به اصل 
تاریخ  از  تواند  باشد می  مفروزی پلاک فوق واخواهی داشته  و  و حدود 
انتشار آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد شهرستان 
سیاهکل تحویل و ظرف مدت یک ماه به مراجع  قضایی صالحه  دادخواست 
تسلیم و گواهی آن را به اداره متبوعه تحویل نماید  در غیر این صورت پس 
از انقضای مدت قانون مذکور برابر مقررات نسبت به صدور سند مالکیت  نیز 

مراجع متضرر به دادگاه نخواهد بود.
رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان سیاهکل

 قاسم زاده 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/05/21 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/06/05

م الف 844
*****

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

و   140260318011005578 140260318011005577و  شماره  رای  برابر 
140260318011005579-1402/05/03 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
صومعه سرا تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  آقای/ خانم جهان بخش 
از  صادره   237 شناسنامه  شماره  به  فرزند رحمت   سرائی  ویشه  زاد  آفرین 
صومعه سرا  و مهدی افرین زاد ویشه سرائی فرزند رحمت به شماره شناسنامه 
723 صادره از صومعه سرا  و محمد افرین زاد ویشه سرائی فرزند رحمت  به 
شماره شناسنامه  236 صادره از صومعه سرا  در ششدانگ  یک قطعه زمین 
مشتمل بر اعیان  احداثی   به مساحت 1576  مترمربع پلاک 69 فرعی  از 
31 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 2 واقع در قریه نوکاشت   بخش 25 
گیلان خریداری از  نسق رحمت افرین زاد ویشه سرائی    محرز گردیده 

است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود چنانچه اشخاصی نسبت به  صدور سند مالکیت متقاضی اعتراض داشته 
باشد می توانند از تاریخ اولین انتشار آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را 

به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند ، بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول  اعتراض مدت مذکور طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
یداله شهبازی- رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

م الف 910/123
تاریخ انتشار اول:1402/05/22  تاریخ انتشار دوم:1402/06/05

***********
آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  حوزه ثبتی شهرستان لاهیجان

هیات   1402/05/03 مورخه    140260318005001856 شماره  رای  برابر 
اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک لاهیجان تصرفات مالکانه 
بلامعارض بهمن حق پرست لاله دشتی  فرزند غلامحسن به  ش ش 1785و 
کدملی 2720474142 صادره از لاهیجان - نسبت به ششدانگ  یک قطعه 
زمین مشتمل بر بنای احداثی به مساحت 132/50 مترمربع به شماره پلاک 
فرعی 18900 مفروزی و مجزی شده از پلاک 122 فرعی از اصلی 18 واقع 
نشانی: لاهیجان- میدان  به  بیجار لاهیجان  بخش 14 گیلان  در قریه کوه 
دانشکاه آزاد  - خیابان شهید اسماعیل پور  از مورد مالکیت لقاء اسماعیل 

پور محرز گردیده است.
میشود در  فاصله 15 روز آگهی  به  اطلاع عموم در دونوبت  منظور  به  لذا 
صورتی که اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید  ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول گواهی اقامه دعوا طبق مقررات 

سند مالکیت  صادر خواهد شد.
رئیس  ثبت  اسناد و املاک لاهیجان- غلامعلی زاده 

تاریخ انتشار اول 1402/05/22 تاریخ انتشار دوم 1402/06/05
 م الف 831

****
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
موضوع  هیات   1402/04/25-  140260318011004970 شماره  رای  برابر 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی صومعه سرا تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  آقای/ 
خانم حسین رمضان زاده  فرزند مراد  به شماره شناسنامه  8 صادره از تربیت 
حیدریه  در ششدانگ  یک قطعه زمین مشتمل بر یکباب خانه   به مساحت 
1412  مترمربع پلاک 80 فرعی  از 13 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
3 واقع در قریه محمود کیان بخش 25 گیلان خریداری از  نسق فتح اله 

قاسم زاده   محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود چنانچه اشخاصی نسبت به  صدور سند مالکیت متقاضی اعتراض داشته 
باشد می توانند از تاریخ اولین انتشار آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند ، بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول  اعتراض مدت مذکور طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
یداله شهبازی- رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

م الف 910/1124
تاریخ انتشار اول:1402/05/22 تاریخ انتشار دوم:1402/06/05

***
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
موضوع  هیات   1402/03/23-  140260318011003289 شماره  رای  برابر 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی صومعه سرا تصرفات مالکانه و بلا معارض متقاضی  آقای/ 
خانم بهنام کاکاوند   فرزند حضرتقلی  به شماره شناسنامه  3920 صادره از 
تهران   در ششدانگ  یک قطعه زمین مشتمل بر اعیان احداثی   به مساحت 
2580  مترمربع پلاک 1111 فرعی  از 7 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
اله  عزت  نسق  از   خریداری  گیلان   22 بخش  نوخاله   قریه  در  واقع   134

مهتابی    محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شود چنانچه اشخاصی نسبت به  صدور سند مالکیت متقاضی اعتراض داشته 
باشد می توانند از تاریخ اولین انتشار آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند ، بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول  اعتراض مدت مذکور طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
یداله شهبازی- رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

م الف 910/822 تاریخ انتشار اول:1402/05/22
تاریخ انتشار دوم:1402/06/05
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استان هااستان ها
تنش آبی به مناطق کوهستانی جنوب کرمان رسید؛

دولت با تانکر به عشایر و 
دام آبرسانی می کند

فصل جدید گردشگری دریایی در مازندران با عزم دولت سیزدهم

چرخ های پرشتاب صنعت قزوین در دولت سیزدهم

مازندران  ساحلی  آب های  به  تفریحی  کشتی   ورود  وعده   
و  سیزدهم  دولت  اراده  با  دریایی  گردشگری  رونق  باهدف 
می  که  است  راهبردی  استان  ارشد  مسوولان  پیگیری های 
ایجاد  مازندران  دریایی  گردشگری  در  اساسی  تحول  توانند 

کند.
پیچیده و پروعده   گردشگری دریایی در مازندران حکایتی 
رونق  با  مرتبط  خبرهای  پیشینه  به  بخواهیم  اگر  و  دارد 
خبرها،  دورترین  بپردازیم،  مازندران  در  دریایی  گردشگری 
قول ها و پیش بینی های مثبت، به طور تقریبی به کمتر از یک 
مدیرکل   ۱۳۹۳ سال  مثال  عنوان  به  گردد.  برمی  قبل  دهه 
از  اسبق میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی مازندران 
توسط  مجهز  سوئیت   ۱۴۰ با  کروز  کشتی  فروند  یک  ورود 
سرمایه گذار بخش خصوصی خبر داده بود و گفته بود »این 
هتل شناور طی دو سه ماه آینده به استان منتقل می شود.« بهار 
۱۳۹۴ نیز مدیرکل وقت همین دستگاه اعلام کرد »سه شناور 
خریداری شده که یکی از آن ها تیر به ایران می آید.« اسفند 
نوروز  »برای  کرد  اعلام  مازندران  وقت  استاندار  هم   ۱۳۹۶
این  بر  تلاش  و  می شود  مازندران  وارد  کروز  کشتی   ۱۳۹۷
است که دو فروند کشتی تفریحی به آب های استان بیاید و 

بین بنادر انزلی، نوشهر و امیرآباد مسافران را جابه جا کند.«
شده  اعلام  بارها  اخیر  دهه  یک  طی  خبرها  دست  این  از 
است. سال ها از اعلام این خبرها و تدابیر مدیران و مسوولان 
مزایای  نادیده گرفتن  بر  غلبه  برای  مازندران و کشور  وقت 
دولت  آمدن  کار  روی  با  اما  می گذرد  دریایی  گردشگری 
جواب  ها  پیگیری  استان  ارشد  مسوولان  اراده  با  سیزدهم 
داد و نخستین کشتی تفریحی و دریایی در بندر نوشهر پهلو 

گرفت.
به گفته معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی مازندران 
ساحلی  آب های  طبقه   ۲ دریایی  و  تفریحی  اتوبوس  کشتی 
خزر با همکاری سرمایه گذار بخش خصوصی در ماه جاری 
وارد بندر نوشهر شد و برای استفاده گردشگران خارجی و 
های  گشت  برای  تجهیز  از  پس  آینده  های  هفته  در  داخلی 
برداری  بهره  مورد  مازندران  استان  محدوده ساحلی  دریایی 

قرار می گیرد.
درمازندران/مسافران  دریایی  سفر  ایمنی  طرح  آغاز 

همسفر دریا شوند
همچنین بنا به گزارش سرمایه گذار و مالک آن، این اتوبوس 
دارای بخش  و  دارد  را  ۷۰ مسافر  توان جابجایی دست کم 
هایی چون پذیرایی با ظرفیت دست کم ۲۵ نفر و دارای یک 
جت اسکی است و حدود ۲۰ متر طول و پنج متر عرض و 
۲۰ تن وزن دارد و زمان ساخت آن ۲۰۱۲ است و فضای آن 
را  ها  انواع جشن  برگزاری  طوری طراحی شده که ظرفیت 
دارد و می تواند حدود ۵۰ کیلومتر در ساعت مسیر دریای 

خزر محدوده ساحلی مازندران را بپیماید.
به باور صاحب نظران، گردشگری دریایی یکی از مهم ترین 
عامل جذب گردشگران است که با ورود اتوبوس تفریحی و 
دریایی به استان مازندران منطقه ویژه اقتصادی بندر نوشهر 
طلسم  منطقه،  اقتصاد  شکوفایی  و  رونق  توسعه،  بر  افزون 
برای  پیگیری  و  تلاش  ها  سال  که  دریایی  گردشگری  طرح 
گرفته  صورت  گذشته  ادوار  مسوولان  سوی  از  آن  اجرای 
بود با عزم و اراده دولت جهادی شکسته شد و این رویداد 
های  کشتی  ورود  برای  مناسب  بستری  تواند  می  مبارک 
مسافری نظیر کروز و تقویت دیگر امکانات و تجهیزات که 

تکمیل کننده صنعت گردشگری دریایی است، باشد.
از سوی دیگر برابر آمار، محدوده ساحلی استان های شمالی 
 ۸۹۰ که حدود  دارد  طول  کیلومتر   ۸۰۰ و  هزار  پنج  حدود 
و  مازندران  گیلان،  های  استان  شامل  شمال  در  آن  کیلومتر 
گلستان است و بیشترین سهم محدوده سواحلی دریای خزر 
به طول حدود ۴۷۳ کیلومتر در حوزه جغرافیایی مازندران، 

۲۷۰ کیلومتر گیلان و بقیه مربوط به استان گلستان است.
در  یکی  فعال  تجاری  بندر  سه  از  برخورداری  حال  این  با 
منطقه  در  سومی  و  فریدونکنار  در  دیگری  بهشهر،  امیرآباد 
ویژه اقتصادی نوشهر و تعدادی اسکله های ساحلی، نشانگر 
دریایی  گردشگری  های  زیرساخت  از  بخشی  بودن  فراهم 

است.
گردشگری دریایی راهبرد مهم در مازندران

نخستین  اینکه  بیان  با  مازندران  استاندار  ارتباط  این  در 
در  مازندران  در  خزر  ساحلی  دریایی  و  تفریحی  اتوبوس 
در  بشر  رویاهای  از  یکی  گفت:  گرفت،  پهلو  نوشهر  بندر 
امکانات  به  توجه  با  امروزه  و  بوده  آبی  سفرهای  زندگی، 

مدرن کشتیرانی، این مهم انجام شده است.
جدید  کشتی  که  این  به  اشاره  با  پور  حسینی  محمود  سید 
مسافران  همه  برای  را  امکان  این  نیز  خزر  دریای  تفریحی 
با رایزنی  ادامه داد:  شمال و شمال نشینان فراهم می آورد، 
های انجام شده این کشتی وارد استان شده و به زودی شروع 

به فعالیت می کند.
و  دریایی  گردشگری  طرح  اجرای  اینکه  به  اشاره  با  وی 
که  بود  راهبردهایی  مهمترین  جزو  هم  دریایی  نقل  و  حمل 
از شروع به کار مدیران جدید و ارشد استان طی یک سال 
گذشته تا کنون مورد پیگیری قرار گرفته است، افزود: از آن 
زمان تاکنون رایزنی های فراوانی با همکاری اداره کل بنادر 
صورت  مختلف  گذاران  سرمایه  با  مازندران  دریانوردی  و 
های  آب  دریایی  و  تفریحی  اتوبوس  نهایت  در  که  گرفت 
سرمایه گذار  همکاری  با  مازندران  استان  در  خزر  ساحلی 
برای  زودی  به  و  شد  نوشهر  بندر  وارد  خصوصی  بخش 
استفاده گردشگران خارجی و داخلی به بهره برداری می رسد.

های  کرد: کشتی  استان، خاطرنشان  در  دولت  عالی  نماینده 
مسافربری در دریاهای مازندران به عنوان کریدور بین استان 
های شمالی گلستان، مازندران وگیلان به زودی راه اندازی 

می شود.
همچنین معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشگری مازندران در گفت و گو با خبرنگار ایرنا 
تفریحی  انجام شده دومین کشتی  پیگیری های  با  بیان کرد: 
خواهد  پهلو  زودی  به  مازندران  بابلسری  دریای  در  استان 

گرفت که ظرفیت آن استقرار ۱۲۰ گردشگر خواهد بود.

تفریحی  های  کنار ورود کشتی  در  داد:  ادامه  مهران حسنی 
به مازندران، رفع مشکلات و ساخت اسکله های ساحلی در 
اجرا  رامسر  ان طرح در سواحل  اکنون  و  است  کار  دستور 

شد و در بابلسر هم در دست اجرا قرار دارد.
وی اضافه کرد: پیش بینی می کنیم که کشتی های تفریحی 
مجدد  تداوم  با  آینده  هفته  چهار  سه  در  حداکثر  استان  در 
گردشگران به استان به صورت رسمی فعالیت خود را آغاز 

کند.
معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری مازندران افزود: برنامه های زیرساختی و توسعه 
اقتصادی  برای توسعه گردشگری دریایی علاوه بر رشد  ای 
ورود سرمایه گذاران به استان را هم تسهیل خواهد کرد و در 
ماه های گذشته چهار موافقت نامه اصولی برای راه اندازی 

اسکله ساحلی در استان به تصویب رسید.
از  یکی  مازندران  در  ساحلی  کشتی  فقدان  گفت:  حسنی 
چالش های اساسی برای توسعه گردشگری دریایی بود که با 
برنامه ریزی های دولت سیزدهم این نقص برای توسعه این 

دیار برطرف شد.
به گزارش ایرنا، محدوده ساحلی رامسر تا فرح آباد به طول 
حدود ۳۰۰ کیلومتر به لحاظ فعالیت های دریایی گردشگری 
منطقه  مازندران  دریانوردی  و  بنادر  اداره کل  نظارت  تحت 
ساحلی  های  آب  بقیه  و  است  نوشهر  بندر  اقتصادی  ویژه 
بر عهده  امیرآباد  بنادر و دریانوردی  اداره کل  را هم  استان 
های  موقعیت  از  برخورداری  خاطر  به  مازندران  دارد.استان 
ممتاز در حوزه گردشگری، آثار طبیعی و تاریخی در تمامی 
که  است  گردشگر  و  مسافر  ها  میلیون  پذیرای  سال  فصول 
طبق نظر سنجی حدود ۹۰ درصد مسافران و گردشگران برای 
از دریا و جنگل های هیرکانی به خطه شمال و  بهره مندی 

این استان سرسبز روی می آورند.
و  دستی  صنایع  فرهنگی،  میراث  کل  اداره  از  آمار  برابر 
گردشگری، طی پنج ماه امسال ۶۰ میلیون نفر اقامت در شب 
در استان ثبت شده است. در زمان حاضر دریاگردی مسافران 
مانند جت  دریایی  شناورهای  با  مازندران  در  گردشگران  و 
اسکی و قایق انجام می گیرد و در نوروز امسال دستکم ۲۰ 
هزار مسافر در دریای خزر محدوده مازندران توسط بیش از 

۲ هزار قایق و شناور جابجا شدند.

صنعت استان قزوین به عنوان یکی از محورهای اصلی تولید 
در اقتصاد از ابتدای آغاز به کار دولت سیزدهم در حوزه های 
مختلف صنایع، معادن، بازرگانی و صادرات با شتاب چشمگیر 

خود عملکرد مثبتی را از خود به ثبت رسانده است.
محورهای  از  یکی  کشاورزی  کنار  در  قزوین  در  صنعت   
اصلی تولید در اقتصاد این استان محسوب شده و تجمیع تنوع 
کارخانه های صنعتی در آن سبب شده تا نام قزوین به عنوان 

یکی از قطب های مهم صنعتی کشور شناخته شود.
از سال های گذشته تاکنون، صنعت استان قزوین مورد توجه 
استان های  از  بسیاری  افراد  و  بوده  اجتماعی  مختلف  اقشار 
کارخانه  یک  در  مناسب  شغلی  داشتن  برای  کشور  دیگر 
معتبر به این استان مهاجرت کرده و تا زمان بازنشستگی در 
واحدهای تولیدی آن مشغول به کار بوده اند، هم اکنون صنعت 
استان قزوین سه هزار و ۴۶۹ پروانه بهره برداری دارد که ۱۵۲ 
و  کار  به  پایدار مشغول  به شکل  آن  نفر درون  هزار و ۶۱۳ 
فعالیت هستند.همچنین یک شهر صنعتی و ۱۸ شهرک و ناحیه 
که  دارد  وجود  قزوین  استان  مختلف  نقاط  در  فعال  صنعتی 
بخش عمده واحدهای صنعتی درون آن قرار گرفته است، بر 
هزار  یک  از  بیش  استان  صنعتی  واحدهای  در  اساس  همین 
استان  این  تولید می شود.صنایع  نوع محصول صنعتی  و ۳۰۰ 
در حوزه های مختلفی فعالیت دارد که بخش عمده آن شامل 
قطعات  شوینده،  محصولات  شیشه ای،  بطری های  و  شیشه 
خودرو، کاشی و سرامیک، فولاد، تولید کننده سی دی و دی 
وی دی، چرخ خیاطی، لوازم خانگی، ظروف کریستال و مواد 
غذایی است.فعالیت صنایع در قزوین این استان را در رتبه ۷ 
کشوری قرار داده و از نظر اشتغال نیز در رتبه پنجم قرار دارد، 
اشتغال در صنایع استان قزوین به قدری مهم است که در طول 
تاریخ سرمایه گذاران مختلفی از داخل و خارج کشور برای 
سرمایه گذاری، این استان را انتخاب کرده اند.ناگفته نماند که 
استان قزوین از دیرباز به دلیل قرارگیری در کریدور شمال به 
جنوب و شرق به غرب کشور و همچنین موقعیت ژئواکونومی 
صادرکنندگان  توجه  مورد  همواره  اقتصادی(  )جغرافیای 
براساس ظرفیت های موجود هم  بوده که  محصولات صنعتی 
اکنون انواع اقلام پلاستیک و نایلون، مواد غذایی مثل چیپس 
و سیب زمینی سرخ شده، رب گوجه فرنگی، سرکه، ماکارونی 
و انواع محصولات ساختمانی مثل کاشی و سرامیک، کابل  و 
مفتول های مسی، مشتقات نفتی، پارافین و انواع شیشه، موکت، 
و  کشورها  سایر  به  کریستال  ظروف  و  آبی  کولر  کشمش، 

بازارهای بین المللی صادر می شود.
در  توانست  صنایع  بحث  به  عمیق  نگاهی  با  سیزدهم  دولت 
پروانه  فقره   ۷۱۱ گذشته،  سال   ۲ طی  در  و  قزوین  استان 
بهره برداری و اشتغال ۱۶ هزار و ۶۶۳ نفر رکورد بی سابقه ای 

از خود برجای بگذارد.در کنار تسهیل در صدور پروانه های 
تاسیس و بهره برداری، دولت اهتمام ویژه ای به رفع موانع تولید 
داشته و در این استان روزهای دوشنبه و چهارشنبه هر هفته با 
برگزاری جلسات کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید مشکلات 
و موانع بخش صنعت را از پیش روی تولید کنندگان برداشته 
تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  از  رسمی  است.آمارهای 
استان نشان می دهد که در مدت تعریف شده با حضور شخص 
استاندار بیش از ۱۹۰ جلسه برگزار شده و از این تعداد ۹۵۳ 
مصوبه در دستور کار قرار گرفته است.قزوین در حوزه معدن 
نیز از ظرفیت های بسیار بالایی برخوردار است، به طوری که 
۱۵۶ پروانه اکتشاف در این استان صادر شده و حدود ۹۲۰ 
از  که  نکته  این  با  هستند،  کار  به  مشغول  آن  معادن  در  نفر 
معادن استان قزوین انواع سنگ  و کانی های مختلف استخراج 
و مورد استفاده شرکت ها قرار می گیرد.استان قزوین و در طی 
 ۱۶ اشتغال  و  بهره برداری  پروانه  فقره   ۷۱۱ گذشته،  سال  دو 
هزار و ۶۶۳ نفر رکورد بی سابقه ای از خود بر جای بگذارد.

سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قزوین از ابتدای دولت 
سیزدهم با پیروی از اسناد بالادستی توسعه ای، اقدام به صدور 
مجوز طرح های صنعتی در حوزه شورای سرمایه گذاری کرده 
که تعداد آن یک هزار و ۳۹۵ فقره با پیش بینی سرمایه گذاری 
۶۵۷ هزار میلیارد ریال و ظرفیت اشتغال ۴۵ هزار و ۳۹۵ نفر 
بوده است.در حال حاضر یک هزار و ۷۷۳ فقره مجوز طرح 
صنعتی با پیش بینی سرمایه گذاری ۹۶۸ هزار میلیارد ریال و 
ظرفیت اشتغال ۷۵ هزار و ۲۷۲ نفر دارای اعتبار بوده و از این 
بین تعداد ۷۷۶ طرح، عملیات اجرایی خود را آغاز کرده اند.

استان قزوین برای آنکه بتواند در تامین منابع مالی و اعطای 
تسهیلات بانکی جهت احداث و راه اندازی واحدهای صنعتی 
اقدام مثبتی انجام داده باشد، از ابتدای فعالیت دولت سیزدهم 
تاکنون در قالب رونق تولید، بازسازی و نوسازی، تبصره ۱۸ 
و اعتبارات تام بیش از ۳۸ فقره تسهیلات به میزان ۱۴ هزار و 

۸۰۶ میلیارد ریال پرداخت کند.
صنعتی  انجمن   ۹ تاسیس  غیردولتی،  تشکل های  توسعه 

جدید در قزوین
در  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزارت  سیاست های  از  یکی 
دولت سیزدهم و در حوزه مردمی کردن صنایع و فعالیت های 
و  ها  سازی  تصمیم  در  مشارکت  میزان  افزایش  غیردولتی، 
دولت  در  که  است  امور  انجام  در  مردم  ظرفیت  از  استفاده 
آرایشی  های  انجمن  عناوین  تحت  جدید  انجمن   ۹ سیزدهم 
و بهداشتی، ماشین آلات و تجهیزات، مشتقات نفتی، مواد و 
محصولات شیمیایی، محصولات پلیمری، صنایع غذایی، مواد 
و محصولات سلولزی، معدن و صنایع معدنی در استان قزوین 
که   ۱۴۰۱ سال  در  قزوین  است.سازمان صمت  شده  تاسیس 

بود، دست  مزین شده  آفرین  اشتغال  و  بنیان  دانش  تولید  به 
روی دست نگذاشت و با همتی مضاعف از شرکت های دانش 
بنیان و مراکز تحقیق و توسعه صنایع حمایت کرد، در همین 
توسعه  و  تحقیقات  از  نمایندگی صندوق حمایت  دفتر  راستا 
صنایع پیشرفته تاسیس شده و با مراکزی همچون پارک علم 
و فناوری، دانشگاه بین المللی امام خمینی )ره(، دانشگاه آزاد 
در  منعقد شد،  بسیاری  قراردادهای  پزشکی  علوم  دانشگاه  و 
تا  شدند  معرفی  صندوق  به  متقاضی  واحد   ۲۲ مدت  همین 
برخوردار شوند که سه  تسهیلات  از ظرفیت دریافت  بتوانند 
واحد دانش بنیان نیز تاکنون از تسهیلات این دفتر استفاده کرده 

اند.
تحقق ۱۰۳ درصدی اشتغالزایی، ۴۸۶ مصوبه تنظیم بازار

اشتغال  تعهد  میزان  با  مرتبط  اطلاعات  ثبت  پیگیری  و  رصد 
نشان می دهد که میزان تعهد در سال ۱۴۰۱ برابر هفت هزار 
و ۶۹۳ نفر بوده که پس از شروع به کار تعداد هشت هزار و 
۱۷۰ نفر در سیستم ثبت شدند که عملکرد ۱۰۳ درصدی در 

این حوزه به ثبت رسیده است.
بنابر پیشنهاد مدیران و مسوولان استانی شرایطی فراهم شد تا 
بتوانند  نیز  بخش خصوصی  انجمن های  و  اتحادیه ها  روسای 
چهره به چهره در ستاد تنظیم بازار با استاندار گفت و گو کنند.

در  تجارت  و  معدن  سازمان صنعت،  اقدامات  از  دیگر  یکی 
هدف  با  بازار  تنظیم  ستادهای  برگزاری  کشور  استان های 
ایجاد تعادل در عرضه و تقاضا و نظارت بر قیمت کالاها و 
محصولات تولیدی است که این جلسات در دولت سیزدهم با 
انسجام بیشتری شروع به کار کرد و حتی بنا بر پیشنهاد مدیران 
و مسوولان استانی شرایطی فراهم شد تا روسای اتحادیه های 
و انجمن های بخش خصوصی نیز بتوانند چهره به چهره در این 
ستاد با استاندار گفت و گو کنند، از آنجایی که دبیری جلسات 
بسیاری  همگرایی  امروزه  دارد،  قرار  صمت  سازمان  برعهده 
از  رسمی  هستیم.آمارهای  شاهد  قزوین  استان  در  را  خوبی 
سال  از  که  می دهد  نشان  تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان 
۱۴۰۰ تاکنون ۸۴ جلسه تنظیم بازار به صورت اصلی و فرعی 
 ۴۸۶ میان  این  از  که  است  شده  تشکیل  استاندار  حضور  با 
دستگاه های  کار  دستور  در  تصویب  ستادها  این  در  مصوبه 

اجرایی استان قرار گرفته است.
صادرات محصولات صنعتی قزوین به ۵۹ کشور دنیا

یک  وزن،   نظر  از  و  گذشته  سال  طی  استان  صادرات  میزان 
از طریق  دلار  میلیون  ارزش ۶۴۸  به  و  تن  هزار   ۱۴ و  هزار 
این  که  است،  شده  صادر  کشور  از  خارج  به  استان  گمرک 
میزان نسبت به سال ۱۴۰۰ )۸۶۵هزار تن به ارزش ۵۷۸ میلیون 
درصد   ۱۶ ارزشی  نظر  از  و  درصد   ۱۲ وزنی  نظر  از  دلار( 

افزایش داشته است.

 هگمتانه با سابقه تاریخی درخشان یکی از آثار برجسته  
برازنده جهانی شدن است، جهانی  محسوب می شود که 
همراه  به  را  گردشگری  قطار  شتاب  خود  با  که  شدنی 

دارد.
 به طور قطع با جهانی شدن هگمتانه توجه دنیا به همدان 
که  آنطور  تاکنون  که  باستانی  هگمتانه  و  می شود  جلب 
باید و شاید به جهانیان و حتی به ایرانیان معرفی نشده، 

جاذبه مهمی برای گردشگران خواهد بود.
به  نیل  برای  بی بدیل  فرصتی  اثر،  هر  شدن  جهانی 
در  پایدار  توسعه  و  متوازن  رشد  مانند  مهمی  اهداف 
باستانی  باشکوه هگمتانه  تاریخ  و  است  بستر گردشگری 

شایسته درخشیدن بر تارک تاریخ دنیا است.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
بر  آن  تأثیر  و  جهانی  ثبت  اهمیت  با  رابطه  در  همدان 
میراث فرهنگی  ثبت  گفت:  مهر  خبرنگار  به  گردشگری 
میراث  فهرست  در  اثر  یک  ثبت  گردشگری  مزایای  و 
و  نگهداری  و  محافظت  بر  علاوه  می شود  سبب  جهانی 

به عنوان هدف اصلی،  به جهانیان  معرفی ارزش های آن 
نوعی تبلیغات برای مقصد محسوب شود که به واسطه آن 

فعالیت های گردشگری در محوطه نیز افزایش می یابد.
فعالیت های  که  زمانی  معصوم علیزاده  محسن  گفته  به 
شوند،  سازمان دهی  و  برنامه ریزی  خوبی  به  گردشگری 
برای  نیز  و  محوطه  برای  را  مهمی  مالی  منابع  می توانند 

اقتصاد محلی به ارمغان آورند.
برای  گردشگران  شدن  سرازیر  با  کرد:  خاطرنشان  وی 
ممکن  شده،  جهانی  میراث  ثبت  که  اثر  یک  از  بازدید 
است زیرساخت های مقصد نیز در ابعاد اقامتی، پذیرایی، 
ارتباطی و جاده ای و حمل و نقل زمینی یا هوایی بهبود 
یابد و کسب و کارهای کوچک و بزرگ محلی مرتبط با 
افزایش  این واسطه شکل گیرد و  به  خدمات گردشگری 

اشتغال را به همراه داشته باشد.
معصوم علیزاده اضافه کرد: از این طریق می توان امیدوار 
در  مقصد  زندگی  کیفیت  بهبود  درآمد،  توزیع  با  بود 

جنبه های اقتصادی و بهداشتی ممکن شود. 
از طرف دیگر با مشارکت جامعه محلی و توانمندسازی 
و  مراقبت  گردشگری،  نظام  فرآیند  در  آموزش  با  آنها 

نگهداری از آثار نیز به خوبی اجرایی می شود.
با ثبت جهانی، گردشگران بین المللی همدان را بیش 

از پیش می شناسند
اظهار  همدان  استاندار  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 
همدان«  تاریخی  مرکز  و  »هگمتانه  جهانی  ثبت  با  کرد: 
نام همدان در  اثر در سازمان ملی یونسکو  به عنوان ۲۷ 
سامانه جهانی یونسکو درج شده و گردشگران بین المللی 

همدان را بیش از پیش می شناسند.
سیدمجتبی حسینی ادامه داد: با جهانی شدن همدان، این 
با  متناسب  و  انتخاب  گردشگری  مقصد  عنوان  به  شهر 
اتفاقات فرهنگی سبب معرفی بیشتر همدان شده و ثمرات 

و برکات اقتصادی فراوانی برای همدان خواهد داشت.
جهانی  ثبت  برای  جدی  عزم  استاندار  کرد:  اضافه  وی 
سازمان ها  تمام  و  تشکیل  استان  در  کمیته هایی  و  دارد 
و شهرداری بسیج شدند تا این امر مهم را با همیاری به 

سرانجام برسانند.
حسینی با بیان اینکه یکی از ثمرات اقتصادی ثبت جهانی 
حضور گردشگران خارجی در همدان است، عنوان کرد: 
در  فرودگاه  احیای  سبب  خارجی  گردشگران  افزایش 

همدان می شود.
از ثبت جهانی  اینکه قطعاً جامعه محلی  به  اشاره  با  وی 
منتفع خواهند شد، گفت: به لحاظ رویکرد اقتصادی نیز با 
توجه به ذهنیتی که در مخاطبان به ویژه جامعه محلی هر 
اثر ثبت شده ایجاد می شود محرکی برای رونق اقتصادی 

خواهد بود.
از احیای فرودگاه همدان تا توسعه گردشگری

حسینی درباره وضعیت زیرساخت های گردشگری همدان 
هم بیان کرد: زیر ساخت ریلی در همدان وجود دارد و 
حمایت  و  مجلس  در  همدان  مردم  نماینده  مساعدت  با 
استاندار در حال توسعه آن هستیم و اتفاقات بهتری رقم 

می خورد.
وی اضافه کرد: برای احیای فرودگاه به دستور استاندار 
برای  پیگیری  و  مذاکره  حال  در  مختلف  مبادی  سه  در 
فرودگاه  در  هواپیما  برخورداری  برای  بستری  ایجاد 

همدان هستیم.
عدم  برای  گذشته  در  که  نگرانی  عمده  افزود:  حسینی 
با  پرواز  که  بود  این  داشت  وجود  پرواز  از  استقبال 
ساعات  در  عمدتاً  پرواز  و  نداشت  وجود  همدان  پایه 
مورد  موضوع  این  که  می نشست  همدان  در  غیرمتعارف 

نظر مذاکرات فعلی است.
گفت:  همدان  استاندار  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 
هواپیما  خرید  حال  در  خصوصی  مجموعه های  از  یکی 

برای فرودگاه همدان است.
مهمی  مورد  گردشگری  توسعه  و  ثبت های جهانی  رابطه 
این  از  نیز  هگمتانه  و  نیست  پوشیده  کسی  بر  که  است 
همدان،  بالادستی  اسناد  تمام  در  نیست.  مستثنی  قانون 
گردشگری جایگاه خاصی دارد و با جهانی شدن می تواند 
در این مسیر قرار گرفته و جامعه محلی را نیز درگیر کند.

و  سردسیر  مناطق  که  کرمان  جنوب  کوهستانی  مناطق 
به  شده  مواجه  آب  کمبود  با  امسال  است  عشایر  ییلاقی 
برای  تانکر  با  امور عشایر جنوب کرمان  اداره  شکلی که 

مردم این مناطق و دام های آنها آبرسانی می کند.
در  جمعه  روز  کرمان  استان  عشایرجنوب  امور  مدیرکل 
مناطق  از  نیمی  کرد:  بیان  ایرنا  خبرنگار  با  گو  و  گفت 
عشایری جنوب کرمان به ویژه مناطق ییلاقی دچار تنش 
آبی شدید شده ، با مشکل کمبود آب روبه رو هستند و 
اکثر چشمه ها و رودخانه ها خشک شده یا در حال خشک 

شدن است.
ناصر احمدیوسفی افزود: به دلیل کوهستانی بودن مناطق 
با تانکرهایی بر روی وانت اقدام به آبرسانی به عشایر می 
لوله  از طریق  با جابه جایی آب  مناطق  برخی  یا در  کنیم 
تامین  آنها را  نیاز عشایر و دام های  از چشمه آب مورد 

می کنیم.
وی اضافه کرد: آب را از شرکت آب و فاضلاب یا جهاد 
کشاورزی خریداری می کنیم اما می خواهیم با حفر چاه 
برای تامین آب به منظور آبرسانی سیار نیاز به خریداری 

آب نداشته باشیم.
احمدیوسفی با بیان اینکه منتظر صدور مجوز نهایی حفر 
چاه هستیم ادامه داد: پیمانکار و حفار بومی هم در منطقه 
کم است و پیمانکار برای حفر آب هم به سختی پیدا می 
شود و نمی توان به راحتی آنها را راضی کرد که به جنوب 
کرمان بیایند.وی یادآور شد: آبان ماه که عشایر از مناطق 
آب  به  نیاز  روند  می  دست  پایین  در  قشلاقی  به  ییلاقی 

بیشتری دارند و باید ۲ برابر قبل به آنها آبرسانی کنیم.
مدیرکل امور عشایر جنوب استان کرمان گفت: عشایر در 
آبان ماه در دشت های جیرفت و عنبرآباد مستقر می شوند 
و ما هفته ای یک یا ۲ بار برای آنها آب می بریم و اغلب 

در تانکر ها یا مخازن سیمانی ذخیره می کنند.
وی با تاکید بر اینکه مشکل اصلی عشایر تأمین آب برای 
دام است افزود: اگر رویه خشکسالی و بحران آب به همین 
منوال ادامه پیدا کند کار برای عشایر به عنوان یک تولید 

کننده گوشت قرمز بسیار سخت خواهد شد.
عشایر جنوب کرمان شامل ۱۷ هزار و ۳۲ خانوار و بیش 
از ۶۹ هزار نفر جمعیت هستند که بیش از ۶۰ درصد دام 
سبک و ۱۵ درصد دام سنگین این منطقه را در اختیار دارند 
و ۳۲ درصد گوشت قرمز این محدوده را تولید و سالانه 
بیش از ۲ هزار و ۹۰۰ تن انواع گیاهان دارویی را از سطح 
بیش از سه هزار و ۵۰۰ هکتار مراتع و مزارع برداشت و به 

بازار عرضه می کنند.

اختصاص ۵۵۳ میلیارد تومان بودجه 

برای پروژه های هفته دولت در ورامین
سال  دو  طول  در  گفت:  ورامین  شهرستان  ویژه  فرماندار 
گذشته اتفاقات خوبی افتاده  است که در این مسیر تمامی 
برای  و  است  گرفته  قرار  کار  در دستور  مردمی  مطالبات 

انجام این امور تصمیمات لازم اتخاذ شده است.
ویژه   فرماندار  و  تهران  استاندار  معاون  درویشی  مجید 
ضمن   ، ماه  شهریور  سوم  جمعه  ظهر  ورامین  شهرستان 
گرامیداشت هفته دولت و سالروز شهادت شهیدان رجایی 
رجایی  شهیدان  دولت  اصلی  مؤلفه  کرد:  اظهار  باهنر  و 
برای  مقدمه ای  زمینه ساز  و  اسلامی  تبلور دولت  باهنر  و 
ظهور تمدن اسلامی بود که این موضوع تنها در ۲۸ روز 
افزود: مجاهدت و تلاش  افتاد.وی  اتفاق  عمر این دولت 
شبانه روزی برای حل مشکلات مردم و پایبندی به اصول 
اصلی  مؤلفه های  از  دیگر  یکی  اسلامی  جمهوری  نظام 
در  را  دولت  این  که  بود  باهنر  و  رجایی  شهیدان  دولت 
بین دولت های مختلف این نظام برجسته کرد.درویشی با 
اشاره به بیانات رهبر انقلاب در دیدار با فرماندهان سپاه 
اکنون  که  دشمنان  دشمنی  اصلی  علت  کرد:  نشان  خاطر 
شاهد بی سابقه ترین هجمه ها هستیم ، حاکمیت سیاسی 
هر  در  مظلوم  از  دفاع  که  است  اسلامی  جمهوری  نظام 
نقطه از جهان، شاخصه اصلی نظام مبتنی بر اسلام است.

وی افزود: نقش اصلی انقلاب اسلامی در جهان ، مقاومت 
هدف  از  پیروی  و  مستضعفان  حقوق  از  دفاع  و  اسلامی 
قیام سالار و سرور شهیدان امام حسین)ع( است که اکنون 
ویژه  هستیم .فرماندار  جهان  در  هدف  این  تحقق  شاهد 
ورامین گفت: دو سال از عمر دولت سیزدهم گذشته است 
سیزدهم  دولت  تأییدات  بیشترین  این مدت شاهد  در  که 
دولت  موضوع  این  و  بودیم  رهبری  معظم  مقام  سوی  از 
مردمی سیزدهم را از دیگر دولت ها متمایز کرده است. وی 
افزود: اکنون شاهد تلاش شبانه روزی مجموعه دولت  و 
کارگزاران نظام هستیم که تمام تلاش بر این است نواقص 
و  خالصانه  تلاش  با  تا  شود  رفع  دولت  های  ضعف  و 
صادقانه رفع مشکلات برای مردم ملموس شود.درویشی با 
اشاره به طراحی جنگ داخلی برای نظام جمهوری اسلامی 
دشمنان  گذشته  سال  کرد:  نشان  خاطر  دشمنان  سوی  از 
نظام جمهوری اسلامی با طراحی های اغتشاشات خصمانه 
داخلی کشور را ۱۵۰ روز درگیر این موضوع کردند، اما 
با تمام دشمنی ها نظام جمهوری اسلامی به کوری چشم 
دشمنان ، همچنان سربلند و برای پیشرفت این مرز و بوم 
تلاش کرد.وی عملکرد دولت را در شهرستان ورامین قابل 
قبول دانست و خاطر نشان کرد: در طول دو سال گذشته 
اتفاقات خوبی افتاده  است که در این مسیر تمامی مطالبات 
مردمی در دستور کار قرار گرفته است و برای انجام این 

امور تصمیمات لازم اتخاذ شده است.

شتاب گرفتن قطار گردشگری 
همدان با ثبت جهانی هگمتانه

 و مرکز تاریخی
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رضایی:
 دبیر نگذارد اعتبار کشتی بازیچه 

دست برخی ها شود

بیرانوند: 
بهتر است یک بهانه ای بیاوریم تا 
تیم های آسیایی به ایران نیایند

کیومرث هاشمی عنوان کرد؛

تاسف برای وضعیت یک فدراسیون 
و نقشه جدید برای استقلال و پرسپولیس

سرپرست وزارت ورزش و جوانان با بیان این که 
برای معرفی به مجلس با رئیس جمهور توافقاتی 
صورت گرفته است به تشریح برنامه هایش برای 
تیم  دو  جمله  از  ورزشی  مختلف  های  رشته 

استقلال و پرسپولیس پرداخت.
عنوان  به  نتوانست  سجادی  حمید  آنکه  از  پس 
وزیر ورزش و جوانان فعالیتش در این وزارتخانه 
را ادامه دهد، کیومرث هاشمی به عنوان سرپرست 
جمعه  امروز  خودش  آنچه  طبق  و  شد  معرفی 
به  دولت  نظر  مد  گزینه  عنوان  به  کرد،  تاکید 
مجلس معرفی خواهد شد تا با گرفتن رای اعتماد 
به عنوان وزیر ورزش و جوانان فعالیتش را آغاز 

کند.
هاشمی که از زمان حضورش در وزارت ورزش 
و  مختلف  های  فدراسیون  و  اردوها  از  بازدید 
با پیشکسوتان و اهالی  همچنین نشست و دیدار 
ورزش را در دستور کار قرار داده است، تاکید 
کرد که برای بهتر شدن شرایط ورزش کشور نیاز 
به افزایش بودجه هست که رایزنی هایی در این 

مورد صورت گرفته است.
اهمیت میزبانی هایی بین المللی

کیومرث هاشمی با تاکید بر اینکه یکی از سیاست های وزارت 
ورزش میزبانی است، گفت: مخصوصا میزبانی رویدادهایی که 
درآنها حرفی برای گفتن داریم و تماشاگر هم داریم اهمیت 
زیادی برای مان دارد. مانند والیبال که این روزها در ارومیه در 
حال پیگیری است. بعضا فدراسیون ها مشکل مالی دارند اما 
میزبانی رویدادهای بین المللی در استان ها کمک می کند از 

این حیث آسیبی متوجه آنها نشود.
محدودیت های فرهنگی برای میزبانی

سرپرست وزارت ورزش تاکید کرد: به خاطر مسائل فرهنگی 
در  اما  باشیم  داشته  میزبانی  توانیم  نمی  ها  رشته  برخی  در 
بسیاری رشته ها می توانیم این کار را انجام دهیم و به شدت 
به دنبال تحقق آن هستیم. در کل این موضوع یعنی برگزاری 
ما  کلی  مختلف سیاست  های  رشته  در  المللی  بین  مسابقات 

است.
سیاست تقسیم بودجه

وی در مورد فدراسیون کشتی و مطالبه رئیس این فدراسیون 
در  کشتی  آوری  مدال  موضوع  به  بودجه  بندی  تقسیم  در 
آوری  مدال  سهم  گفت:  و  داشت  اشاره  مختلف  مسابقات 
کشتی را در مسابقات جهانی، بازی های آسیایی و المپیک در 
نظر داریم و بر اساس آن برای کشتی سهم بیشتری در بودجه 
در نظر داریم. سیاستی به عنوان عدالت محوری داریم، اما این 
سیاست به معنای تقسیم مساوی بودجه نیست. منطور این است 
که بودجه بر اساس لیاقت و مدال آوری توزیع شود. در برنامه 
خود خرید مدال داریم یعنی مثلا برای مدال آوری در المپیک 

قیمت تعیین کنیم و بگوییم این مدال، اینقدر ارزش دارد.
کشتی اهمیت ویژه خودش را دارد

سرپرست وزارت ورزش با تاکید بر اینکه کشتی، وزنه برداری 
و تکواندو همیشه جزو مدال اوران کاران ایران در بازی های 
آسیایی و المپیک بوده اند، خاطرنشان کرد: تیراندازی هم در 
دوره اخیر المپیک مدال آور شد. دوومیدانی هم در یک دوره 
با حدادی صاحب مدال شد. کاراته هم در المپیک اخیر مدال 
گرفت. در کل اما همیشه همین سه رشته کشتی، وزنه برداری 
و تکواندو مدال آور بوده اند. سرآمد همه این رشته ها کشتی 
است طوریکه ۲۵ درصد مدال های ایران در ۱۸ دوره بازی ای 
سهم  که  است  طبیعی  پس  است  بوده  کشتی  برای  آسیایی 

بیشتری از بودجه دارد.
تدابیر ویژه برای دریاچه آزادی

آزادی  دریاچه  برای  که  مشکلی  مورد  در  هاشمی  کیومرث 
به وجود آمده بود گفت: در جلسه هیات دولت با وزیر نیرو 
صحبت کردم و در مورد مشکل دریاچه آزادی از ایشان کمک 
خواستم که بلافاصله بازدیدهایی صورت گرفت و چاه هایی 
که 70 سال بود پاکسازی نشده بود درست شد و تا عمق 300 

متری رفتند تا آب 30 سانتیمتر بالا بیاید و شرایط بهتر شود.
دغدغه ورزشگاه آزادی برطرف می شود

سرپرست وزارت ورزش و جوانان با بیان این که بازسازی و 
مقاوم سازی ورزشگاه آزادی شروع شده است گفت: طبقه اول 
تقریبا رو به اتمام است اما این به معنای این نیست که بهره 
باید تکمیل  بقیه بخش ها  برداری از آن شروع شود چرا که 
شود. هر چند مشکل مالی داریم اما تا پایان آذر این مشکلات 
برطرف خواهد شد. مهمترین دغدغه در این زمینه مالی است 
که با دولت صحبت کرده ایم تا بتوانیم بودجه لازم را بگیریم. 
حدود هزار میلیارد تومان می خواهیم. امیدوارم بتوانیم نگرانی 

علاقمندان به فوتبال را برطرف کنیم.
مشکل سیستم ویدئویی حل شد

سرپرست وزارت ورزش و جوانان گفت که در رایزنی هایی 
برای  است،  گرفته  صورت  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  با  که 
کمک  سیستم  هستند  میزبان  ایران  نمایندگان  که  دیدارهایی 
ورزشگاه های  به  آسیا  کنفدراسیون  سوی  از  ویدئویی  داور 
آزادی و نقش جهان منتقل خواهد شد تا مشکلی برای میزبانی 

نمایندگان ایران وجود نداشته باشد.
و  است  موضوع  این  پیگیری  فوتبال  فدراسیون  وی  گفته  به 
برای  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  نمایندگان  رو  پیش  هفته  طی 
بررسی شرایط سخت افزاری این دو ورزشگاه به ایران سفر 

خواهند کرد.
روش جدید برای ادامه استقلال و پرسپولیس

با  پرسپولیس  و  استقلال  کردن  خصوصی  هاشمی  کیومرث 
باید  گفت:  و  ندانست  درست  و  ای  حرفه  را  فعلی  شرایط 
باشیم  نداشته  اگر  باشیم.  داشته  را  سازی  الزامات خصوصی 
نتیجه نمی گیریم. باید راه  نباید به این سمت برویم چرا که 
میانبری را برای این موضوع در نظر بگیریم که نه صرفا دولتی 
باشد و نه کاملا خصوصی شود. از آنجایی که وظیفه وزارت 
باشگاه  دو  این  و  نیست  باشگاهداری  و  تیمداری  ورزش 
آنها  با روش جدیدی  باید  هستند،  ما  اجتماعی  های  سرمایه 

را اداره کنیم.
مردم حق دارند نگران باشند

وی ادامه داد: مردم حق دارند که نگران باشند و 
از من به عنوان مسئول سوال کنند . من وظیفه دارم 
پاسخگو باشم. اگر مردم نباشند این دو تیم چیزی 
ندارند. مردم به این دو تیم ارزش داده اند. به همین 
از  باشیم.  سرمایه  به  توجه  بی  توانیم  نمی  خاطر 
قبل روش اشتباهی در اداره استقلال و پرسپولیس 
وجود داشته که باید برطرف کنیم. ما دنبال روش 
جدیدی هستیم که البته باید بررسی شود. بزرگترین 
مشکل این دو تیم وضعیت حکمرانی است که نه 
خصوصی  تواند  می  نه  و  باشد  دولتی  تواند  می 
سازی کامل باشد. می خواهیم از ظرفیت هایی که 

دولت در مجموعه اش دارد استفاده کنیم.
برای وضعیت ژیمناستیک متاسفم

که  وضعیتی  مورد  در  ورزش  وزارت  سرپرست 
فدراسیون ژیمناستیک به عنوان ورزش پایه گرفتار 
متاسف  وضعیت  این  برای  گفت:  است  شده  آن 
پایه  هستم. در مورد رشته ژیمناستیک که ورزش 
و مادر است کوتاهی کرده ایم. در بخش مدیریتی 
از  که  موضوعاتی  از  یکی  است.  شده  غفلت  هم 
ژیمناستیک  همین  کردم  بررسی  حضورم  ابتدای 
نگران  ژیمناستیک  خانواده  و  است  تعلیق  ما  قرمز  خط  بود. 

نباشند، بزودی این مشکل حل خواهد شد.
نگاه کیفی سازی خوب است اما ...

کیومرث هاشمی که با برنامه ورزش و مردم صحبت می کرد، 
در بخشی از صحبت هایش در مورد سیاست اتخاذ شده برای 
بازی های آسیایی که منجر به حذف  به  اعزام کیفی کاروان 
یا کاهش سهمیه برخی رشته ها شده است، گفت: به هر حال 
تصمیمات گرفته شده است، نگاه کیفی سازی خوب است اما 
وقتی دچار مشکل می شویم که خدشه ای به آن وارد شود. در 
کل اصل و اساس این تصمیم درست است اگرچه فدراسیون 
ها وقتی در طول زحمت می کشند، دوست دارند که در بازی 

های آسیایی نماینده داشته باشند.
پیش بینی دقیقی از مدال آوری در هانگژو نداریم

وی افزود: البته انتظار همه کسب نتیجه است و مدال آوری، به 
همین دلیل وقتی غیر از این باشد در واقع به انتظارات پاسخ 
داده نشده است. به همین دلیل از رئیس کمیته ملی المپیک هم 
خواسته ام تا برنامه تدارک دیده شود که همه رشته ها پش 
بینی خود  پیش  و  کنند  تشریح  را  تیم شان  اعزام وضعیت  از 
را هم اعلام کنند. الان پیش بینی دقیقی نیست، یک جلسه با 
سرپرستان داشتیم و از آنها خواستیم وضعیت رقیبان شان را 

رصد کرده و اطلاع دهند.
ایران در چه رده ای قرار می گیرد؟

هاشمی در مورد وضعیت کاروان ایران در بازی های آسیایی و 
اینکه چه جایگاهی را کسب می کند نیز تصریح کرد: با توجه 
به شرایط دیگر کشورها رقابت اصلی بین چهارم تا دهم است، 

ایران در یکی از این رده ها قرار می گیرد.
هدف از بازدیدها چه بود؟

وی که بازدید خود از اردوی تیم های ملی طی هفته های اخیر 
اشاره کرد و گفت: این مهمترین اقدامی بود که در بدور ورود 
جریان  در  اینگونه  دادیم.  قرار  برنامه  در  ورزش  وزارت  به 
آنها قرار گرفتیم. پرداخت  وضعیت قهرمانان و خواسته های 
خواسته  از  اشتغال  برای  شرایط  شدن  مهیا  و  معوقه  پاداش 
های شان بود که پیگیری کردیم و به نتایجی هم رسیده ایم. 
تا پیش از بازی های آسیایی پاداش ها پرداخت می شود. بر 
ساس قانون وظیفه داریم استخدام ورزشکاران را انجام دهیم، 
انجام شود.  که  باشد  دستگاهی  در  بود  این  شان  درخواست 
پیگیری کردیم. میخواهم بگویم حضورمان در بین ورزشکاران 

خروجی داشته است.

نوشاد عالمیان:

حریفان از رویارویی با ما می ترسند
 از دوران »افت« فاصله گرفته ام

ملی پوش تنیس روی میز با ابراز رضایت از شرایط خود برای 
مسابقات قهرمانی آسیا و بازی های آسیایی گفت: مدتی دچار 
افت شده بودم اما از آن دوران فاصله گرفته و اعتماد به نفسم 

را به دست آورده ام.
نوشاد عالمیان در مورد آخرین وضعیت خود برای حضور در 
مسابقات قهرمانی آسیا )۱۲ تا ۱۹ شهریور - پیونگ چانگ کره 
هانگژو  مهر -  تا هفدهم  )اول  آسیایی  بازی های  و  جنوبی( 

چین( توضیح داد.
مسابقات آسیایی پیش رو در سطح جهانی است

ملی  تیم  با  همراه  اخیر  های  هفته  اینکه طی  به  اشاره  با  وی 
پیگیر تمریناتش بوده است، گفت: دو رویداد در پیش داریم 
که هر دو اهمیت خاص خودش را دارد و از سطح بالایی هم 
تنیس روی  بهترین های  دانند که  برخوردار هستند، همه می 
به همین دلیل رقابت در  فعالیت دارند و  میز جهان در آسیا 
مسابقات قهرمانی آسیا و بازی های آسیایی خیلی نزدیک دنبال 
اندازه  به  مسابقات  این  ایران  میز  تنیس روی  برای  می شود. 

جهانی مهم و بزرگ به حساب می آید.
عملکردم در بازی های آسیایی بیشتر موردتوجه است

این ملی پوش تنیس روی میز ادامه داد: هر دو رویداد برای 
تنیس روی میز اهمیت بالایی دارد. برای خودِ من هم عملکردم 
در هر یک از دو مسابقه پیش رو مهم است اما شاید بازی های 
آسیایی به واسطه مدالی که در دوره پیش کسب کردم، بیشتر 

مورد توجه مسئولان باشد.
از خودم راضی هستم

عالمیان تاکید کرد: در هر صورت همزمان برای حضور در هر 
دو رویداد تمریناتم را انجام داده ام. تا یکی دو ماه پیش که 
درگیر رقابت های باشگاهی بودم و بعد از آن هم به صورت 
پیگیری کردم. خوشبختانه  تیم ملی تمریناتم را  با  یا  انفرادی 
امروز وضعیت خیلی خوبی دارم و خودم از شرایطم راضی 
هستم. فکر می کنم این موضوع تاثیر زیادی روی روند کارم 

داشته باشد.
از دوران افت فاصله گرفته ام

یک  در  اینکه  یادآوری  با  ایران  میز  روی  تنیس  دست  چپ 
با  بود، تصریح کرد:  مقطع زمانی دچار افت محسوسی شده 
نادری مواجه هستم که حرکات دستم  بیماری  یک مشکل و 
تاثیر قرار می دهد و آن را محدود می کند. از هر  را تحت 

صد نفر در دنیا شاید یک نفر به این بیماری مبتلا شوند و من 
هم درگیرش هستم. به واسطه این مشکل کنترل دست تا حد 
زیادی از بین می رود. به خاطر همین مدت زیادی دچار افت 

شده بودم اما امروز از آن دوران فاصله گرفته ام.
اعتماد به نفس از دست رفته را بازیافته ام

وی در این زمینه افزود: مدتی است که روند رو به پیشرفتی 
را دنبال می کنم، در مسابقات نتایج خوبی گرفته ام و موفق 
شدم رنکینگ را هم ارتقا دهم. همه اینها کمک کرده تا دوباره 
مشکل  که  زمانی  برسم.  لازم  و  قبلی  نفس  به  اعتماد  آن  به 
دستم خیلی حاد بود به خاطر عدم نتیجه گیری در مسابقات، 
دوباره  اما  بودم  داده  از دست  را  نفسم  به  اعتماد  ناخودآگاه 
آن را به دست آورده ام و این بزرگترین امتیاز من در آستانه 

مسابقات پیش رو است.
شاید پنجمی آسیا را تکرار کنیم

عالمیان در مور مسابقات قهرمانی آسیا که تیم ایران در دوره 
پیشین آن موفق به کسب جایگاه پنجم شد، گفت: این رقابت 
ها واقعا سطح خیلی بالایی دارد و اصلا پیش بینی نتیجه در آن 
غیرممکن است. به خصوص اینکه شرایط ایرا با دیگر تیم های 
آسیایی از نظر اقتصادی و امکانات اصلا قابل مقایسه نیست. 
احتمال هر اتفاق و عملکردی در این رقابت ها وجود دارد. 
تلاش این است که بهترین نتیجه ممکن کسب شود و شاید هم 

جایگاه پنجمی را تکرار کنیم.
دور از مدال هانگژو نیستم

ملی پوش تنیس روی میز ایران که در بازی های آسیایی ۲0۱۸ 
اندونزی با کسب مدال برنز طلسم چندساله عدم مدال آوری 

تنیس روی میز در این بازی ها را شکست، گفت: طبیعی است 
که نتیجه ایده آل برای من مدال آوری دوباره در بازی های 
آسیایی است. هم و غم اصلی من در این روزها همین مسئله 
است. شرایطم هم به گونه ای است که خودم را خیلی دور 
از مدال هانگژو نمی بینم، تا حد زیادی به آن نزدیک هستم. 
ها  گیری  نتیجه  در  زیادی  تا حد  هم  مسابقه  روز  اما شرایط 

تاثیرگذار است.
خیلی ها از رویارویی با ما می ترسند

وی با یادآوری اینکه تیم ملی تنیس روی میز با ترکیب ۵ نفره 
های  بازی  در  و  کند  می  آسیا شرکت  قهرمانی  مسابقات  در 
آسیایی هم همراه با برادرش نیما و امیرحسین هدایی حاضر 
می شود، گفت: ما سه نفر که قرار است در بازی های آسیایی 
شرکت کنیم، ترکیب خیلی قوی هستیم، هر سه در لیگ فرانسه 
بازی می کنیم و رنکینگ خوبی داریم و در مسابقات اخیر هم 
عملکرد خوبی داشته ایم. خیلی ها از رویارویی با ما هراس 
مدال  و  نتیجه  از  اطمینان  با  توان  نمی  این حال  با  اما  دارند 

صحبت کرد.
زیرساخت های مدال آوری را نداریم

به  بیشتر  شدن  نزدیک  ما  خود  تلاش  کرد:  تاکید  عالمیان 
باشد،  بالا  نباید  ما  از  انتظارها  اما  است  نتیجه  ترین  آل  ایده 
و  امکانات  بهترین  ارائه  برای  را  تمام تلاش خود  فدراسیون 
مهیا کردن بهترین شرایط برای تیم ملی دارد اما واقعیت این 
کشورهای  دیگر  با  ایران  میز  روی  تنیس  وضعیت  که  است 
آسیایی اصلا قابل مقایسه نیست. اگر نتیجه و مدالی تاکنون به 
دست آمده به واسطه همت و غیرت بازیکنان بوده است وگرنه 
ما زیرساخت های مدال آوری را نداریم. امکانات ما حرفه ای 

نیست و با این شرایط د رحال رقابت با حریفان هستیم.
نیاز است سرمربی همیشه کنار ما باشد

ملی پوش تنیس روی میز ایران به مسئله دیگر هم در رابطه با 
سرمربی تیم ملی اشاره داشت و گفت: برای ما خوب است که 
در همه رقابت ها سرمربی کنارمان باشد اما به خاطر مسائل 
ماه  در  ما  کمااینکه  نیست  ای  مسئله  چنین  امکان  اقتصادی 
های اخیر بدون سرمربی در رقابت های کرواسی، اسلوونی، 
به  این موضوع هم  احتمالا  اردن شرکت کردیم.  و  سنگاپور 
خاطر مسائل است. فدراسیون تمام تلاش خود را برای شرایط 

ایده آل دارد اما این مسائل وجود دارد.

علیرضا بیرانوند ستاره پرسپولیس می گوید همیشه از تقابل با 
رونالدو استقبال می کند.

پرسپولیس در گروه مرگ لیگ قهرمانان آسیا قرار گرفت و 
قهرمان فصل قبل فوتبال ایران باید با رقبای سرسختی بازی 
تاجیکستان  استقلال  و  قطر  الدحیل  عربستان،  النصر  کند. 
النصر  تقابل ستاره های  پرسپولیس هستند.  تیم های همگروه 
با  بروزوویچ، تلس و لاپورت  تالیسکا،  مانه،  مثل رونالدو، 
بدون  بود.  خواهد  هیجان انگیز  بسیار  پرسپولیس  ستاره های 
تقابل  النصر  بازی پرسپولیس و  شک جذاب ترین دوئل در 

دوباره بیرانوند و رونالدو است.
فوق  پنالتی  شد  موفق   ۲0۱۸ جهانی  جام  در  بیرانوند 
به یک دروازه بان  از آن  بعد  ستاره پرتغالی را مهار کند و 
چند  از  بعد  حالا  شد.  تبدیل  دنیا  فوتبال  در  شناخته شده 
سال دوباره این دو باید مقابل هم قرار بگیرند. رونالدو به 
اواخر دوران فوتبالش نزدیک شده و بیرانوند هم نسبت به 
اولین تقابلش با کریستیانو بسیار باتجربه تر شده. با این حال 
او  مقابل  بازی  و  است  قهار  گل زن  یک  هم  هنوز  رونالدو 
کار راحتی نخواهد بود. بعد از بازی مقابل ذوب آهن که با 
پرسپولیس همراه شد، فرصتی دست  اولین تساوی خانگی 
آخرین  دهیم.  انجام  بیرانوند  با  کوتاهی  گفت وگوی  تا  داد 
صحبت های ستاره باشگاه پرسپولیس و تیم ملی را در ادامه 

می خوانید.
که  شد  چه  کنیم.  شروع  آهن  ذوب  مقابل  بازی  از 

نتوانستید در این بازی به برتری برسید؟
به نظرم ما به خصوص در نیمه اول روز خوبی را نداشتیم. 
به هرحال در فوتبال پیش می آید که یک تیم در یک بازی 
که  شدیم  هواداران  شرمنده  باشد.  نداشته  خوبی  شرایط 
نتوانستیم  امتیاز را به آن ها هدیه دهیم. امیدوارم در بازی های 
مثبت هواداران عزیز  انرژی  با  و  بتوانیم جبران کنیم  بعدی 

دیدارهای آینده را با برد پشت سر بگذاریم.
گل عجیبی هم در این بازی دریافت کردی. در این 

خصوص صحبت کن
هر وقت توپ نزدیک محوطه جریمه ما به سود ما به اوت 
می رود، من به بازیکن پرتاب کننده اوت نزدیک می شوم تا 
با دریافت توپ از او، از انتهای زمین بازی سازی کنم.این 
این صحنه  به حساب می آید. روی  ما  تیم  تاکتیک در  یک 
هم به سمت علی نعمتی رفتم اما او اصلا مرا ندید و توپ 
اصلا  هم  رفیعی  کرد.  پرتاب  رفیعی  سروش  سمت  به  را 
متاسفانه دروازه  نیستم و  متوجه نشد که من درون دروازه 
باز شد. باز خداراشکر که در نیمه دوم گل را جبران کردیم 
و در روزی که خیلی خوب نبودیم، موفق شدیم یک امتیاز 

را بگیریم.
آینده  نگران  پرسپولیس کمی  نتیجه هواداران  این  با 
تیمشان شدند. تو به عنوان یکی از باتجریه های تیم چه 

صحبتی در این خصوص داری؟
تجربه  نیست.  نگرانی  نظرم جای  به  و  داریم  تیم خوبی  ما 
برای گفتن  تیم حرف های زیادی  این  فوتبالی من می گوید 
ثابت خواهد  این موضوع  ادامه فصل  در  خواهد داشت و 
را  خوبی  اتفاقات  تا  کرد  خواهیم  زیادی  تلاش  قطعا  شد. 

برای هواداران رقم بزنیم و بتوانیم دلشان را شاد کنیم.
بعد از بازی به شدت از کیفیت چمن ورزشگاه آزادی 

گله داشتید. یعنی تا این حد چمن آزادی بد است؟
بازی خوبی  وحشتناک بد است و اصلا نمی شود روی آن 
هم  هواداران  و  است  بازسازی  در حال  که  استادیوم  کرد. 
قرار  چطور  وضعیت  این  با  نمی دانم  ندارند.  ورود  اجازه 
قشنگ  اصلا  ما  فوتبال  برای  کنیم.  میزبانی  آسیا  در  است 
است،  خراب  چمن  باشد.  شکل  این  به  آزادی  که  نیست 
نداریم.  بازی هایمان  در  که  هم  هوادار  می شود،  قطع  برق 
به نظرم بهتر است به یک بهانه بازی های آسیایی را میزبانی 
نکنیم و در جای دیگری برگزار کنیم. با این شرایط تیم ها 
به ایران نیایند واقعا بهتر است چون آبروریزی می شود. در 
امتیاز  مهم ترین  از  نمی توانیم  و  خانه خودمان هم غریبه ایم 
میزبانی که حضور هواداران است استفاده کنیم. کاش بتوانیم 
بازی ها را به کاظمی ببریم که حداقل شرایط چمن آن بهتر 

از آزادی است.
در مورد قرعه پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا صحبت کن. 

به نظر می رسد تیم شما در گروه مرگ قرار گرفته است.
پرسپولیس  ما  شدیم.  همگروه  خوبی  بسیار  تیم های  با  بله 
هستیم و قدرت خودمان را ثابت کردیم. مطمئن هستم که 
حال  این  با  باشیم.  داشته  هم  زیادی  حرف های  می توانیم 
امیدوارم همه از نماینده ایران حمایت کنند و شرایط خوبی 

را فراهم کنند.
و تقابل با رونالدو...

رونالدو نیازی به تعریف من ندارد. یکی از بهترین های تاریخ 
فوتبال است و همیشه تقابل با او جذاب و لذتبخش خواهد 
با رونالدو و  بود. من همیشه گفتم که دوست دارم دوباره 
البته سایر ستاره های النصر همگروه شویم. حالا قرعه کشی 
طوری شد که این اتفاق افتاد و باید این موضوع را به فال 

نیک بگیریم.

نباید  دبیر  تاکید کرد: علیرضا  المپیک  آزاد  قهرمان کشتی  نایب 
اجازه بدهد اعتبار کشتی بازیچه دست برخی افراد شود.

علیرضا رضایی درباره ارزیابی خود از کسب ۴ عنوان قهرمانی 
تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی نوجوانان و جوانان ایران در 
رقابت های قهرمانی جهان، اظهار کرد: خوشبختانه با برنامه ریزی 
و حمایت های خوب فدراسیون کشتی شاهد شکوفایی و کسب 
نتایج درخشان تیم های ملی رده های پایه در مسابقات قهرمانی 
جهان بودیم. انصافا حمایت فدراسیون کشتی در کسب این نتایج 
تاثیر زیادی داشته و میدان دادن به مربیان جوان و اعتماد به آن 
ها نتایج خوبی را برای ورزش اول ایران به همراه داشته است تا 
جاییکه یک مربی جوان، جویای نام و با استعداد مثل بهنام احسان 
پور در اولین سال حضور خود به عنوان سرمربی تیم کشتی آزاد 

نوجوانان موفق به کسب عنوان قهرمانی می شود.
پیشکسوت کشتی ایران، افزود: همچنین محسن سوریان سرمربی 
کشتی فرنگی نوجوانان به عنوان یک مربی جوان موفق به کسب 
عنوان قهرمانی جهان شد و یا حمید باوفا که برای چهارمین بار 
عنوان قهرمانی را برای تیم ملی کشتی فرنگی جوانان در جهان 
کسب کرد. در تیم کشتی آزاد جوانان نیز کادر فنی زحمت کشید 
نتیجه در رده های  و محسن کاوه شایستگی خود را در کسب 

پایه ثابت کرد.
وی در ادامه درباره حرف و حدیث های فراوان درباره اتفاقات 
لیگ کشتی و اینکه فدراسیون چه اقداماتی را برای برگزاری یک 
متاسفانه  قرار دهد، گفت:  باید در دستو کار  لیگ بدون حاشیه 
لیگ کشتی طی سال های اخیر با دخالت و ورود یکسری افراد 
با حواشی و اتفاقات تلخی همراه بوده که باعث شده به اعتبار و 
آبروی کشتی لطمه زیادی وارد شود. این افراد لیگ یک و لیگ 
برتر کشتی را با اقدامات خود به چالش کشیدند و خیلی از افراد 
جامعه کشتی و حامیان مالی با دیدن این اتفاقات عطای لیگ را 

به لقایش بخشیدند.
رضایی افزود: فدراسیون کشتی باید به صورت جدی با این افراد 
برخورد کند و نگذارد اعتبار کشتی بازیچه دست برخی ها شود. 
بعد از روشنگری های اخیر درباره لیگ و نقش برخی آقایان، این 
افراد تهدید کردند اگر فدراسیون کشتی از آن ها حمایت نکند 
استعفا می دهند و از کشتی می روند اما دیدیم که فدراسیون هیچ 

حمایتی نکرد اما آن ها پای حرف خودشان نایستادند و نرفتند. 
برگزاری  به  اشاره  با  جهان،  برنز  و  المپیک  نقره  مدال  دارنده 
اردوهای تیم های ملی رده های پایه در استان های مختلف، گفت: 
همچنین  و  ملی  های  تیم  در رشد  بسیار خوبی  تاثیر  اقدام  این 
از  هدف  اگر  اما  داشت  خواهد  ها  استان  این  کشتی  پیشرفت 
برگزاری آن ها زمینه چینی برای ورود تیم های جدید به لیگ 
و مباحث مالی باشد، قطعا جای بحث دارد و حواس فدراسیون 
بر  و  به صورت سالم  لیگ  برگزاری  باشد.  تر  باید خیلی جمع 
برنامه های علیرضا دبیر رییس  از مهمترین  اساس عدالت یکی 
فدراسیون کشتی بوده و او نباید اجازه بدهد برخی افراد به اعتبار 
کشتی و لیگ کشتی خدشه وارد کنند و کشتی را خرج منافع 

خودشان بکنند. 
وی در پایان گفت: هر فردی که می خواهد در لیگ های کشتی 
فعالیت کند نباید هیچ سمتی در فدراسیون و تیم های ملی داشته 
باشد. از آقای دبیر که تلاش زیادی برای رشد و اعتبار هر چه 
بیشتر کشتی کشیده است می خواهم ورود جدی به این موضوع 
به  و  کرده  اعتبار  بی  را  کشتی  لیگ  افراد  برخی  باشد.  داشته 

فدراسیون کشتی ضربه می زنند.

با اعلام باشگاه رم ایتالیا، سردار آزمون با قراردادی قرضی به 
جمع شاگردان ژوزه مورینیو پیوست. او در این تیم شماره ۱7 

را به تن خواهد کرد.
باشگاه رم ایتالیا به صورت رسمی خبر انتقال سردار آزمون به 
این تیم را رسانه ای کرد تا انتقال این مهاجم باتجربه با قراردادی 
ستاره  و  شود  نهایی  مورینیو  ژوزه  شاگردان  جمع  به  قرضی 
پیش  را  خود  کار  ایتالیا  سری آ  جدید  فصل  در  ایران  فوتبال 
ببرد؛ آن هم در شرایطی که به دلیل مصدومیت، سردار آزمون در 
هفته های ابتدایی فصل جدید بوندسلیگای آلمان حضور نداشت 

و حالا باید خود را برای حضور در چالشی جدید آماده کند.
آزمون که بعد از ستاره هایی مانند علی دایی، خداداد عزیزی، 
توانست  هاشمیان  وحید  و  مهدوی کیا  مهدی  پاشازاده،  مهدی 
حضور در بوندس لیگای آلمان را تجربه کند، حالا در شرایطی با 
مدیران باشگاه رم ایتالیا به توافق رسیده که سومین ایرانی است 
ستاره  می آورد.  به دست  را  ایتالیا  سری آ  در  شانس حضور  که 
ایرانی البته فعلًا قراردادی قرضی را با رمی ها به امضا رسانده و 
در این قرارداد، بند خرید دائمی آزمون از لورکوزن هم گنجانده 
شده است که فعال شدن این بند منوط به تصمیم ژوزه مورینیو 
است. پیش از سردار آزمون، ۲ بازیکن ایرانی دیگر هم سابقه 

بازی در سری آ ایتالیا را در کارنامه خود دارند.
دوره کوتاه سامره در ایتالیا

علی سامره، اولین لژیونر فوتبال ایران در سری آ ایتالیا به شمار 
می رود. سامره در فصل 0۲-۲00۱ به تیم پروجا ایتالیا پیوست 
و سابقه انجام 6 بازی در سری آ ایتالیا را در کارنامه خود دارد 
و بعد از دوره ای کوتاه مدت در این تیم ایتالیایی، سامره تصمیم 
به جدایی از این تیم گرفت تا دوره حضور اولین بازیکن تاریخ 
آنکه  جالب  باشد.  کوتاه  بسیار  ایتالیا  سری آ  در  ایران  فوتبال 
سامره در این دوره کوتاه، تجربه بازی در مقابل تیم هایی مانند 

اینتر و لاتزیو را به دست آورد.
روزهای طلایی رضایی در سری آ

رحمان رضایی دومین و موفق ترین لژیونر فوتبال ایران در سری آ 
ایتالیا است. رضایی دوره ای 7 ساله را در سطح اول فوتبال ایتالیا 
پشت سر گذاشت و در تیم های مسینا، پروجیا و لیورنو عضویت 
داشت که او بیشترین بازی اش را برای تیم مسینا انجام داد که 
۱0۹ بار برای این تیم به میدان رفت. همچنین در کارنامه مربی 
این روزهای تیم ملی فوتبال ایران، ۴0 بازی برای پروجیا و ۲۵ 
بازی برای لیورنو به چشم می خورد که آماری جالب توجه و ویژه 
برای مدافع سابق تیم ملی فوتبال ایران است و او سابقه ۸ بار 

گلزنی برای تیم های ایتالیایی را در کارنامه خود دارد.
آزمون در فکر اوج گیری دوباره

تیم  و  آلمان  فوتبال  در  را  پرنوسانی  روزهای  آزمون  سردار 
با  زمستان سال ۲0۲۲  در  او  به طوری که  گذراند؛  بایرلورکوزن 
تیم  برای  مسابقه   ۴۴ در  و  بست  قرارداد  بایرلورکوزن  باشگاه 
آلمانی به میدان رفت و آمار ۵ گل و ۵ پاس گل را با پیراهن 
لورکوزن از خود به جای گذاشت. آزمون که در فصل جدید 
به دست  بازی  شانس  مصدومیت  دلیل  به  آلمان  بوندس لیگای 
نیاورد، حالا امیدوار است در بازگشت از مصدومیت بتواند در 
تیم جدیدش به روزهای اوج برسد و نمایش های خوبی را در 
فوتبال ایتالیا داشته باشد تا بعد از ۱۵ سال، دوباره یک ستاره 

ایرانی در سری آ ایتالیا بدرخشد.

سیاه وسفید حضور ستاره های ایرانی 
در سری آ؛

 آزمون امیدوار به تکرار خاطرات 
رحمان

او که فصل  اتمام است.  لنگله در حال  برای کلمنت  زمان 
قبل قرضی در تاتنهام بود و به بارسا برگشته، یک هفته مانده 
به پایان بازار تابستانی انتقالات، می داند که در برنامه های 
را سرعت  بررسی گزینه های جدایی خود  و  نیست  ژاوی 
داده اما بر خلاف چند هفته پیش، احتمال ادامه حضور او 
باختن  اروپایی در حال رنگ  بزرگ  لیگ های  از  در یکی 
لیگ فوتبال عربستان  بازی در  برای  اکنون در را  او  است. 

سعودی نمی بندد.
باشگاه هایی از لیگ برتر، لیگ یک و سری آ علاقه مند به 
لنگله هستند، اما هیچ کدام تا کنون نتوانسته اند با دستمزد 
بالای ۱6 میلیونی او کنار بیایند، مبلغی که پرداختش از توان 
خود باشگاه بارسلونا نیز خارج شده است. او قرار بود راهی 
لنگله حالا  بست خورد.  بن  به  مذاکرات  ولی  تاتنهام شود 

پیشنهادات خود از عربستان را بررسی می کند.
این به نفع لنگله است که بازار عربستان تا ۲0 سپتامبر ادامه 
داشته دارد )دو هفته بعد از اروپا(، یعنی زمان کافی برای 
یافتن مقصد خواهد داشت. چندی پیش، النصر علاقه خود 
میلیون  پیشنهاد ۱0  از  نشان داد و در آن مقطع صحبت  را 
یورویی بود که لنگله امتناع کرد. در حال حاضر، قرارداد او 
در وب سایت لالیگا به عنوان بازیکن فصل۲۴-۲0۲3 بارسا 
ثبت نام شده، اگرچه هنوز شماره پیراهن برای او ثبت نشده 
است. باشگاه قراردادش لنگله را ثبت کرد تا پس از فروش 

این بازیکن از لحاظ فرپلی مالی سود کند.

بازیکن مازاد ژاوی در راه لیگ عربستان
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سخنگوی شورای نگهبان :

ممکن است افرادی که در گذشته تایید شده اند، رد صلاحیت شوند
تلاش شورای نگهبان، افزایش مشارکت در انتخابات است

رئیسی در همایش شهید رجایی : 

تحول در نظام اداری کشور الزام انکار ناپذیر است

شریعتی مطرح کرد

تخصیص بنزین به کدملی شرط اجرای نظام الگوی مصرف در حوزه سوخت 
باید با سیاست های غیرقیمتی مصرف و قاچاق سوخت را مدیریت کنیم 

که  است  آن  ما  تلاش  گفت:  نگهبان  شورای  سخنگوی 
دهیم،  انجام  مشارکت  افزایش  جهت  در  را  خود  اقدامات 

اما به دنبال عدول از شرایط قانونی نیستیم. 
طرح  داشت:  اظهار  خبری  نشستی  در  نظیف  طحان  هادی 
تشکیل سازمان پدافند غیرعامل ایراداتی داشت که با رفت 
و آمدهایی که بین شورای نگهبان و مجلس صورت گرفت 
و با اصلاحاتی که از سوی مجلس اعمال شد، این مصوبه 
از  و  نشد  شناخته  اساسی  قانون  و  شرع  موازین  برخلاف 

سوی شورای نگهبان تأیید شد.
و  انتظامی  همکاری های  موافقتنامه  لایحه  کرد:  بیان  وی 
امنیتی بین دولت جمهوری اسلامی ایران و دولت جمهوری 
آن  ایراد  تنها  و  شد  بررسی  نگهبان  شورای  در  قرقیزستان 
اگر  که  است  مصوبه  در  فارسی  غیر  واژگان  از  استفاده 
در شورای  را  لایحه  مجدداً  ما  کند،  اصلاح  را  آن  مجلس 

نگهبان بررسی خواهیم کرد.
قانون  از  موادی  اصلاح  طرح  داد:  ادامه  نظیف  طحان 
انتخابات مجلس شورای اسلامی در شورای نگهبان بررسی 
و خلاف موازین شرع و قانون اساسی شناخته نشد و تأیید 

شد.
مجلس  مصوبه  کرد:  تصریح  نگهبان  شورای  سخنگوی 
و  دوغارون  سرخس،  آزاد  مناطق  تشکیل  لایحه  درباره 
یک  صرفاً  و  ندارد  وجود  خاصی  جدی  اشکال  مازندران 
ایراد جزئی وجود دارد. ایراد آن با یک عبارت رفع خواهد 

شد.
طحان نظیف ادامه داد: 

از  ارسالی  کشوری  هواپیمایی  سازمان  اساسنامه  همچنین 
موازین شرع  ایران، خلاف  اسلامی  دولت جمهوری  سوی 
و قانون اساسی شناخته نشد و شورای نگهبان آن را تأیید 

کرد.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه 
در انتخابات امسال برای بررسی صلاحیت ها به کدام قانون 
همه  مبنای  داشت:  اظهار  می شود،  استناد  مجلس  انتخابات 
شورای  و  ناظر  مجری،  از  اعم  انتخابات  دست اندرکاران 
آخرین  با  اسلامی  شورای  مجلس  انتخابات  قانون  نگهبان، 

اصلاحات خواهد بود.
در  که  فساد  گزارشگران  از  حمایت  طرح  کرد:  بیان  وی 
تنها  بود،  شده  مواجه  ایراداتی  و  ابهامات  با  قبل  مرحله 
باید  که  است  مانده  باقی  آن  ایرادات  از  جزئی  مورد  یک 

مجلس رفع کند.
طحان نظیف درباره سازوکار شورای نگهبان برای افزایش 
مشارکت در انتخابات پیش رو، تصریح کرد: شورای نگهبان 
قانون  مبنای  بر  را  در همه دوره ها سعی کرده وظیفه خود 

در  را  خود  اقدامات  که  است  آن  ما  رویکرد  دهد.  انجام 
از  دنبال عدول  به  اما  دهیم  انجام  مشارکت  افزایش  جهت 
مبنا  فرایندها  همه  در  قانون  اگر  و  نیستیم  قانونی  شرایط 
انتخابات پرشور، سالم و رقابتی خواهد بود.  باشد، ضامن 
اطلاعات  به  آزاد  دسترسی  ملی  سامانه  به  نگهبان  شورای 

متصل شد.
و  احزاب  با  گفتگو  برای  نگهبان  شورای  در  افزود:  وی 
ما  باشند،  داشته  مطلبی  اگر  و  است  باز  سیاسی  جریانات 

آمادگی شنیدن آن را داریم.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه 
عزل  برای  کشور  وزیر  به  نمایندگان  از  برخی  فشار  آیا 
قرار  آنان مدنظر  بررسی صلاحیت  معاون سیاسی وزیر در 
می گیرد، ادامه داد: بنده به این مصداق ورود نمی کنم. البته 
این موضوعی که شما گفتید اگر محرز شود که دخالت در 

انتصابات است، مورد توجه ما قرار می گیرد.
عدم  بحث  به  نسبت  رهبری  معظم  مقام  کرد:  تاکید  وی 
صلاحیت های  و  داشتند  تاکیداتی  انتصابات  در  دخالت 
قانون  ما  مبنای  و  شده  مشخص  قانون  در  نمایندگان 
اجرایی  امور  و  انتصابات  در  نمایندگان  اگر دخالت  است. 
خواهیم  قرار  مدنظر  صلاحیت ها  بررسی  در  باشد،  محرز 
قانون عمل  اساس  بر  این موضوع  در  نگهبان  داد. شورای 
و  نیست  مداخله  اقدامات  از  برخی  که  چرا  کرد  خواهد 
و  آمده  قانون  در  نمایندگی  صلاحیت های  است.  مشاوره 
از برخی صلاحیت ها  از برخی صلاحیت ها کاست و  نباید 

فراتر رفت.
دریافت  حجاب  و  عفاف  لایحه  درباره  مصوبه ای  هنوز 

نکرده ایم
نگهبان هنوز مصوبه ای  اظهار داشت: شورای  طحان نظیف 
درباره لایحه عفاف و حجاب دریافت نکرده است و گویا 
هنوز در کمیسیون تخصصی هم بررسی این لایحه به اتمام 

نرسیده است. 
بررسی  تخصصی  کمیسیون  آنکه  از  بعد  دیگر،  سوی  از   
تا  ارائه می شود  اتمام برساند، به صحن مجلس  به  خود را 
به  سپس  و  شود  مشخص  آن  آزمایشی  اجرای  زمان  مدت 

شورای نگهبان ارسال خواهد شد.
کلی  سیاست های  بر  مبتنی  باید  انتخابات  قانون  گفت:  وی 
انتخابات  کلی  سیاست های  تمام  شود،  اصلاح  انتخابات 
هر  به  اما  نشده،  اعمال  مجلس  انتخابات  قانون  اصلاح  در 

صورت تلاش هایی در این راستا صورت گرفت.
ثبت  پیش  مرحله  گرفتن  نظر  در  البته  افزود:  نظیف  طحان 
مجلس  انتخابات  قانون  از  موادی  اصلاح  طرح  در  که  نام 
شورای اسلامی آمده است، این مزیت را دارد که یکسری 

همین  در  سربازی  و  تحصیلی  مدرک  مثل  شکلی  مسائل 
تأیید  مرحله  این  در  فردی  اگر  و  می شود  مشخص  مرحله 
شود، می تواند ۲۷ مهر ماه ثبت نام اصلی کند و در غیر این 
صورت ثبت نام نمی کند که این حسن را دارد که افراد به 
دلیل نداشتن یکسری از موارد شکلی رد صلاحیت نشوند. 
البته شورای نگهبان به مرحله پیش ثبت نام ورود نمی کند 
نیروی  و  علوم  وزارت  مانند  نهادهایی  مرحله  این  در  و 

انتظامی به استعلامات پاسخ می دهند.
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه 
تغییر عنوان رد صلاحیت در  افراد معتقدند علت  از  برخی 
قانون انتخابات مجلس به عدم احراز صلاحیت آن است که 
از  جمهوری  ریاست  انتخابات  در  ویژه  به  افراد  از  برخی 
عنوان رد صلاحیت ناراحت شدند، گفت: شرایط داوطلبان 
ریاست  انتخابات  است و شرایط  متفاوت  انتخاباتی  هر  در 

جمهوری و مجلس شورای اسلامی با یکدیگر فرق دارد.
وی با اشاره به قرآن سوزی در برخی از کشورهای غربی، 

گفت: 
اقدام شرم آوری که در برخی از کشورهای غربی صورت 
حقوق  برخلاف  و  است  ستیزی  اسلام  جهت  در  گرفت، 
بین الملل است و بر اساس حقوق و قوانین بین المللی باید 
به همه ادیان احترام گذاشته شود. قرآن در شریعت و فقه 

جایگاه غیرقابل خدشه ای دارد.
طرح  وضعیت  آخرین  درباره  نگهبان  شورای  سخنگوی 
مهلت  داشت:  اظهار  غیرمنقول،  اموال  ثبت رسمی  به  الزام 
اتمام  به  موضوع  این  به  نسبت  نگهبان  شورای  نظر  اظهار 
رسیده و به هشت ماه قبل بازمی گردد و این موضوع الان 
تشخیص  مجمع  حقوقی  و  قضائی  کمیسیون  دستورکار  در 
می شود  رسیدگی  مجمع  در  سپس  و  است  نظام  مصلحت 

و مجمع باید درباره این موضوع تصمیم گیری نهایی کند.
زمان  الان  بررسی صلاحیت ها، گفت:  درباره  نظیف  طحان 

بررسی صلاحیت ها نیست.
 اکنون دستگاه ها باید مدارک بارگذاری شده را بررسی و 

به استعلامات افراد پاسخ دهند.
طرح  وضعیت  آخرین  درباره  نگهبان  شورای  سخنگوی 
مهلت  داشت:  اظهار  غیرمنقول،  اموال  ثبت رسمی  به  الزام 
اتمام  به  موضوع  این  به  نسبت  نگهبان  شورای  نظر  اظهار 
رسیده و به هشت ماه قبل بازمی گردد و این موضوع الان 
تشخیص  مجمع  حقوقی  و  قضائی  کمیسیون  دستورکار  در 
می شود  رسیدگی  مجمع  در  سپس  و  است  نظام  مصلحت 

و مجمع باید درباره این موضوع تصمیم گیری نهایی کند.
رد  شده اند،  تایید  گذشته  در  که  افرادی  است  ممکن 

صلاحیت شوند
تأیید  گذشته  در  که  افرادی  است  ممکن  کرد:  تاکید  وی 
شده اند به دلیل اعمال و رفتاری که داشته اند، ردصلاحیت 

شوند. 
نشده  تأیید  گذشته  در  که  کسانی  است  ممکن  همچنین 
تأیید  مدارکی  و  اسناد  آمدن  دست  به  با  اکنون  باشند، 
صلاحیت شوند. علاوه بر این ممکن است فردی در گذشته 
کرده  دریافت  برائت  حکم  اکنون  و  داشته  قضائی  حکم 

باشد.
تغییر  قانون  گفت:  داوطلبان،  شرایط  درباره  نظیف  طحان 
خاصی در این زمینه نداشته است، شاید یک مورد بوده و 
آن هم اضافه شدن ۵ سال سابقه فعالیت اجرایی و قضائی 
بوده است. در بررسی صلاحیت ها ابتدا هیأت های اجرایی، 
سپس هیأت های نظارت و در نهایت شورای نگهبان اعلام 

نظر خواهد کرد.
سامانه  طراحی  اینکه  بیان  با  نگهبان  شورای  سخنگوی 
مالی  تأمین  بر  نظارت  و  شفافیت  قانون  اجرای  مورد  در 
بر عهده وزارت کشور است، گفت:  انتخاباتی  فعالیت های 
که  کردیم  تاکید  داشتیم  کشور  وزارت  با  که  جلساتی  در 

این قانون باید در انتخابات پیش رو اجرا شود.
نقشی  نیز  انتخاباتی  نامزدهای  تعداد  که  می رسد  نظر  به   
در اجرای این قانون ندارد. این قانون، قانون جاری کشور 

است و باید در انتخابات پیش رو مبنای عمل قرار گیرد.

رئیس جمهور با تاکید بر الزام انکار ناپذیر تحول در نظام اداری 
اداری کارآمد،  نظام  اسلامی گفت :  انقلاب  م  دو  گام  کشور در 
بسیار  اسلامی  انقلاب  اهداف  تحقق  برای  امیدآفرین  و  چابک 

نقش آفرین است.
 حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور در هجدهمین 
همایش شهید رجایی که صبح روز گذشته  در سالن اجلاس سران 
وزارتخانه ها  تمامی  از  داشت:  اظهار  سخنانی  طی  شد،  برگزار 
دست اندرکاران و همکاران بخش های مختلف کشور که حقیقتاً 
تلاششان در حوزه های مختلف قابل تقدیر است تشکر می کنم و 
فقط این نیست که تلاش عده ای خاص را مورد تشکر قرار دهیم 
بلکه بسیاری از افرادی که امید آفرینی می کنند زحمات آنها قابل 

تشکر است.
وی افزود: در گام دوم انقلاب اسلامی یک گام انکارناپذیر داریم 

که تحول اداری در کشور است.
رئیسی ادامه داد: نظام اداری در تحقق اهداف بسیار نقش آفرین 
است. نظام اداری امیدآفرین کارآمد و چابک در تحقق هدف های 
انقلاب بسیار مهم است تا همه شاخص های نظام انقلابی را داشته 
باشد تا در نتیجه ایمان و تقویت آن، مردم پایه بودن و هم عدالت 
پایه بودن را داشته باشیم و هم همراه افزایش بهره وری را داشته 

باشد.
رئیس جمهور بیان داشت: ما در این نظام اداری با مشخصه هایی 
که برای نظریه انقلاب اسلامی داریم باید مقایسه کنیم که سازمان 
با سازمان آماده شده و در راستای تحقق  اداری کشور متناسب 

اهداف نظام انقلابی هست یا فاصله دارد؟
وی ادامه داد: وظیفه همه مسئولان و مدیران و کارمندان آن است 
که این فاصله ها را کم کنیم و نظام اداری متناسب با نظام انقلابی 
شود و در این راه ممکن است با یک سری موانع و نخواستن ها 
را  موجود  وضع  و  تحول ناپذیرند  برخی  چون  شویم،  مواجه 

بپسندند.
نظام  نیست که مشکلات  پوشیده  بر کسی  رییس جمهور گفت: 

آن  دارد.  تنیدگی  هم  در  و  پیچیدگی  و  بروکراسی  ما  اداری 
موضوعاتی که موجب کندی کارها می شود باید استخراج شود و 

با کار کارشناسی برای رفع آنها اقدام کنیم.
قول  به  که  دارد  خود  همزاد  دموکراسی  شد:  متذکر  رییسی 
مشکلات  که  است  بروکراسی  همان  همزاد  این  دانشمندان 

پیچیدگی های خاص خود را دارد.
اظهار  دولت  کارکنان  مزایا  و  موضوع حقوق  در خصوص  وی 
بودیم  پرداخت  عادلانه  نظام  دنبال  دولت  ابتدای  از  داشت: 
بودجه  برای  زنی  چانه  نظام  جایگزین  نظام  این  باید  هستیم.  و 
دریافتی  می کند  که  کاری  میزان  به  هرکس  تا  شود.  سازمان ها 

داشته باشد.
وی ادامه داد: نظام عادلانه پرداخت از آرزوهای جدی است که 
باید دولت و مجلس دست به دست هم دهند و آن را اجرا کنند. 
برای کارمندانی که در جای جای کشور  پرداخت  نظام عادلانه 
در حال خدمت هستند بسیار مهم است و باید پیاده و اجرا شود.

حجت الاسلام رئیسی در ادامه تصریح کرد: به همه مدیران در 
سراسر کشور توصیه می کنم که فرآیندهای اداری را یک بار باز 
نگاه و بررسی و تجدید نظر کنند، که آیا فلان گردش کار لازم 
بازنگری کارها چابک تر سهل تر و آسان تر  این  نتیجه  است؟ در 

به نتیجه می رسد.
وی گفت: از کارهای مهم جهادی بعد از داشتن انگیزه و اندیشه، 
برای  و  نقطه هدفی دیده شود  باید  اجرای کارها است.  سرعت 
کنند.  اعتماد  کارها  انجام  به  مردم  تا  شود  تلاش  آن  به  رسیدن 
انجام شود و نمی خواهد شکل  موضوعی که دشمن نمی خواهد 

بگیرد.
رییس جمهور اذعان داشت: من برخی روندهای اداری را بررسی 
کردم و مدیران آنها را خواستم و جلسه گذاشتیم. در حالی که 
خود مدیران هم از آن روند طولانی اداری راضی نبودند. در نتیجه 
شرایط تغییر کرد و در عرض چند روز مجوزهای بسیاری داده 

شد، در حالی که در گذشته اینگونه نبوده است.

عضو کمیسیون انرژی مجلس گفت: باید هرچه می توانیم تلاش 
قاچاق  و  مازاد  مصارف  جلوی  غیرقیمتی  سیاست های  با  کنیم 
جزو  که  گاز  و  برق  مانند  باید  همچنین  بگیریم.  را  سوخت 

حامل های انرژی هستند نظام الگوی مصرف را اجرا کنیم. 
مالک شریعتی عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی در 
تصمیم گیری های  برخی  درخصوص  ایلنا  خبرنگار  با  گفت وگو 
اخیر در حوزه بنزین که منجر به بروز سردرگمی یا نگرانی برای 
مردم شده و البته طرح پی درپی شایعات گرانی بنزین با توجه به 
ناترازی تولید و مصرف بنزین در کشور، گفت: در بحث بنزین با 
دو صورت مساله مواجه هستیم، نخستین مساله این است که مردم 
برای سوخت گیری در جایگاه های عرضه سوخت از کارت های 
شخصی استفاده کنند و کارت جایگاه کمتر باشد، به این دلیل که 
از یکسو آمار مصرف دقیق باشد و میزان مصرف مشخص شود 
و از سوی دیگر تا حدودی جلوی قاچاق گرفته شود. علت هم 
این است که برخی افراد کارت های سوخت را اجاره می دهند یا 
می فروشند و این ها به لب مرز رفته و زمینه ساز قاچاق سوخت 
می شود.وی ادامه داد: این تکلیف بودجه ۱۴۰۲ بود که با پیشنهاد 
یکی از همکاران که شناخت دقیقی هم از حوزه پالایش و پخش 
داشت مطرح شد و حرف دقیقی هم است که وزارت نفت برود و 

بررسی و تدبیر کند که کارت های شخصی استفاده شود. 
نماینده مردم تهران در مجلس افزود: وزارت نفت برای اجرای این 
مصوبه در نخستین گام کارت های جایگاه ها را محدود کرد که 
به نظر من کار درستی نبود یا حداقل یک کار جامعی نبود چون 
همین  و  کرد  دنبال  را  این  می شود  یک حدی  تا  که  بود  معلوم 
ازدحام ها قابل پیش بینی بود که من هم به مسئولین وزارت نفت 
گفته بودم که ممکن است این اتفاق بیفتد و خب عقب نشینی هم 

کردند و این در عمل نشان داد که تصمیم درستی نبود.
و  تولید  ناترازی  روند  به  ورود  به  اشاره  با  ادامه  در  شریعتی 
مصرف بنزین در کشور، عنوان کرد: مساله دوم این است که از 
امسال تولید بنزین ما منفی شده است. به جهت اینکه در سال های 
گذشته دولت های قبل خیلی روی پالایشگاه سازی کار نکردند و 
پیش بینی افزایش تولید نداشتیم، از آن طرف مصرف افزایش پیدا 
کرده، با برطرف شدن کرونا به یکباره یک جهش هم ایجاد شد، 
خودروهای فرسوده را هم از رده مصرف خارج نکردیم و مصرف 
خودروهای داخلی هم که بالاست که مقصر این مساله واقعا مردم 
نیستند.وی ادامه داد: همه این ها باعث شد که تراز تولید و مصرف 
بنزین منفی شود و ما الان نیاز به واردات پیدا کنیم، در واقع اگر 
برای این مساله تدبیر نکنیم، طی ۳-۴ سال آینده ممکن است به 
و  برسیم  هم  سال  در  بنزین  واردات  دلار  میلیارد   ۶-۵ محدوده 

حتی مجبور شویم نفت بدهیم و بنزین بگیریم.
عضو کمیسیون انرژی مجلس تاکید کرد: ما باید هرچه می توانیم 

تلاش کنیم با سیاست های غیرقیمتی جلوی مصارف مازاد و قاچاق 
را بگیریم و نکته دیگر اینکه درباره مصارف بیشتر از الگو هم باید 
تصمیم گیری کنیم. همانطور که در برق و گاز که جزو حامل های 
انرژی هستند می گوییم یک سطحی از مصرف تحت پوشش یارانه 
باشد، مثلا ۷۰ تا ۷۵ درصد مصارف را یارانه ای درنظر می گیریم و 
کسی که بالاتر از الگو و استاندارد مصرف می کند هزینه بیشتری 
بدهد؛ در این زمینه هم باید به چنین تصمیمی برسیم. چرا هزینه 
واردات بنزین را همه مردم باید بدهند اما آن کسی که پرمصرف تر 

است و چند خودرو دارد، نباید هزینه اش را بدهد؟ 
شریعتی ادامه داد: برای اینکه بخواهیم این نظام را پیاده کنیم اول 
ایجاد کنیم، چون برخلاف  بنزین  به  باید دسترسی  همه مردم را 
واقع  در  ندارند،  بنزین  به  دسترسی  مردم  عامه  الان  برق  و  گاز 
حدود ۵۰ درصد خانوارهای کشور خودرو ندارند و این ها عملا 

دسترسی ندارند و نمی توانیم نظام الگوی مصرف را پیاده کنیم.
وی افزود: ابتدا باید توزیع را عمومی کنیم، یعنی به هر کدملی 
بدهیم، آن هایی که خودرو دارند مصرف  یارانه ای  بنزین  سهمیه 
می کنند و آن هایی که ندارند، بفروشند. اگر این را پیاده کردیم 
هرکسی  بگوییم  را  سهمیه  از  بالاتر  مصرف  بود  خواهیم  قادر 
مصرف مازاد دارد هزینه اش را بدهد. در این شرایط دولت یک 
هم  را  قیمت  می دهد،  یارانه ای  قیمت  با  همه  به  مساوی  سهمیه 
افزایش نداده و اثری بر تورم ندارد.عضو مجمع نمایندگان استان 
تهران اضافه کرد: در این راهکار می گوییم مثلا حالا یک خانوار 
با ۴ عضو سهمیه ماه خود را مصرف کرده، اگر خواست بیشتر از 
این سهمیه مصرف کند تا سقف مصرف سهمیه ای براساس قیمت 
یارانه ای بنزین دریافت می کند و بعد از سهمیه باید از کسی که 
با  خودشان  مردم  اینجا  در  کند.  خریداری  بنزین  ندارد  خودرو 
هم معامله می کنند و دولت هم قیمت گذاری نمی کند. قیمت هم 
بیشتر  نیاز  تعیین می شود مثلا در زمان سفرها  نیاز روز  براساس 
است قیمت می رود بالاتر و زمانی که شرایط عادی است، قیمت 

پایین تر و متعادل خواهد بود.
شریعتی با اشاره به اثرات اجرای چنین راهکاری، گفت: در این 
نتیجه  در  بدهد؛  را  یارانه ای  بنزین  است  موظف  دولت  شرایط 
تورمی  اثر  و  نکرده  گران  نکرده،  گذاری  قیمت  را  بنزین  دولت 
بیشتری  هزینه  پرمصرف ها  است  عادلانه  توزیع  نظام  ندارد. 
می دهند. این یک کار درستی است که جلوی قاچاق را می گیرد.

بانکی  کارت  روی  بیاید  باید  هم  توزیع  این  کرد:  تصریح  وی 
قابل  قابل رصد،  اطمینان،  قابل  شبکه  اجرایی شود، چرا؟ چون 
کنترل است زیرساخت هایش هم موجود است. هزینه اش را هم 
و  تراکنش ها  انجام  به  توجه  با  بپردازد چراکه  نیست دولت  نیاز 
آورده ای که برای بانک خواهد داشت، خود بانک نسبت به تامین 

زیرساخت و امکانات اجرایی اقدام خواهد کرد.
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